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پیشرو
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رئیسی در نشستی صمیمی با اهالی 
»فرهنگ و هنر«:

توانمندی فرهنگی از 
عناصر اقتدارآفرینی برای 

کشور است

ســازمـان آگهـی های   
پیـشـــــرو    روزنــامـــه 

  3- 33300231 و  3- 33304401- 011

2

سخنگوی شورای نگهبان:
تاکنون صحت انتخابات 

در 52 حوزه انتخابیه 
تایید شده است

سایت روزنامــه پیشــرو    
www .  P i s h r od a i l y . i r

        

صفحه 7

نقل و انتقال لنج باری به شماره 12387 بندرعباس
به استناد رونوشت سند شماره 23345 مورخ 1402/05/03 با شناسه 
علی  آقای  تیاب  رسمي56  اسناد  دفتر   140211455158000013 سند 
ملاحیان پور فرزند موسی تمامی شش دانگ سهام خود در مالکیت لنج باری به 
شماره ثبت 12387 - بندرعباس را به آقای عبداله ملاحی کرگانی فرزند محمد 

انتقال قطعي داده است.
 مراتب به استناد ماده 25 قانون دریایی ایران آگهی می گردد.

نوبت اول: 1402/12/26  نوبت دوم: 1402/12/27   نوبت سوم: 1402/12/28شناسه آگهی: 1684700     شماره میم الف: -1

نوبت دوم

چراغ روشن بیمارستان ها در نوروز

فعالیت مراکز درمانی 
در عید چگونه است؟

طرح 
»سلامت خانواده« 

به نام ایران 
ثبت جهانی شد

تهران
 از ابتدای سال 
چند روز هوای 

پاک داشت؟

سال نو که برای خیلی از هموطنان با واژه استراحت و تعطیلی و مسافرت همراه است 
اما این موضوع برای کادر درمان همانند برخی از مشاغل امدادی و خبری و ... از معنا 

تهی می شود؛ چرا که آنها همچون گذشته به ارائه خدمات می پردازند.
در ایام نوروز بسیاری از مطب ها و کلینیک های خصوصی تعطیل هستند و اورژانس 
بیمارستان ها در غالب اوقات به تنها مرجع مردم برای دریافت خدمات بالینی و 

سلامت تبدیل می شوند.وزارت بهداشت همه ساله با اجرای طرح های 
مختلف نوروزی با استفاده از ظرفیت دانشگاه های علوم پزشکی سعی...
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مشاور وزیر راه وشهرسازی اعلام کرد:

اختصاص 500 هزار واحد مسکونی در 
قالب نهضت ملی برای نیروهای مسلح

مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران 
در گفتگو با پیشرو خبر داد:

دستفروشان می توانند با اخذ مجوز 
بیمه شوند

رضوانی :

کالا برگ الکترونیک به تقویت
 سبد خانواده ها کمک می کند

مشاور وزیر راه وشهرسازی گفت: برای نیرو های مسلح در قالب طرح نهضت 
ملی مسکن ۵00 هزار واحد مسکونی در نظر گرفته شده که 
از این تعداد عملیات اجرایی 200 هزار واحد مسکونی شروع 
شده است.سید جوادت سادات مشاور وزیر راه وشهرسازی با ...

مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران از بیمه شدن 
دستفروشان با اخذ مجوز مشاغل سیار از طریق درگاه ملی مجوزها خبر 
داد.سعید بیگی در تشریح روند شناسنامه دار شدن دستفروشان و اخذ 

مجوز از درگاه ملی مجوزها گفت: با هماهنگی دولت دستفروشان...

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه استمرار طرح 
کالابرگ الکترونیک تاثیرات مثبتی در تقویت سبد تامین کالاهای اساسی 

حل  به  ویژه ای  نگاه  سیزدهم  دولت  گفت:  دارد،  خانواده ها 
مشکلات معیشتی مردم دارد و به دنبال رفع مشکلات معیشتی 

جامعه است.»غلامحسین رضوانی« در مورد طرح کالابرگ ...

اصلاح بازار اجاره بها؛ 
نیازمند اقداماتی جامع و بلندمدت

یادداشت/ محمد نائیج حقیقی
مسکن به عنوان یکی از نیازهای اصلی خانواده ایرانی و اصلی ترین بخش 
اهمیت بخش  به  توجه  به حساب می آید.  در کشور  هزینه خانواده ها 
مسکن در کشور و تأثیرات اقتصادی و اجتماعی ناشی از تحولات این 
بخش و اثر آن بر کل اقتصاد بیانگر نیاز به ورود جدی و فوری دولت برای 
کنترل و اصلاح و قاعده گذاری بخش مسکن خواهد بود.نگاه به روند بازار 
مسکن در سال های اخیر حکایت از بروز رکود_تورمی در این بازار داشته 
که علی رغم وجود نیاز مبرم به جهت افزایش قیمت مسکن و کاهش 
قدرت خرید مردم تقاضای مصرفی برای خرید مسکن روند کاهشی 
داشته است. در مقابل باتوجه به کاهش درصد مالکیت مسکن در کشور 
نگاه به اجاره نشینی به عنوان عامل جایگزین موردتوجه ویژه قرار گرفته 
و تلاطمات این بازار بیشتر شده است. از طرفی دیگر سهم اجاره از کل 
هزینه خانوار، رابطه معکوسی با درآمد خانوار دارد به عبارتی اقشار پایین 
جامعه، درصد بیش تری از هزینه خود را صرف اجاره مسکن می کنند.

نگاه به روند مالکیت در دهه منتهی به آخرین سرشماری کشور در سال 
13۹۵ حکایت از حدود کاهش 10 درصدی مالکیت در بازه زمانی سال 
138۵ تا 13۹۵ داشته است. کاهش درصد مالکیت و افزایش میزان 
اجاره در شرایط تورمی اقتصاد موجب بالارفتن هزینه اجاره بها و به تبع 
آن افزایش هزینه خانواده ها شده است؛ این در حالی است که نگاه به 
روند افزایشی شاخص دسترسی به مسکن در سال های اخیر که به بیش 
از 80 سال رسیده است خود عامل مهمی برای اهمیت بخش مسکن و 
تحلیل بازار اجاره خواهد بود.مطابق بررسی آخرین گزارش آماری بانک 
مرکزی در حوزه مسکن، در فروردین ماه 1401 شاخص کرایه مسکن 
اجاری در شهر تهران و کل مناطق شهری به ترتیب رشد 4۵/6 و۵0/1 
درصد نسبت به ماه مشابه سال قبل افزایش یافته است که در جدول زیر 
روند این افزایش در دهه اخیر به خوبی قابل مشاهده است که باتوجه به 
شروع آغاز فصل معاملات و افزایش تقاضای مصرفی برای اجاره مسکن 
تا پایان شهریورماه انتظار می رود این شاخص روند افزایشی را در پیش 

گیرد.
اصلاح بازار اجاره بها؛ نیازمند اقداماتی جامع و بلندمدت

افزایش روند بهای اجاره در  افزایش قیمت مسکن و به تبع آن  روند 
سال های اخیر علاوه بر مشکلات اقتصادی مشکلات زیادی در حوزه 
اجتماع ایجاد کرده که از آن می توان به مهاجرت به حاشیه شهرها 
به خصوص در کلان شهرهایی مثل تهران و بروز آسیب های اجتماعی 
نبود سرانه مناسب رفاهی و بهداشتی و…در کنار  متعدد به جهت 
شکل گیری سکونتگاه های نامناسب در این مناطق و همچنین مهاجرت 
به استان های دیگر و اختلال در توازن جمعیت استان ها بدون برنامه ریزی 

قبلی و... را به وجود آورده است که نیاز به سیاستگذاری راهبردی در 
این حوزه را روزبه روز نمایان تر می کند.دولت سیزدهم نیز در برنامه های 
خود برای اصلاح بازار اجاره، گام هایی چون عرضه مسکن اجاره ای در 
قالب اجاره داری حرفه ای، پرداخت وام ودیعه مسکن، تعیین نرخ افزایش 
اجاره بها به میزان 2۵ درصد در سال و ایجاد برخی محدودیت ها برای 
موجران در قبال مستأجرها برداشته است که نه تنها بازار اجاره به نفع 
عرضه  از  موجران  از  قابل توجهی  گروه  بلکه  نشد،  تنظیم  مستأجرها 
واحدهای خود به بازار اجاره خودداری کردند.چند سالی است که وام 
ودیعه مسکن به عنوان یکی از اصلی ترین برنامه های دولت برای افزایش 
توان پرداخت اجاره مستأجران جای خود را در ادبیات اقتصادی و رفاهی 
برای سال  این در حالی است که دولت  بازکرده است.  حوزه مسکن 
1401، سقف تسهیلات کمک ودیعه مسکن در تهران، مراکز استان ها و 
سایر مناطق شهری به ترتیب 100، 70 و 40 میلیون تومان تعیین کرده 
است که با نرخ سود 18 درصد و دوره بازپرداخت ۵ ساله در روزهای 
آتی به متقاضیان پرداخت خواهد شد. نگاه به اعداد و ارقام شاخص 
کرایه مسکن اجاری در شهر تهران و کل مناطق شهری و مقایسه آن با 
میزان وام پرداختی توسط دولت نشان از تأثیر کم این وام ها در افزایش 
توان پرداخت اجاره و اصلاح روند کلی بازار اجاره بها دارد. از طرفی دیگر 
نگاه به شرایط و سود وام پرداختی به مستأجر در شهر تهران، ماهانه 2 
میلیون و ۵00 هزار تومان به هزینه خانوارها افزوده خواهد شد که خود 
عاملی برای کاهش قدرت خرید خانوار در سال پیش رو و سال هایی بعد 
خواهد بود.بااین وجود اگرچه که دغدغه دولت برای کاهش اثرات منفی 
ناشی از افزایش اجاره بها قابل توجه است لکن فقدان برنامه راهبردی 
بلندمدت برای مسکن اجاره ای، سیاست گذاری در این حوزه را مقطعی 
و بدون نقشه راه نموده است؛ این در حالی است که اصلاح بازار اجاره بها 
نیازمند اقداماتی جامع و بلندمدت است.بدین منظور دولت می تواند 
در یک سیاست مؤثر از طریق وضع پایه های مالیاتی چون مالیات بر 
عایدی سرمایه و مالیات بر خانه های خالی از مسیر افزایش ریسک و 
ایجاد هزینه برای خالی نگه داشتن واحدهای مسکونی، حجم زیادی از 
آپارتمان های آماده عرضه و احتکار شده را به بازار مسکن روانه کند که 
اولین اثر آن افزایش عرضه به بازار اجاره و کمک به سامان دهی این بازار 
است؛ از طرفی دیگر دولت با کمک عرضه زمین و تسهیل در فرایند 
ساخت و عرضه واحدهای مسکونی ملکی اقدام به اثرگذاری جدی بر 
مالکیت خانواده ها به خصوص در دهک های پایین درآمدی گذارد. اما 
عملًا در سال های اخیر با اعمال دخالت به جای حمایت و تسهیل در 
فرایند اصلاح نظام مالیاتی و یا تولید و عرضه مسکن، مسیر انحرافی را 
در پیش گرفته، در نتیجه این سیاست ها نه تنها افزایش عرضه به بازار 
اجاره و مسکن ملکی را به دنبال نداشت، بلکه در سه سال اخیر در شکل 

کاهش عرضه واحدهای استیجاری و ملکی نمود پیدا کرد.

وزیر راه و شهرسازی:

مسکن مهرتاپایان دولت سیزدهم 
به اتمام میرسد

عی
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ن ش
حما
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سرمقاله
شاه کلیدهای مغفول مانده 

در بخش تولید
صرفنظر از این که متأسفانه کشور ما از گذشته در تعیین 
استانداردهای جهانی کالا و خدمات، حتی کالاهایی مانند 
نفت وگاز که یکی از تولیدکنندگان اصلی آن به شمار می رویم، 
نقش تأثیرگذار و درخور توجهی نداشته است، متأسفانه شرایط 
تحمیلی به کشور سبب شده که به رغم تمام دستاوردهای 
عظیمی که پس از انقلاب شکوهمند اسلامی کسب کرده ایم، 
همچنان برخی از دیگر موضوعات نیز مورد غفلت قرار بگیرند.
عرصه ها  همه  در  تقریباً  و  نیست  مطلق  نکته  این  اگرچه 
اما به نظر  اقدامات موثر و قابل توجهی صورت گرفته است، 
می رسد با توجه به توانمندی های بالقوه و بالفعل فراوانی که 
در اختیار داریم، می توانستیم و هم اکنون نیز می توانیم نتایج 
بهتری را عاید کشور نماییم.از کم توجهی به تولید محصولات 
انحصاری یا نسبتاً انحصاری در سطح بین المللی با اتکاء به 
ظرفیت ها و مواد اولیه موجود در کشور، باید به عنوان یکی از 
موضوعات مهم مورد غفلت در این زمینه نام برد، این در حالی 
است که تمرکز بر محصولات انحصاری در عرصه رقابت های 
بین المللی می تواند با ایجاد وابستگی متقابل در سایر کشورها، 

خطر تحریم و تهدیدات خارجی را به شدت کاهش دهد.
مزیت های  دارای  از کشورها  برخی  امروزه  مثال؛  عنوان  به 
قطعات  نظیر؛  اقلام  از  برخی  تولید  زمینه  در  برتری ساز 
داروسازی،  کارخانجات  موردنیاز  اولیه  مواد  الکترونیکی، 
پوشاک،  موتور هواپیما،  پزشکی، ساخت  ساخت تجهیزات 
محصولات استراتژیک کشاورزی مانند؛ گندم، ذرت و سایر 

در  متخصص  تربیت  حتی  و  آن  امثال  و  روغنی  دانه های 
موضوعات خاص برای صدور خدمات فنی و مهندسی هستند 
و این مسئله موضوعی است که در کشور ما نیز می تواند، 
جایگاه ویژه ای داشته باشد.برِندسازی یکی دیگر از موضوعاتی 
است که می تواند در رقابت با سایر تولیدکنندگان بین المللی، 
نقش اساسی در گسترش و پیشرفت بخش صنعت داشته 
باشد که البته مستلزم افزایش کیفیت و کمیت تولید و در 
عین حال، حتی المقدور کاهش قیمت کالا و خدمات تولیدی 
و در واقع بلوغ فکر اقتصادی در بخش صنعت برای استمرار 
بازارهای جهانی است.ورود به صنایع های تک و  حضور در 
ساخت  موشکی،  صنایع  هسته ای،  صنعت  مانند؛  پیچیده 
ماهواره، صنعت روبوتیک، ساخت زیردریایی و کشتی های 
کنترل  اتاق  ساخت  پزشکی،  تجهیزات  اقیانوس پیما، 
الکترونیکی و هوشمندسازی مرکز کنترل صنایع و سایر موارد 
اگرچه چندین سال است که در کشور کلید خورده است، 
اما تا رسیدن به جایگاه شایسته ایران اسلامی فاصله دارد.
ساخت ماشین آلات و تجهیزات سنگین و فوق سنگین در 
بخش های مختلف صنعتی، معدنی، راه سازی، حمل و نقل، 
بندری، کشاورزی و سایر عرصه ها نیز موضوع دیگری است که 
نیازمند توجه بیشتر است.یادمان باشد که اگر سایر کشورها با 
واردات مواد اولیه و بعضاً جذب و یا حتی ربایش دانشمندان 
و نخبگان سایر کشورها توانسته اند، گوی سبقت در کسب 
جایگاه برتر علمی و اقتصادی جهان را از دیگران بربایند، ما 
با توکل به خدا، اتکاء به منابع عظیم طبیعی که خداوند در 
این سرزمین به ودیعه گذاشته است و با اعتماد به جوانان و به 
خصوص نخبگان و داشمندانمان، می توانیم جایگاه به مراتب 

بهتری را کسب نماییم./ احمدرضا هدایتی
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خبر

دعای روز ششم ماه مبارک رمضان
ولا  مَعْصِتِکَ  لتَِعَرّضِ  فیهِ  تخَْذِلنْی  لا  اللهمّ 
من  فیهِ  وزَحْزحْنی  نقَْمَتِکَ  بسِیاطِ  تضَْرِبنْی 
مُنْتهی  یا  وأیادیکَ  بمَِنّکَ  سَخَطِکَ  موجِباتِ 

رَغْبةَ الرّاغبینَ.

نزدیک شدن  به خاطر  ماه  این  خدایا، مرا در 
به نافرمانی ات وامگذار و با تازیانه های انتقامت 
بدار،  از موجبات خشمت دورم  و  عذاب مکن 
حد  ای  تو  شمار  بی  ونعمتهای  احسان  بحق 

نهایی علاقه واشتیاق مشتاقان.
التماس دعا

بر اساس اعلام شرکت کنترل کیفیت هوای 
تهران، پایتخت از ابتدای سال جاری تاکنون 

10 روز هوای پاک داشته است.
شاخص کیفیت هوای تهران، روی عدد 75 
و در شرایط قابل قبول قرار دارد. همچنین 
شاخص کیفیت هوا در ۲۴ گذشته نیز روی 

عدد 81 و شرایط قابل قبول قرار داشت.
در سال جاری و براساس روز شمار شاخص 
هوای  کیفیت  دیروز  تا  آلودگی 
پایتخت،10روز در وضعیت پاک، ۲3۲ روز  
در وضعیت قابل قبول، 106 روز در وضعیت 
روز  و 1۲  برای گروه های حساس  ناسالم 

ناسالم برای همه شهروندان بود.
وضعیت  در  روزی  هیچ  در  تهران  هوای 
بسیار ناسالم و خطرناک قرار نداشته است. 
شاخص کیفیت هوا )AQI( به پنج دسته 
این  که  می شود  تقسیم بندی  اصلی 
هوا  تا 50  صفر  از   « شامل  تقسیم بندی 
پاک«، » 51 تا 100 هوا قابل قبول)سالم( یا 
متوسط«، »از 101 تا 150 هوا ناسالم برای 
گروه های حساس«، »از 151 تا ۲00 هوا 
ناسالم«، »از ۲01 تا 300 هوا بسیار ناسالم« 
هوا  کیفی  شرایط   500 تا   301 »از  و 

خطرناک« می شود.

تهران از ابتدای سال چند روز هوای پاک داشت؟

تهران  مردم  نماینده  شجاعی:  رحمان 
بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  در 
اینکه استمرار طرح کالابرگ الکترونیک 
تاثیرات مثبتی در تقویت سبد تامین 
کالاهای اساسی خانواده ها دارد، گفت: 
حل  به  ویژه ای  نگاه  سیزدهم  دولت 
مشکلات معیشتی مردم دارد و به دنبال 

رفع مشکلات معیشتی جامعه است.
طرح  مورد  در  رضوانی«  »غلامحسین 
اقدام  این  گفت:  الکترونیک،  کالابرگ 
دولت به حوزه معیشت طبقات ضعیف 
آن  استمرار  و  می کند  کمک  جامعه 
تاثیرات مثبتی در تقویت سبد تامین 

کالاهای اساسی خانواده ها دارد.
این  در  دولت  عملکرد  کرد:  بیان  وی 

حوزه مفید و قابل تقدیر است و می تواند 
تاثیر گذار  اقتصادی  در رفع مشکلات 
مجلس  در  تهران  مردم  باشد.نماینده 
تصریح کرد: دولت سیزدهم نگاه ویژه ای 
به حل مشکلات معیشتی مردم دارد و با 
این اقدامات نشان می دهد که به دنبال 

رفع مشکلات معیشتی جامعه است.
با  مصادف  الکترونیکی  کالابرگ  طرح 
حلول ماه مبارک رمضان و عید نوروز از 
تاریخ 18 اسفند 1۴0۲ کلید خورد و تا 
17 فروردین 1۴03 ادامه خواهد داشت.

قلمی   11 سبد  یک  فجرانه«  »طرح 
پروتئین،  کالری،  حداقل  تأمین  برای 
ریزمغذی و ویتامین های لازم برای هر 
فرد )منطبق با نظر انستیتو تغذیه ایران( 

با قیمت های مبنا سال 1۴01 انتخاب 
شده است و مابه التفاوت قیمت سبد 
مبنا سال 1۴01 با قیمت روز )1۴0۲( 
تأمین  دولت  جدید  یارانه  محل  از 
می شود، به این صورت که قیمت روز 
 7۴3,750 قلم   11 بر  مشتمل  سبد 
تومان بوده که خانوار دهک های اول تا 
هفتم در صورت خرید بسته باید قیمت 
 5۲3/300 مبلغ  به  را   1۴01 سال 
و  کنند  پرداخت  خود  از جیب  تومان 
مبلغ  به  روز  قیمت  تا  آن  مابه التفاوت 
۲۲0/۴50 تومان از محل اعتبار جدید 

دولت تأمین می شود.
اعتبار جدید )۲۲0 هزار تومانی( علاوه 
بر یارانه 300 و ۴00 هزارتومانی فعلی 

بوده و خانوار مشمول طرح به صورت 
صورت  به  را  خود  نقدی  یارانه  مجزا 
مبلغ  کرد.  خواهند  دریافت  ماهانه 
در  اعتبار  صورت  به  دولت  حمایتی 
حساب سرپرست خانوار تخصیص یافته 
میزان  با  متناسب  و  زمان خرید  در  و 

خرید مصرف می شود.
خانوار می تواند اقلام طرح را در سقف 
خرید  شده  تعریف  کالایی  و  وزنی 
کنند و امکان جا به جایی اعتبار بین 

گروه های کالایی مقدور نیست.
خانوارهای مشمول طرح می توانند اقلام 
سبد غذایی را طی یک ماه و متناسب با 
نیاز خود خرید کنند و اجباری در خرید 
تمام اقلام به صورت یک جا وجود ندارد.

رضوانی :

کالا برگ الکترونیک به تقویت سبد خانواده ها کمک می کند

رییس سازمان امور دانشجویان از ایجاد 
صورت  به  فارسی  زبان  آموزش  مرکز 
گفت:  و  خبرداد  دانشگاه ها  در  مجازی 
دانشجویان با این طرح می توانند در حین 

تحصیل، زبان فارسی را بیاموزند.
و  علوم  وزیر  معاون  داداش پور  هاشم 
در  دانشجویان  امور  سازمان  رییس 
نشست صمیمی با تعدادی از دانشجویان 
بین الملل از 15 ملیت در محل سازمان 
با اشاره به مطلب فوق اظهار داشت: در 
مدت قریب به سه سالی که مسوولیت 
کنار  در  ام،  شده  دار  عهده  را  سازمان 
اصلی ترین  از  سازمان  دیگر  موضوعات 
دغدغه هایم، مسایل مرتبط با دانشجویان 

بین الملل بوده است. 
وی افزود: در طول این مدت و بررسی 
زندگی  و  جذب  در  موجود  وضعیت 
ایران،  در  الملل  بین  دانشجویان 
مجموعه ای از چالش ها و موانع شناسایی 
سیاستی  تغییرات  مهمترین  و  شدند 
لازم برای بهبود اکوسیستم دانشجویان 
بین المللی با همکاری سایر دستگاه های 
از جمله  و در مواردی  آغاز شد  مرتبط 
زبان  به  آموزشی  دوره های  برقراری 
خروج  و  ورود  در  تسهیل  فارسی،  غیر 

مدرک  همچنین  و  مکرر  مراجعت  و 
از  پس  اشتغال  ویزای  تحصیلی، صدور 
دغدغه های  کاهش  و…شاهد  تحصیل 
در  نیز  موانع  باقیمانده  و  هستیم  شما 

دست انجام است. 
روی  پیش  موانع  حل  داداش پور 
به  منوط  را  المللی  بین  دانشجویان 
همکاری سایر دستگاه های مرتبط دانست 
و یادآور شد: رفع برخی مشکلات مرتبط 
با سازمان امور دانشجویان است، برخی 
مصوبه های  دارای  برخی  و  فراسازمانی 
قانونی هستند و آنچه مربوط به سازمان 
می باشد به حداقل ممکن رسیده و فرا 
سازمانی با جلسات هفتگی و متعدد با 
کاهش  درصدد  مختلف  دستگاه های 
هستیم که تا حدودی نتیجه بخش بوده 
است و آنچه مصوبه قانونی است، نیاز به 
نمایندگان و سایر  همت و عزم و جزم 
مسولان است که امیدوارم با پیگیری های 
را  شما  دغدغه های  بتوانیم  مستمر 
بر  را  لبخند  گل  و  برسانیم  حداقل  به 
چهره های شما نخبگان مهمان بنشانیم. 

رییس سازمان امور دانشجویان اشتغال 
ضرورت  یک  را  دانشجویی  وقت  پاره 
عنوان کرد و بیان داشت: برای دانشجویان 

بین المللی داشتن شغل پاره وقت بسیار 
مهم است. چرا که به واسطه کسب درآمد 
از آن می توانند شهریه خود را پرداخت 
کرده و هزینه های زندگی خود را پوشش 
دهند و تنها بخش اندکی از دانشجویان 
قادر هستند با پشتوانه مالی خانواده به 
گامهای  خوشبختانه  بپردازند،  تحصیل 
مثبتی در این خصوص برداشته شده و 
لباس  مهم  این  زودتر  چه  هر  امیدوارم 
برای  امکان  این  و  بپوشد  خود  به  اجرا 
دانشجویان فراهم آید تا همراه با تحصیل 
همانند بسیاری از کشورها به کار نیمه 

وقت مشغول باشند. 
وقت  پاره  اشتغال  مزایای  به  وی 
دانشجویان بین المللی اشاره کرد و گفت: 
کار پاره وقت زمینه ساز پیوند شرکت ها 
طریق  از  که  است  کشورها  بازار  و 
دانشجویان رخ می دهد و با همین نگاه 
و دیدگاه کشورهای مختلف جهان این 
موضوع را در دستور کار خود قرار داده 
و هفته ای حداقل ۲0 ساعت دانشجو در 
کنار تحصیل به کار اشتغال دارد. داداش 
را  دانشجویان  امور  سازمان  رییس  پور، 
نماینده دانشجویان بین الملل دانست و 
تلاش در کاهش مشکلات را از وظایف و 

ماموریت های اصلی خود عنوان کرد. 
وی در ادامه به ایجاد مرکز آموزش زبان 
فارسی به صورت مجازی در دانشگاه ها 
اشاره کرد و افزود: دانشجویان با این طرح 
می توانند در حین تحصیل، زبان فارسی 
را بیاموزند و در ابتدای حضور در ایران 
قادر خواهند بود با زبان غیر فارسی نیز 
که عموما زبان انگلیسی است، درس و 
کلاس را شروع کنند تا از برنامه درسی 
اشاره  با  نمانند. معاون وزیر علوم  عقب 
و  آیین  و  نژاد  و  رنگ  از  فارغ  اینکه  به 
ارائه خدماتی هستیم که  دنبال  کشور، 
دغدغه های دانشجویان بین الملل را به 
صفر نزدیک سازیم، اظهار داشت: البته 
باید اذعان نمود که در تمامی کشورها 
از جمله آمریکا یکسری مشکلات برای 
دانشجویان بین الملل وجود دارد، بفرض 
مثال در آمریکا و کانادا و انگلیس پول 
این  جمله  از  تحصیل  بودن  محور 
مشکلات است و دانشجویان نخبه ای که 
هزینه تحصیل نداشته باشند یا محروم 
و  تحصیلی  وام  اخذ  با  یا  و  می شوند 
احتساب سود آن تا مدت ها بعد از اتمام 
محسوب  دانشگاه  گروگان  تحصیل، 

می شوند تا بتوانند تسویه نمایند. 

رییس سازمان امور دانشجویان خبر داد:

ایجاد مرکز آموزش زبان فارسی به صورت مجازی در دانشگاه ها

سخنگوی شورای نگهبان:
تاکنون صحت انتخابات در ۵۲ حوزه 

انتخابیه تایید شده است
سخنگوی شورای نگهبان گفت: تاکنون صحت انتخابات در 
5۲ حوزه انتخابیه مورد تایید قرار گرفته است.هادی طحان 
نظیف عضو حقوقدان و سخنگوی شورای نگهبان در نشستی 
خبری به ارائه گزارشی از روند بررسی صحت انتخابات در 
حوزه های انتخابیه پرداخت و گفت:در این مدت تا 17 اسفند 
طبق روال قانونی باید گزارشات و شکایات داوطلبان و مردم 
را مورد بررسی قرار می دادیم تا در بررسی صحت انتخابات 
این گزارشات را لحاظ کنیم.وی اعلام کرد: تاکنون صحت 
انتخابات در 5۲ حوزه انتخابیه از 11 استان اردبیل، ایلام، 
خراسان جنوبی، زنجان، خراسان رضوی، خراسان شمالی، 
شورای  توسط  مرکزی  و  لرستان  قم،  قزوین،  کردستان، 
نگهبان  شورای  گرفت.سخنگوی  قرار  تایید  مورد  نگهبان 
همچنین عنوان کرد: سایر حوزه های انتخابیه به مرور و پس 
از جمع بندی اعلام می شود.طحان نظیف در ادامه به ارائه 
گزارشی از طرح ها و لوایح مورد بررسی در شورای نگهبان 
پرداخت و گفت: در این مدت ۹ طرح و لایحه را مورد بررسی 
قرار دادیم؛ در این مدت لایحه ساماندهی و نظارت بر تجارت 
مرزی پس از رفت و برگشت با مجلس خلاف موازین شرع و 
قانون اساسی شناخته نشد و به تایید شورای نگهبان رسید. 
طرح اصلاح موادی از قانون تأسیس، اداره مدارس و مراکز 
آموزشی و پرورشی غیر دولتی، لایحه ارجاع اختلاف بانک 
مرکزی ایران و دولت بحرین و لایحه الحاق یک بند به تبصره 
5 قانون بودجه 1۴0۲ نیز به تأیید شورای نگهبان رسید.وی 
ادامه داد: در این مدت ایرادات شورای نگهبان نسبت به طرح 
ساماندهی کارکنان دستگاه های موضوع ماده ۲۹ قانون برنامه 
ششم توسعه برطرف شد اما هیأت عالی نظارت طی نامه ای 
اعلام کرد که همچنان ایراداتی را نسبت به این مصوبه وارد 
می داند.سخنگوی شورای نگهبان درباره لایحه بودجه سال 
1۴03 و همچنین لایحه برنامه هفتم توسعه اظهار کرد: در 
این زمینه رفت و برگشت هایی میان مجلس و شورای نگهبان 
صورت گرفته است اما همچنان در دست بررسی است. طرح 
شفافیت قوای سه گانه نیز شرایط به همین صورت است و 
این لایحه در رفت و برگشت میان مجلس و شورای نگهبان 
است.در ادامه این نشست طحان نظیف در پاسخ به پرسشی 
درباره تاثیر تنوع کاندیداها در میزان مشارکت در انتخابات 
را  نامزدها  تنوع کاندیداها و  انتخابات  ادوار  گفت: در همه 
داشته ایم؛ طبیعتاً حضور و تنوع سلایق مختلف مهم است. 
عوامل مختلفی در مشارکت موثر هستند و وزن این عوامل 
هم موثر است ولی تنوع داوطلبان هم به اندازه خود مهم و 
اثر بخش است.وی در پاسخ به پرسشی درباره توصیه های 
رهبری به منتخبان مجلس درباره کنار گذاشتن اختلافات 
رهبری  که  همانطور  کرد:  اظهار  مردم  کام  نکردن  تلخ  و 
فرمودند حضور مردم یک جهاد بود و این موضوع باید مورد 
نظر همه به ویژه منتخبان باشد. منتخبان باید به وعده ها و 
قول هایی که دادند عمل کنند و خود را نماینده همه مردم 
بدانند. همانطور که مردم بصورت جهادی در انتخابات حضور 
یافتند ان شاءالله منتخبان هم بصورت جهادی مشکلات مردم 
را برطرف کنند.عضو حقوقدان شورای نگهبان در پاسخ به 
پرسشی درباره پاسخگو بودن قانون جدید انتخابات عنوان 
و  دارد  نیاز  اصلاحات  به  ما همچنان  انتخاباتی  نظام  کرد: 
رسانه ها نقش موثری برای نزدیک کردن این نظام به یک 
به  پاسخ  در  نظیف  دارند.طحان  مطلوب  انتخاباتی  نظام 
پرسشی درباره گزارشات تخلفات انتخاباتی و احتمال باطل 
اعلام شدن انتخابات در برخی حوزه های انتخابیه تاکید کرد: 
انتخابات مانند گذشته با کمال سلامت برگزار شد و با مشکل 
خاصی مواجه نبودیم البته گزارشاتی را دریافت کردیم که در 
حال بررسی آنها هستیم؛ برای برخی از حوزه های انتخاباتی 
تیمهای میدانی جهت رسیدگی اعزام شد و همچنین در 
حوزه هایی که اختلاف فرد منتخب با نفر بعدی بسیار نزدیک 
بود، تیمهایی اعزام شدند و این اختیار را داشتند تا آرا را 
بازشماری کنند. ان شاءالله به مرور نتایج این بررسی ها اعلام 
می شود.وی درباره طرح ادعاهایی از سوی برخی از جمله 
تعدادی از نمایندگان مجلس درباره وقوع تخلفات انتخاباتی 
گفت: فرآیند انتخابات فرآیندی است که در آن برد و باخت 
وجود دارد و طبیعتاً مباحثی در این زمینه مطرح می شود؛ 
بر اساس فرایند قانونی، مجری انتخابات وزارت کشور است 
است.  نگهبان  شورای  عهده  بر  انتخابات  بررسی صحت  و 
انجام  انتخابات در حال  بررسی صحت  برای  اقدامات لازم 
است. بر اساس اصلاحیه قانون 5 مدرک جهت رای دادن به 
رسمیت شناخته شده است که در کنار شناسنامه مدارکی 
از جمله کارت ملی، کارت نظام وظیفه، گواهینامه و گذرنامه 
مورد تایید است که این مدارک باید در شعب اخذ رای با فرد 
رای دهنده تطبیق داده شود. اگر در این زمینه تخلفی وجود 

داشته باشد بررسی می شود.

یزدی خواه مطرح کرد:
واردات خودروی دسته دوم 

راهکار موقتی
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با تقدیر از 
از برقی  اقدامات وزارت صمت در واردات خودروی نو اعم 
تامین  مورد  در  صنعت  وزیر  علی آبادی  گفت:  بنزینی  و 
اجرایی  بخش های  با  خودروها  شارژ  های  ایستگاه  برق 
خواه  یزدی  علی  است.سید  رایزنی  حال  در  مسئولان  و 
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس 
برنامه هفتم  تلفیق  و عضو کمیسیون  یازدهم  در مجلس 
امکان  حاضر  حال  در  گفت:  خودرو  واردات  خصوص  در 
ترخیص خودروهای کارکرده مناطق آزاد به سرزمین اصلی 
فراهم است. صاحبان این خودروها می توانند به راحتی این 
خودروها را شماره گذاری کنند.وی بیان کرد: در خصوص 
موضوع واردات خودرو نیز شاهد هجمه ای بودیم که به وزیر 
صمت وارد شد، واقعا همه مسئولان نسبت به موضوع واردات 
خودروی دست دوم همین حس را دارند. چرا که شأن مردم 
را بالاتر از این می دانیم که خودروی دسته دوم خارجی 
استفاده کنند، اما به اضطرار و به ناچار برای جبران کمبود 
در بازار و برای متعادل کردن قیمت خودروهای داخلی و 
خارجی و مدیریت عرضه و تقاضا اصرار بر انجام آن داریم.
نماینده مجلس یازدهم تصریح کرد: واردات خودروی خارجی 
قیمت  با  ترجیحی  های  تعرفه  و  پایین  سیلندر  حجم  با 
مناسب، نکات مهم این واردات است.وی خاطرنشان کرد: 
نکته مهم واردات خودرو تیراژ آن است که باید قابل توجه 
باشد و مشکلات آن در کشور حل و فصل شود. این موضوع 
نیازمند اراده ای است که خودرو با تیراژ چند ده هزاری به 
کشور وارد شود که بتواند در موضوع عرضه و تقاضا و تعادل 
بخشی به قیمت خودرو اثرگذار باشد.عضو کمیسیون تلفیق 
برنامه هفتم توسعه مجلس بیان کرد: علی آبادی وزیر صنعت 
در مورد تامین برق ایستگاه های شارژ خودروها با بخش های 

اجرایی و مسئولان در حال رایزنی است.

مرگ حدود ۵۰۰۰ نفر در تصادفات 
نوروز ۵ سال اخیر

سازمان پزشکی قانونی اعلام کرد که در حوادث رانندگی ایام 
نوروز طی پنج سال اخیر، ۴ هزار و 8۹1 نفر از هموطنان جان 
خود را از دست دادند که بیشترین آنها مربوط به نوروز سال 
جاری با یک هزار و ۲17 نفر است.با توجه به افزایش حجم 
سفرها و میزان تردد در جاده ها، تعطیلات نوروز )از ۲5 اسفند 
هر سال تا 15 فروردین سال بعد از آن( عمدتاً با افزایش آمار 
تلفات حوادث رانندگی و کشته و مصدوم شدن تعداد بیشتری 
از هموطنان در مقایسه با دیگر روزهای سال همراه است.بر 
اساس آمارهای موجود، در تعطیلات نوروز پنج سال گذشته، 
چهار هزار و 8۹1 نفر در حوادث رانندگی جان باختند که 3 
هزار و ۴08 نفر از آن ها در مسیرهای برون شهری جان خود را 
از دست داده اند، این تعداد 6۹.7 درصد از کل تلفات تصادفات 
را در بر می گیرد؛ این در حالی است که مابقی کشته ها در 
محورهای درون شهری، جاده های روستایی و یا سایر مسیرها 
جان خود را از دست داده اند.آمار بالای کشته های تصادفات در 
محورهای برون شهری نشان می دهد که بخش قابل توجهی از 
تصادفات در خارج شهرها و در حین سفر رخ می دهد بنابراین 
می توان با رعایت قوانین رانندگی از سوی هموطنان، استفاده 
نکردن از تلفن همراه در حین رانندگی، پرهیز از سبقت های 
حین  استراحت  مجاز،  و  مطمئنه  سرعت  رعایت  غیرمجاز، 
سفرهای طولانی و پرهیز از رانندگی در حالت خواب آلودگی، 
به کاهش تصادفات و تلفات ناشی از آن در نوروز پیش رو کمک 
کرد.ارزیابی آمارهای پنج سال اخیر از حوادث رانندگی ایام 
نوروز نشان می دهد که بیشترین تعداد تلفات نوروزی در نوروز 
سال 1۴0۲ با یکهزار و ۲17 کشته به ثبت رسیده است که 
متاسفانه این آمار در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 6.۲ درصد 
افزایش یافته است.از سوی دیگر کمترین آمار تلفات نیز مربوط 
به نوروز سال 13۹۹ با 53۴ کشته است که البته در نوروز این 
سال به دلیل اعمال محدودیت های کرونایی و ممنوعیت سفر، 
تعداد تلفات نوروزی نیز کاهش یافت و به کمترین میزان خود، 
حداقل در 15 سال اخیر رسید.اما متاسفانه پس از این سال 
مجددا شاهد رشد آمار تلفات تصادفات در ایام نوروز بودیم، به 
نحوی که در نوروز سال 1۴00 تعداد تلفات حوادث رانندگی با 
حدود 100 درصد افزایش به یکهزار و 80 نفر رسید و همین 
افزایش در سال های بعد نیز به ترتیب با 11.۴ و 6.۲ درصد 
رشد تکرار شد.آمارهای سازمان پزشکی قانونی کشور نشان 
می دهد که بیشترین علت مرگ در حوادث رانندگی ضربه به 
سر است. آنچنان که در نوروز سال جاری 37.۴ درصد از کشته 
ها به دلیل ضربه به سر جان خود را از دست داده اند، بنابراین 
شایسته است رانندگان عزیز و سرنشینان خودرو ضمن رعایت 
سرعت مطمئنه، حتما از کمربند ایمنی استفاده کنند.همچنین 
با توجه به اینکه بخش عمده ای از تلفات تصادفات در محل 
حادثه و یا در حین انتقال به بیمارستان جان خود را از دست 
می دهند، از تمامی هموطنان در خواست می شود در صورت 
مشاهده وقوع تصادف به موقع واحدهای امدادی اورژانس را 
مطلع و مسیر تردد خودروهای امدادی را باز بگذارند تا در 
شرایطی که دقیقه ها و ثانیه ها برای نجات جان هموطنان 
درگیر در تصادف حائز اهمیت است، نیروهای امدادی بتوانند 
در کمترین زمان ممکن برای امدادرسانی و نیز انتقال سریع 

مصدومان به مراکز درمانی اقدام کنند.

دهقان: 
ابتکار عمل در دعاوی حقوقی 

بین المللی باید در دست ایران باشد
معاون حقوقی رئیس جمهور با بیان اینکه ابتکار عمل در بخش 
حقوق بین الملل باید در دست مرکز حقوقی بین المللی باشد، 
بیان کرد: این موضوع، نیازمند یک تحول فکری است که 
رئیس جمهور در جلسه نظارت ستادی معاونت حقوقی برآن 
تاکید کرده اند.نشست محمد دهقان، معاون حقوقی رئیس 
جمهور با مدیران و کارکنان مرکز امور حقوقی بین المللی با 
هدف تببین انتظارات از مرکز و همچنین تشریح سیاست 
هاو اولویت ها در سال آتی برگزار شد.دهقان در این مراسم 
ضمن تقدیر از زحمات توکل حبیب زاده مدیر سابق مرکز امور 
حقوقی بین المللی و تبریک انتصاب مهدی پیری به عنوان 
مدیر جدید این مرکز، خدمت در هر بخش از نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران را نعمتی بزرگ برشمرد که مدیران 
باشند. باید شکرگذار و قدردان آن  به نظام  و خدمتگزاران 

وی در ادامه به توضیح اقدامات مرکز امور حقوقی بین المللی 
پرداخت و ضمن تشریح رأی تاریخی حقوقی علیه آمریکا به 
نفع ایران در محاکم بین المللی به عنوان نمونه ای از تلاش های 
این مرکز، عملکرد آن را در دولت سیزدهم قابل قبول دانست.

معاون حقوقی رئیس جمهور با بیان اینکه یکی از موارد مورد 
تاکید از ابتدای دولت سیزدهم، این بود که با توجه به تعدد 
دعاوی حقوقی بین المللی ایران، مرکز امور حقوقی بین المللی 
نباید خود را تنها محدود به کارشناسان و متخصصان این 
مرکز کند، تصریح کرد: به این معنا که باید از ظرفیت اساتید 
ماموریت های  تحقق  به  کمک  برای  دانشگاهی  نخبگان  و 
این مرکز استفاده شود. بنابراین، مردمی سازی این مرکز و 
مشارکت جویی این مرکز و استفاده از ظرفیت نخبگان حقوق 
بین الملل در کارهای اصلی و اساسی مورد تاکید است.دهقان 
با اشاره به اینکه تعدد دعاوی حقوقی بین المللی که ایران در 
طول سال های گذشته درگیر آن بوده است، منبعی ارزشمند 
از دانش و تجربه در زمینه حقوق بین الملل است، خاطرنشان 
کرد: این منبع ارزشمند، باید در اختیار اساتید، دانشجویان 
و کارشناسان قرار گیرد تا دانش تولید شده به این مرکز در 
دفاع از منافع ملی کشور در دعاوی بین المللی کمک کند.

وی با بیان اینکه در حال حاضر مرجع اصلی رصد تحولات 
حقوقی بین الملل و دفاع از منافع جمهوری اسلامی ایران در 
عرصه حقوق بین الملل، مرکز امور حقوقی بین المللی است، 
خاطرنشان کرد: انتظار می رود در دوره مدیریت جدید مرکز 
این مسئولیت، این وظیفه مهم که از گذشته تا حدی مغفول 

مانده است بیش از پیش دنبال و پیگیری شود.

نشست  در  رئیسی   ابراهیم  سید 
هنر«  و  »فرهنگ  اهالی  با  صمیمی 
 6 نظرات  و  دیدگاه ها  استماع  از  پس 
تن از هنرمندان حوزه های شعر، سینما، 
در  ادبیات،  و  موسیقی  خوشنویسی، 
سخنانی توانمندی فرهنگی را همچون 
از  اقتصادی  و  دفاعی  توانمندی های 
کشور  برای  اقتدارآفرینی  مهم  عناصر 
دانست و بر توجه جدی به عرصه هنر و 

فرهنگ کشور تاکید کرد.
رئیس جمهور اعتلای هنر و فرهنگ را 
موجب افتخارآفرینی، عزتمندی و ارتقا 
و سربلندی کشور دانست و با اشاره به 
پیشرفت های علمی، صنعتی، فرهنگی و 
هنری چشمگیری که به برکت پیروزی 
است،  آمده  دست  به  اسلامی،  انقلاب 
این  اینکه  از  صرف نظر  کرد:  تصریح 
پیشرفت ها در دوره کدام دولت به دست 
تصویر  به  هنرمندی  با  باید  آمده اند، 
کشیده شوند تا بتوان ایران پیشرفته و 

فناور را به جهان معرفی کرد.
رئیسی با اشاره به نقش آفرینی هنرمندان 
در به تصویر کشیدن بخشی از افتخارات 
خلق شده در دوران دفاع مقدس، تلاش 
پیشرفت های  حصول  برای  جوانان 
فناورانه در کشور را از دیگر عرصه هایی 
دانست که قابلیت بالایی برای به تصویر 

کشیده شدن دارند.
عرصه های  فعالان  از  جمهور  رئیس 
بر  تکیه  با  خواست  هنری  و  فرهنگی 
برای  ملت،  این  ارزشمند  داشته های 
متبلور کردن جلوه های متعالی و والای 
داشته های علمی، فرهنگی و هنری این 

کشور گام های بلندی بردارند.
رئیسی در ادامه حمایت مالی و حقوقی 
از هنرمندان را از جمله وظایف دولت و 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی دانست 

و افزود: در مقابل هنرمندان نیز وظیفه 
در  خود  هنر  درونی  جوشش  با  دارند 
آرامش و امید دادن به جامعه به ویژه 
در نسل جوان پیشرو و پیشتاز باشند 
انقلاب  برکت  به  که  زیبایی  مظاهر  و 
اسلامی در این کشور خلق شده حفظ و 

به تصویر بکشند.
رئیس جمهور عمومیت یافتن حمایت 
از فلسطین به کل جهان پس از وقایع 
آگاهی  بصیرت،  از  نشانی  را  اخیر غزه 
و  دانست  ایران  ملت  و دشمن شناسی 
از  ایران  ملت  گفت: حمایت ۴5 ساله 
فلسطین، گواه صدق و درستی مواضع 
غده  درست  تشخیص  در  ملت  این 
در  صهیونسیتی  رژیم  بودن  سرطانی 
منطقه است که مردم دنیا امروز پس 

از ۴5 سال به آن رسیده اند.
از سوی  اقدامات صورت گرفته  »مرور 
دولت در بخش سینما«، »تنظیم سند 
و  فنی  سند  اساس  بر  موسیقی  ملی 
از سوی رهبری  فقهی گردآوری شده 
اخذ  بررسی  »لزوم  و  انقلاب«  معظم 
مالیات از هنرمندان کم درآمد« از دیگر 
به  ناظر  جمهور  رئیس  که  بود  نکاتی 
سخنان برخی از اهالی فرهنگ و هنر 

به آنها اشاره کرد.
دولت  اینکه  بیان  با  پایان  در  رئیسی 
به معنای واقعی برای اهالی فرهنگ و 
هنر به عنوان مفاخر کشور احترام قائل 
است، تصریح کرد: نظرات و دیدگاه های 
و  فرهنگ  اهالی  سوی  از  شده  مطرح 
هنر، برای دولت ارزشمند و مفید بوده 
و نقدهای مطرح شده نیز از نظر دولت 
دغدغه هایی در جهت اصلاح امور است 

که مورد توجه قرار خواهد گرفت.
پیش از سخنان رئیس جمهور در این 
نشست، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 

در سخنانی با بیان اینکه دولت مردمی 
تلاش کرده همه فرصت ها و ظرفیت ها 
هنر  و  فرهنگ  تعالی  و  رشد  برای  را 
در اختیار فعالان این عرصه قرار دهد، 
و  پررونق ترین  سینما  امسال  گفت: 
را  خود  تاریخ  سال  پرمخاطب ترین 
پشت سر گذاشت و در عرصه های تئاتر، 
هنرهای تجسمی و موسیقی و شعر نیز 
رویدادها و جشنواره های مهم فرهنگی 
و هنری کشور با استقبال چشمگیری 

برگزار شدند.
اسماعیلی با اشاره به تصویب سند ملی 
موسیقی بعد از ۴5 سال، در گزارشی 
خبر  اخیر  ساله  دو  دستاوردهای  از 
هنر  عرصه  بالادستی  اسناد  تمام  داد: 
بنیاد  و فرهنگ در حال تدوین است؛ 
پویانمایی با ابلاغ سند آن کار خود را 
آغاز کرده، برگزاری بازار هنر )اکسپوی( 
رسیده  تصویب  به  تجسمی  هنرهای 
صنایع  خلاق  شهر  فعالیت  مصوبه  و 
فرهنگی نیز در روزهای اخیر ابلاغ شده 

است.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین 
حوزه  به  مردمی  دولت  اینکه  بیان  با 
جدی  توجه  نیز  هنرمندان  معیشت 
داشته، آغاز احداث شهر هنر در شهر 
جدید پرند را از جمله اقدامات دولت در 
این زمینه دانست و تصریح کرد: طبق 
واحدهای  شده  انجام  برنامه ریزی های 
پایان  از  پیش  تا  هنر  شهر  مسکونی 
تحویل  هنرمندان  به  مردمی  دولت 
خواهد شد و احداث پردیس تالارهای 
فرهنگی هنری نوین تهران نیز در گذر 
شده  آغاز  تهران  حجاب  بلوار  در  هنر 
و تا پیش از جشن 50 سالگی انقلاب 
در خدمت هنرمندان و اهالی فرهنگ 

خواهد بود.

به  اسفندقه  امیری  مرتضی  ادامه  در 
دهکردی  علی  شاعران،  از  نمایندگی 
به  نعمیایی  ایرج  سینما،  خانه  رئیس 
نمایندگی از خوشنویسان، علی نصیریان 
به نمایندگی از بازیگران سینما، محسن 
عرصه  فعالان  از  نمایندگی  به  نفر 
نمایندگی  به  تجار  راضیه  و  موسیقی 
و  دیدگاه ها  بیان  به  نویسندگان  از 

نظرات شان پرداختند.
و  معیشتی  مشکلات  به  توجه  لزوم 
هنرمندان،  اجتماعی  تامین  و  مسکن 
از  مالیات  دریافت  مسئله  ساماندهی 
ردیف  تقویت  و  تعیین  هنرمندان، 
هنرمندان  از  حمایتی  منابع  و  بودجه 
و فعالیت های هنری و فرهنگی، توجه 
عالی،  آموزش  به هنر خوشنویسی در 
توجه دولت و ترغیب مردم به استفاده 
از هنر خوشنویسی در معماری همچون 
مناسب  بستر  ایجاد  تاریخی،  بناهای 
برای  محدودیت ها  و  موانع  رفع  و 
شکوفایی استعدادهای جوان در عرصه 
هنر و به خصوص سینما، اصلاح برخی 
عرصه  به  محدودیت زا  رویکردهای 
مالکیت  قانون  اجرای جدی  موسیقی، 
معنوی، حمایت از توسعه صنعت نشر 
کتاب  خرید  برای  مردم  از  حمایت  و 
از جمله نظرات و نکات مطرح شده از 

سوی هنرمندان در این نشست بود.
هنرمندان آقا و خانم  شرکت کننده  در 
نیم  و  از یک ساعت  این نشست پس 
را  افطار  جمهور،  رئیس  با  گفت وگو 
مهمان رئیسی بودند و پس از افطار نیز 
حدود یک ساعت و نیم دیگر به شکل 
انفرادی و گروهی با رئیس جمهور به 
نظرات  دیدگاه ها،  و  نشسته  گفت وگو 
میان  در  وی  با  را  خود  مطالبات  و 

گذاشتند.

رئیسی در نشستی صمیمی با اهالی »فرهنگ و هنر«:

توانمندی فرهنگی از عناصر اقتدارآفرینی برای کشور است
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گروه سلامت: سال نو که برای خیلی از هموطنان با 
واژه استراحت و تعطیلی و مسافرت همراه است اما 
این موضوع برای کادر درمان همانند برخی از مشاغل 
امدادی و خبری و ... از معنا تهی می شود؛ چرا که آنها 

همچون گذشته به ارائه خدمات می پردازند.
کلینیک های  و  مطب ها  از  بسیاری  نوروز  ایام  در 
خصوصی تعطیل هستند و اورژانس بیمارستان ها در 
غالب اوقات به تنها مرجع مردم برای دریافت خدمات 

بالینی و سلامت تبدیل می شوند.
وزارت بهداشت همه ساله با اجرای طرح های مختلف 
علوم  دانشگاه های  ظرفیت  از  استفاده  با  نوروزی 
پزشکی سعی بر ارایه بهترین خدمات به بیماران در 
سراسر  در  درمانی  مراکز  و  دولتی  بیمارستان های 
وزارت  نوروزی  سلامت  طرح  دارد.امسال  کشور 
بهداشت از ساعت ۸ صبح امروز ۲۴ اسفند ماه آغاز 
می شود و تا ساعت ۸ صبح روز شنبه ۱۸ فروردین 

ماه سال جدید نیز ادامه دارد.
پزشکان متخصص در تمام بیمارستان ها حضور دارند
نوروزی  باش  آماده  در  درمانی  مراکز  و  اورژانس 
هستند و آنطور که وزیر بهداشت می گوید: پزشکان 
متخصص در تمام بیمارستان ها حضور دارند و بر 
اساس بخشنامه ابلاغ شده از سوی وزارت بهداشت، 
در  مختلف  رشته های  در  متخصصان  حضور 
تا خدمات مطلوب  تاکید است  بیمارستان ها مورد 

درمانی به بیماران ارائه شود.
وزیر بهداشت این اطمینان خاطر را داد که برای ایام 
و  سرم  اورژانس،  داروهای  تأمین  نظر  از  نوروز 
و  داریم  مناسبی  ... وضعیت  و  فرآورده های خونی 

ذخایر دارویی نیز به میزان کافی وجود دارد.
بازدید روزانه و میدانی از مراکز درمانی در تعطیلات 

نوروزی
حسن واعظی، رئیس مرکز مدیریت بیمارستانی و 
تعالی خدمات بالینی وزارت بهداشت در خصوص 
بیمارستان ها  فعالیت  درباره  نوروزی  طرح سلامت 

گفت: ستاد طرح سلامت نوروزی دانشگاه با مدیریت 
رئیس دانشگاه و با حضور معاونان بهداشت، درمان، 
توسعه و غذا و دارو جهت پایش و نظارت بر کیفیت 
ارائه خدمات مراکز درمانی و بیمارستان های کشور و 

ارائه خدمت مؤثر و به هنگام تشکیل خواهد شد.
به گفته واعظی، تیم های ویژه ارزیابی طرح سلامت 
نوروزی در ستاد دانشگاه ها تشکیل شده و بازدیدهای 
و  درمانی  بهداشتی  مراکز  از  روزانه  و  میدانی 
بیمارستان های انجام می شود. بر اساس دستورالعمل 
بخش های  تعطیلی  هرگونه  درمان  معاونت  ابلاغی 

بستری در تعطیلات نوروزی، ممنوع است.
رئیس مرکز مدیریت بیمارستانی و تعالی خدمات 
بالینی درباره فعالیت متخصصان اورژانس در طرح 
اورژانس،  طب  متخصصان  گفت:  نوروزی  سلامت 
بیهوشی و سایر متخصصان مقیم، در بیمارستان های 

عمومی دانشگاهی، مطابق برنامه شیفت کاری باید 
یا  و  حضور  همچنین  یابند.  حضور  باید  مرکز  در 
رشته ها  سایر  متخصصان  به  سریع  دسترسی 
اطفال و جراحی  زنان،  از جمله داخلی،  تخصصی 

عمومی مورد تاکید است.
فعالیت مراکز شیمی درمانی چگونه است؟ 

منظور  به  بهداشت،  وزارت  مسئولان  اعلام  بنابر 
جلوگیری از روند درمان بیماران مراکز شیمی درمانی 
و  شیمی درمانی  دولتی  مراکز  پرتودرمانی،  و 
پرتودرمانی در تعطیلات نوروزی آماده ارائه خدمات 
به بیماران هستند و همچنین یک سوم از تخت های 
به  شیمی درمانی خصوصی  مراکز  سرپایی  درمانی 

بیماران خدمات ارائه می دهند.
در طرح سلامت نوروزی همچنین تسهیلاتی برای 
بیماران خاص و صعب العلاج در نظر گرفته شده؛ به 

طوری که به گفته دکتر علیرضایی - رئیس مرکز 
مدیریت پیوند و درمان بیماری های وزارت بهداشت 
امکان ارائه خدمات بهینه به بیماران صعب العلاج و 
خاص در کلینیک های مرتبط توسط دانشگاه های 
علوم پزشکی در طرح سلامت نوروزی فراهم شده 

است.
علاوه بر کادر درمان، کارشناسان و بازرسان بهداشتی 
نیز در ایام تعطیلات نوروزی در آماده باش هستند و 
به منظور پیشگیری از بروز بیماری ها و مسمومیت ها 
اماکن اقامتی، تفریحی و همچنین مراکز تهیه، عرضه 
و توزیع مواد غذایی زیر ذره بین بازرسان بهداشت قرار 
از  بهداشتی  بازرسان  و  کارشناسان  می گیرند.البته 
اوایل اسفند و قبل از آنکه بازار شب عید داغ شود، 
فعالیت خود را آغاز کرده بودند و  در قالب تیم های 
سیار به مراکز غذایی و اقامتی و ... سرکشی کرده و بر 
اصول بهداشتی نظارت کامل دارند.آنطور که معاون 
مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت می گوید: 
راهی،  بین  رستورانهای  نوروزی  تعطیلات  در 
تفرجگاهها، مراکز تهیه و توزیع مواد غذایی، مراکز 
سیاحتی و غیره از لحاظ امور بهداشتی مورد نظارت 
قرار می گیرند و در صورت مشاهده تخلف، موارد را 
متذکر شده و در غیر اینصورت واحد مربوطه پلمب و 

به مراجع قضایی معرفی می شوند 
در مجموع بازرسان و کارشناسان بهداشت محیط 
مختلف  دستگاههای  با  تعامل  در  بهداشت  وزارت 
سعی دارند خدمات مطلوبی را از لحاظ بهداشت و 
ایمنی به مسافران نوروزی ارایه دهند.اگرچه چراغ 
بیمارستان ها در نوروز روشن هست و در آماده باش 
شیفت نوروزی قرار دارند اما انتظار می رود هموطنان 
با رعایت اصول ایمنی و نکات بهداشتی و پرهیز از 
رفتارهای پرخطر،  علاوه بر حفظ سلامتی خود ، 
تلاش کنند تا فشار کاری کادر درمان مضاعف نشود 
و در ابتدای سال خستگی بر تن شان سنگینی نکند./ 

علی خسروجردی

چراغ روشن بیمارستان ها در نوروز

فعالیت مراکز درمانی در عید چگونه است؟ مدت زمان مناسب برای دوران »عقد« 
چقدر است؟

یک مشاور خانواده مدت مناسب برای دوران عقد را ۶ ماه توصیه 
السادات  تشریح کرد.زهرا  روانشناسی  نظر  از  را  آن  و علت  کرد 
پورسیدآقایی  با اشاره به مدت زمان دوران عقد، بیان کرد: از نظر 
روان شناسی حدود شش ماه برای دورۀ عقد توصیه می شود و 
معمولاً توصیه می شود که این دوران بیش از شش ماه و حداکثر 
یک سال طول نکشد.وی درباره علت این موضوع بیان کرد: از 
آنجایی که دختر و پسر با خانواده نخستین خود انس دارند، اگر 
بلافاصله پس از عقد بخواهند از آنها جدا شوند، طبیعتاً برایشان 
سخت است و نتیجه آن، گریه و بی تابی هر دو طرف خواهد بود. 
بنابراین برای اینکه زوجین به استقلال و آمادگی مناسبی برسند 
لازم است تدریجی حرکت کنند؛ ضمن اینکه دوره عقد نخستین 
فرصت  بنابراین  محرم اند؛  هم  به  پسر  و  دختر  که  است  زمانی 
مناسبی است که به تدریج رابطه عاطفی آنها قوی تر شود و با هم 
انس بگیرند و آمادگی شروع یک زندگی مستقل را بیایند.این استاد 
دانشگاه تاکید کرد: از سوی دیگر، از آنجایی که به احتمال زیاد 
دختر و پسر در خانواده نخستین خود مسئولیت چندانی نداشته اند 
و بیشتر کارها بر دوش پدر و مادر بوده است، در نتیجه ناگهان قبول 
کردن این مسئولیت به یکباره، سخت خواهد بود و طی این ۶ ماه 
دوران عقد لازم است که هر دو نفر مسئولیت پذیری را تمرین کنند.
پورسیدآقایی با اشاره به اینکه در برخی موارد خانواده ها نیاز به 
فرصت بیشتری دارند، توضیح داد: برای مثال ممکن است خانواده 
دختر فرصتی را بخواهد تا جهیزیه را آماده کند یا خانواده پسر 
بخواهد برای فرزندش خانه ای تهیه کند. گاهی دختر و پسر هر دو 
در شهرهای مختلف دانشجو هستند و یک بازه زمانی لازم است که 
به وضعیت تحصیل خود سروسامان بدهند. گاهی نیز پسر سرباز 
است و نیاز دارد که این دوره به پایان برسد. بنابراین وجود دوره عقد 
بسیار مناسب است و می تواند بر حسب شرایط زیاد و کم شود اما 
نباشد.این مشاور  ماه  از ۶  دوران کمتر  این  که  توصیه می شود 
خانواده درباره اینکه چرا دوران عقد نباید بیش از ۶ ماه طول بکشد، 
اینطور توضیح داد: اگر دختر و پسر به مدت طولانی مانند یک سال 
یا بیشتر در دوران عقد باشند، ممکن است که انگیزه آنها برای زیر 
یک سقف رفتن و مسئولیت پذیر شدن کم شود. در دوران عقد، 
و  زندگی می کنند  نخستین خود  در خانواده های  پسر  و  دختر 
رفتارهای آنان زیر ذره بین پدر و مادر است و احتمال بروز دخالت 
از جانب آنها بسیار زیاد خواهد بود که می تواند موجب تعارض و 
دلخوری نیز شود.وی ادامه داد: دختر تا هنگامی که در خانه پدری 
ــه پدر رفتار کند؛ بنابراین  زندگی می کند باید بر اساس قواعـد خان
گاهی همین موضوع باعث دلخوری و تنش می شود و فشار روانی 
زیادی به دختر تحمیل می کند زیرا او میان همسر و پدرش قرار 
می گیرد. از همین رو، بهترین راه حل این است که دوران عقد 
البته خانواده دختر هم باید سختگیری ها را به  طولانی نشود و 
به لحاظ  نامزدی  با  حداقل برساند و توجه کند که دوران عقد 
حقوقی و عاطفی متفاوت است و نیاز نیست سخت گیری های دوره 

نامزدی در دوران عقد نیز اعمال شود.

خبر خبر

ویژه  برنامه های نوروزی شهرداری تهران 
اعلام شد

سخنگوی شهرداری تهران، ویژه  برنامه های شهرداری تهران برای 
نوروز را تشریح کرد.عبدالمطهر محمدخانی، با اشاره به تقارن ماه 
رمضان و سال نو با تاکید بر اینکه تلاش کردیم تا برنامه های متناسب 
و متنوع با این ایام برای شهروندان تهرانی در نظر بگیریم، گفت: 
سامانه ای تحت عنوان "مشاوره گردشگری" در قالب سامانه ۱۳۷ 
و  باشد  گردشگران  سوالات  پاسخگوی  تا  است  شده  راه اندازی 
شهروندان می توانند از طریق تماس با سامانه ۱۳۷ و گرفتن کد ۳ از 
ساعت ۹ تا ۲۱ اطلاعات مورد نیاز خود در مورد جاذبه ها، برنامه ها و 
مسیرهای گردشگری شهر تهران را دریافت کنند.وی با اشاره به 
با همکاری  پایتخت  اصلی  المان های جدید در میدان های  نصب 
سازمان زیباسازی شهرداری تهران، اظهار کرد: ۳۱ المان جدید در 
میادین اصلی شهر نصب می شود و اجرای المان های ترکیبی، اکران 
استقرار  شده،  تعیین  سازه های  کلیه  در  نوروز  محیطی  تبلیغات 
کارهای هنری همچون تخم مرغ های رنگی، آذین بندی میادین، 
معابر و…، اجرای سفره هفت سین در میادین مهم و شاخص، 
نورپردازی،  اجرای عملیات  معابر،  و  میادین  اجرای فرش گل در 
تعویض پرچم های بزرگ و پرچم های الوان در معابر و رمپ و لوپ ها، 
کلیه  آمیزی  رنگ  پایتخت،  گانه  مناطق ۲۲  در  رنگ  تم  اجرای 
المان های شهری در معابر، فضاهای عمومی و بوستان ها، توزیع نهال 
به شهروندان و عملیات کاشت درخت در منازل، از جمله اقدامات 
شهرداری تهران در روزهای پایانی سال است.محمدخانی ادامه داد: 
شستشوی جداول، گاردریل ها، نرده ها، مخازن، ایستگاه های سرپناه 
اتوبوس و تاکسی، پاکسازی جداره های معابر از تبلیغات غیرمجاز و 
برچسب ها، حذف زوائد فیزیکی در معابر و جداره های شهری، رفع 
نقص برج های نوری و روشنایی سطح معابر شهری، اجرای عملیات 
برابر  مخاطرات  رفع  و  شهر  عمومی  فضاهای  سازی  ایمن 
دستورالعمل ها، رسیدگی و رفع نقص کلیه سرویس های بهداشتی 
در  موجود  المان های  کلیه  نقص  رفع  و  ترمیم  شهر،  سطح  در 
بوستان ها و معابر شهری نظیر ست های ورزشی و …، پیگیری به 
منظور رفع نقص موجود در کفپوش معابر شهر )پیاده و سواره رو( 
و… از جمله اقداماتی است که در طرح استقبال از نوروز )طرح 
نقشه های  همچنین  کرد:  بیان  است.وی  اجرا  حال  در  بهاران( 
گردشگری تهران در اختیار دیگر استان ها قرار گرفته و آن ها در 
مبادی خروجی شهرهایشان به مسافران ارائه می دهند. بدین ترتیب 
مردم دیگر استان ها با جذابیت های تهران در مورد امکانات گردشگری 
پایتخت نیز آشنا خواهند شد.محمدخانی از افزایش ساعت کاری 
مراکز تفریحی و گردشگری در پایتخت خبر داد و افزود: از آنجایی 
بیدار هستند، دستورالعمل  تا هنگام سحر  شهروندان  که معمولاً 
خاصی برای افزایش ساعات فعالیت موزه های زیر مجموعه شهرداری 
تهران و مراکز گردشگری در ماه رمضان و عید نوروز تنظیم شده 
است که به محض نهایی شدن اعلام می کنیم.سخنگوی شهرداری 
تهران با تاکید بر اینکه مسیرهای گردشگری پیاده در مناطق ۱، ۱۲ 
۱۱، ۵ ،۶، ۱۳ و ۱۴ طراحی شده است، عنوان کرد: همچنین ۲۴ 
مسیر برای گردشگری پیاده شناسایی شدند که در این مسیرها 
راهنمای گردشگری مستقر بوده و مردم به صورت رایگان می توانند 
از آن ها استفاده کنند.وی افزود: همچنین مسیرهای دوچرخه سواری 
در مناطقی مانند ۱۲،۱۱ ،۶ و… در نظر گرفته شده است و برای 
بخش های تاریخی در محدوده شهر ری واقع در منطقه ۲۰ نیز 
درشکه سواری پیش بینی شده است.رئیس مرکز ارتباطات و امور 
بین الملل شهرداری تهران از برگزاری کنسرت به مناسبت عید فطر 
خبر داد و گفت: با توجه به اینکه ایام نوروز امسال با ماه رمضان تلاقی 
دارد، در برج میلاد از ۹ صبح تا ۲ بامداد خدمات به بازدیدکنندگان 
ارائه می شود؛ چراکه برج میلاد یکی از مقاصد گردشگری در تهران 
اقوام،  موسیقی  اجرای  شامل  نوروزی  جشنواره  برگزاری  و  است 
کنسرت های رایگان، استیج هایی برای خانواده ها و کودکان، جنگ 

شبانه و… در ساعات مختلف روز پیش بینی شده است.

آموزش و پرورش اعلام کرد؛
ابلاغ شیوه نامه سفارش و توزیع 
کتاب های درسی برای سال ۱۴۰۳

شیوه نامه سفارش و توزیع کتاب های درسی دانش آموزان برای 
سال تحصیلی ۱۴۰۳_۱۴۰۴ ابلاغ شد.در راستای توسعه دولت 
به  آموزان  دانش  دسترسی  تسهیل  منظور  به  و  الکترونیک 
کتاب های درسی، نظارت نظام مند بر فرآیند توزیع مواد آموزشی، 
تحصیلی ۱۴۰۳-۱۴۰۴  سال  درسی  کتاب های  سفارش  ثبت 
دوره های تحصیلی آموزش ابتدایی، متوسطه اول، متوسطه دوم و 
کتاب های درسی تکمیلی دوره اول متوسطه ویژه دانش آموزان 
استعدادهای درخشان و همچنین کتاب های درسی دانش آموزان 
دانش  درسی  کتاب های  توزیع  و  نامه سفارش  استثنایی شیوه 
ملی  پنجره  طریق  از  گزارش،  این  اساس  شد.بر  اعلام  آموزان 
خدمات  واحد  پنجره  یا   my.gov.ir هوشمند  دولت  خدمات 
الکترونیک وزارت آموزش و پرورش my.medu.ir و یا سامانه 
برابر  و   www.irtextbook.ir آموزشی مواد  توزیع  و  فروش 
جدول تقویم زمانی پیوست انجام و پیرو آن کتاب های درسی، بر 

اساس سفارشات مثبوت در سامانه، توزیع می شود.

ارایه مشاوره رایگان به افراد 
آسیب دیده اجتماعی

سیده فاطمه میری: مدیر عامل سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی 
شهرداری تهران از ارائه خدمات رایگان مشاوره به افراد در معرض آسیب و 
آسیب دیده اجتماعی در پایگاه های خدمات اجتماعی شهرداری تهران خبر 
مشارکت های  و  خدمات  سازمان  عامل  مدیر  صدر  احمدی  داد.احمد 
اجتماعی شهرداری تهران گفت: در تمامی ۲۹ پایگاه خدمات اجتماعی که 
از سوی این سازمان و شهرداری مناطق ۲۲ گانه اداره می شوند خدمات 
مشاوره به افراد در معرض آسیب و آسیب دیده اجتماعی به صورت رایگان 
از سوی مددکاران ارائه می شود.وی افزود: در صورتی که مددکاران تشخیص 
دهند خدمات مشاوره برای این افراد باید تخصصی تر دنبال شود به شکل 
رایگان به مراکز مشاوره در پایتخت ارجاع داده می شوند.احمدی صدر ادامه 
داد: برخی از افراد با مشکلات خانوادگی مواجه هستند که رو به مصرف مواد 
مخدر یا مهاجرت به سمت پایتخت می آورند که در این زمینه اقدامات 
مناسبی از سوی مددکاران و مشاوران سازمان خدمات و مشارکت اجتماعی 
شهرداری صورت می گیرد به طوری که در این روند، مشاوره با خانواده آنها 
نیز صورت می گیرد تا آنها به خانه بازگردانده شوند که در این زمینه اقدامات 
مناسبی نیز صورت گرفته است.مدیر عامل سازمان خدمات و مشارکت های 
از دیگر  نیز  اعتیاد  ترک  تهران عنوان کرد: مشاوره  اجتماعی شهرداری 
خدمات پایگاه های خدمات اجتماعی است که در صورت تمایل افراد معتاد 
به ترک مواد مخدر خدمات مشاوره ارائه می شود و همچنین خدمات درمان 

نیز برای آنها فراهم خواهد شد.

تولید و توزیع "شیرخشک" 
در تعطیلات نوروز متوقف نمی شود

مائده فرخی: مدیرکل فرآورده های طبیعی، سنتی و مکمل 
سازمان غذا و دارو گفت: تعطیلی و محدودیتی در چرخه 
داشت. نخواهیم  نوروز  ایام  در  توزیع شیرخشک  و  تولید 
به تلاش های مستمر سازمان و  اشاره  با  علیرضا رستمی 
معاونت های غذا و داروی دانشگاه های علوم پزشکی در سال 
۱۴۰۲ اظهار کرد: برای نظارت بر حوزه فرآورده های طبیعی، 
سنتی و مکمل  به ویژه در ایام پایانی سال جاری و نوروز 
پیش رو با همان شدت و حدت ایام غیر تعطیل مشغول 
خدمت خواهیم بود.مدیرکل فرآورده های طبیعی، سنتی و 
مکمل سازمان غذا و دارو با تاکید بر استمرار خدمت با توانی 
بیش از روزهای غیر تعطیل گفت: تعطیلی و محدودیت در 
چرخه تولید و توزیع شیرخشک نخواهیم داشت.وی  ادامه 
توزیع  از شرکت های  بر حضور فعال همکاران  داد: علاوه 
کننده شیرخشک خواسته ایم از  تعطیلی و حتی محدود 
کردن چرخه توزیع پرهیز کنند لذا  این اطمینان را به مردم 
عزیزمان می دهیم که در چرخه شیرخشک از تولید تا انتقال 
به شعب استانی و در نهایت داروخانه وقفه ای ایجاد نمی شود.

مدیرکل فرآورده های طبیعی، سنتی و مکمل سازمان غذا و 
دارو در ادامه سخنانش از بررسی ذخایر انواع شیرخشک و 
غذای ویژه در داروخانه گفت و تصریح کرد: تمهیدات لازم 
به منظور پیشگیری از هر گونه کمبود در ایام نوروز اندیشیده 
شده است .وی از جمله اقدامات دیگر حوزه مذکور را بازرسی 
از داروخانه های منتخب و بررسی میزان موجودی و عرضه 
شیرخشک های رژیمی قبل از ایام نوروز عنوان کرد.به گفته 
به  کشور  سراسر  در  دارو  و  غذا  معاونت های  رستمی، 

شکایت های دریافتی رسیدگی خواهند کرد.

سازمان جهانی بهداشت، »برنامه سلامت خانواده« را 
ابتکار جمهوری اسلامی ایران دانست و بر اساس اعلام 
مسئول منطقه  اروپای سازمان بهداشت جهانی، این 
برنامه را به نام ایران ثبت کرد.دکتر بهرام عین الهی که 
در اجلاس وزرای بهداشت کشورهای عضو سازمان 
همکاری شانگهای در قزاقستان حضور یافته است، به 

تجهیزات  و  دارویی  بهداشتی،  دستاوردهای  ارائه 
پزشکی ایران در این اجلاس پرداخت که مورد توجه 
مسئولان سازمان جهانی بهداشت و کشورهای عضو 
در  همچنین  عین اللهی  گرفت.  قرار  سازمان  این 
عضو  کشورهای  بهداشت  وزرای  اجلاس  هفتمین 
اجلاس شانگهای در خصوص دسترسی به آب سالم و 

مراقبت های بهداشتی به ایراد سخنرانی پرداخت. بنابر 
اعلام وزارت بهداشت، وی در حاشیه این اجلاس با 
بیان این که کشورمان در حوزه مراقبت های بهداشتی 
دستاوردهای متعدد و متنوعی داشته است، افزود: این 
دستاوردها مورد توجه کشورهای عضو شانگهای قرار 
گرفته و این کشورها خواستار همکاری های دانشگاهی 

و همچنین همکاری در زمینه دارو و تجهیزات پزشکی 
با جمهوری اسلامی ایران هستند.وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی افزود: روند دسترسی مردم در ایران 
و طرح  بوده  افزاینده  بسیار  سالم  آشامیدنی  آب  به 
سلامت خانواده ، محور اساسی در سلامت جامعه در 

نظر گرفته شده است.

طرح »سلامت خانواده« به نام ایران ثبت جهانی شد

رحمان شجاعی:  مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و 
مشاغل شهر تهران از بیمه شدن دستفروشان با اخذ مجوز 
مشاغل سیار از طریق درگاه ملی مجوزها خبر داد.سعید 
بیگی در تشریح روند شناسنامه دار شدن دستفروشان و 
اخذ مجوز از درگاه ملی مجوزها گفت: با هماهنگی دولت 
دستفروشان می توانند از طریق درگاه ملی مجوزها برای 
مشاغل سیار مجوز دریافت کنند که در این فرایند آنها در 
مرحله دوم باید از طریق سامانه دیگری که در اپلیکیشن 
شهرزاد آماده خواهد شد می توانند از محل فعالیت خود 

مطلع شوند.وی افزود: پس از شناسایی دستفروشان و 
شناسنامه دار شدن آنها این افراد بیمه خواهند شد و با اخذ 
مجوز از درگاه ملی مجوزها می توانند برای جواز کسب از 
طریق اتحادیه اقدام کنند. بی تردید برای مشاغل سیار با 
اخذ این مجوز مالیاتی هم دریافت نخواهد شد.وی ادامه 
با دو موضوع  درباره دستفروشان  تهران  داد: شهرداری 
دستفروشان و موضوع سد معبر روبرو است که در واقع 
سد معبر موضوعی جدا از مسئله دستفروشان است. در 
سنوات گذشته هیچ گاه این دو مسئله از هم تفکیک نشد، 

در حالی که در بحث سد معبر، مردم از این مسئله ناراضی 
هستند که در کنار این موضوع عده ای از افراد را داریم به 
نام دستفروش که عمده آن ها در حال کسب روزی حلال 
هستند. در دوره جدید مدیریت شهری شهردار تهران 
تاکید کردند که از فرصت دستفروشی استفاده و معضلات 
این موضوع که به سد معبر برمی گردد، حل شود.وی 
وجود  معنای  به  دستفروشی  وجود  لزوما  کرد:  تاکید 
مشکلات اقتصادی نیست، هر چند مشکلات اقتصادی 
هم بر شیوع این پدیده تاثیر می گذارد، ولی اصل چیزی 

که دستفروشی را رونق می دهد سود و منفعت آن است.
مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل با اشاره به 
اینکه رویکرد ما در شهرداری تهران رویکرد برخورد با 
از  را  معبر  سد  موضوع  افزود:   نیست،  دستفروشی 
دستفروشی جدا کردیم و با کمک همه نهادهای مرتبط 
رسمیت بخشیدن به دستفروشی را نیز انجام خواهیم داد.

وی افزود: در همین راستا امکان اخذ مجوز مشاغل سیار 
در درگاه ملی مجوزها فراهم شده که امکان بیمه شدن و 

اخذ جواز کسب را برای دستفروشان فراهم می کند.

مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران در گفتگو با پیشرو خبر داد:

دستفروشان می توانند با اخذ مجوز بیمه شوند

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائم شهر
نظر به دستور مواد ۱و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 

ثبتی قائم شهر   مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریه آهنگر کلا بیشه سر  پلاک ۸ اصلی بخش ۸ 

۱۲۶۱ فرعی بنام خانم فاطمه شکری قادیکلائی نسبت به ۱.۲ دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۴۷۲۳.۲۴ متر مربع خریداری مع الواسطه از خانم فیروزه غمناک 
آهنگر کلائی مالک رسمی 

۱۲۶۱ فرعی بنام خانم شهربانو شکری قادیکلائی نسبت به ۱.۲ دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۴۷۲۳.۲۴ متر مربع خریداری مع الواسطه از خانم فیروزه غمناک 
آهنگر کلائی مالک رسمی 

۱۲۶۱ فرعی بنام خانم زینب شکری قادیکلائی نسبت به ۱.۲ دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۴۷۲۳.۲۴ متر مربع خریداری مع الواسطه از خانم فیروزه غمناک 
آهنگر کلائی مالک رسمی 

۱۲۶۱ فرعی بنام خانم زهرا  شکری قادیکلائی نسبت به ۱.۲ دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۴۷۲۳.۲۴ متر مربع خریداری مع الواسطه از خانم فیروزه غمناک 
آهنگر کلائی مالک رسمی 

۱۲۶۱ فرعی بنام آقای منوچهر  شکری قادیکلائی نسبت به ۱.۲ دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۴۷۲۳.۲۴ متر مربع خریداری مع الواسطه از خانم فیروزه غمناک 
آهنگر کلائی مالک رسمی 

لذا به موجب ماده ۳- قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳- آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه محلی و 
کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .

شناسه آگهی :۱۶۷۱۳۸۵    تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۱۲/۱۲   تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۲/۲۷
مرتضی قاسم پور-  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر

اگهی مفقودی 
برگ سبز و کارت شناسایی  خودرو کامیون کمپرسی 
– عمومی سیستم ولوو تیپ ان ۱۰)۴*۶( مدل ۱۹۸۳ 
و   ۱۶۶۹۹۳: ــوتور  مـ شماره  به  روغنی  زرد-  رنگ 
اـسه  ــ شن  ۰۴۹۴۷۹ ــی  اـسـ ــ ــ ش اـره  ــ شمـ
و   VIN( :SEEP۸۳۵K۳RZ۰۴۹۴۷۹( ــودرو  ــ خ
شماره انتظامی ۶۲- ۲۶۱ع۴۲ بنام آقای علی غلام پور نام 
پدر رمضان به کد ملی ۲۰۹۲۴۸۰۱۷۰ مفقود و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد .

آگهی مفقودی
بدینوسیله اعلام میدارد اصل دفترچه قرارداد شماره 
شرکت  مابین  فی   ۱۳۹۰/۰۳/۲۸ مورخ   ۴۲۹۵
شهرکهای صنعتی استان و محمد ابراهیم بانی برمی 
  L۱۸ بشماره زمین  قطعه  یک  انتفاع  حق  موضوع 
صنعتی  شهرک  اراضی  از  مترمربع   ۲۱۵ بمتراژ 
تشبندان مفقود و باطل و از درجه اعتبار ساقط گردید.

آگهی تحدید حدود حوزه ثبتی شهرستان قائم شهر
پیرو آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و به استناد تبصره ذیل ماده ۱۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون اخیر الذکر 

تحدید حدود املاک مشروحه ذیل در ساعت و تاریخ های مقرر در محل وقوع ملک به شرح ذیل به عمل خواهد آمد . 
املاک متقاضیان واقع در قریه خراط کلا به شماره ۱۸ اصلی بخش ۴

۱۸۴ فرعی بنام اداره آموزش و پرورش شهرستان سیمرغ به نمایندگی از دولت جمهوری اسلامی ایران به شناسه ملی ۱۴۰۰۰۲۹۰۱۹۵  در ششدانگ یک قطعه 
زمین مزروعی به مساحت ۲۳۶.۵۵ متر مربع  طبق رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۰۰۰۲۰۱۵۴۴۳ تاریخ ۱۴۰۲/۱۰/۲۸ هیات قانون تعیین تکلیف .

ساعت ۹ صبح روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۱/۲۰ 
لذا از متقاضیان و مالکین املاک مجاور و صاحبان حقوق ارتفاقی دعوت می شود در وقت مقرر در محل وقوع ملک حضور به هم رسانند بدیهی است در صورت 
عدم حضور متقاضی و یا نماینده قانونی آنان طبق ماده ۱۵ قانون ثبت ملک مورد تقاضا با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید خواهد شد معترضین می توانند 
به استناد ماده ۲۰ قانون ثبت و مواد ۷۴ و ۸۶ آئین نامه قانون ثبت ظرف مدت ۳۰ روز از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدید حدود اعتراض خود را کتبا به این اداره 
تسلیم و ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به واحد ثبتی مبادرت به تقدیم دادخواست به مرجع قضائی نمایند . در غیر اینصورت با ارائه گواهی عدم تقدیم 
دادخواست توسط متقاضی و یا نماینده قانونی وی و بدون توجه به اعتراض واصله عملیات ثبتی با رعایت مقررات ادامه می یابد. تاریخ انتشار ۱۴۰۲/۱۲/۲۷   شناسه 

آگهی:۱۶۷۷۱۸۶
مرتضی قاسم پور- رئیس ثبت اسناد و  املاک شهرستان قائم شهر 
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روزنامه           پیشروروزنامه

خبر

گزارش

ایام نوروز و بهار ١۴٠٣، نظارت جدی بر  صبوری: شهردار مشهد گفت:در 
تاکسی های سطح شهرمشهدوجود دارد و با متخلفان برخورد جدی خواهد شد.

بهار  از  ستاداستقبال  اجرایی  اقدامات  دربررسی  قلندرشریف  محمدرضا 
١۴٠٣اظهارکرد:در چند ماه اخیر مناسبت های مختلف و مهمی از جمله نیمه 
شعبان، ٢٢ بهمن و انتخابات مجلس شورای اسلامی را داشتیم که در تمام 
این حوزه ها فضاآرایی بسیار پررنگی صورت گرفت ومدیریت مطلوبی در این 
مناسبت ها انجام شد.وی ادامه داد: بحث استقبال از بهار نیز بسیار مهم است 
و همزمانی بهارو ماه رمضان این اهمیت را دوچندان کرده به نحوی که برنامه 
های استقبال از بهار از ابتدا تا انتهای ماه رمضان ادامه خواهد شد که زمان 
آن نسبت به سال های گذشته طولانی تر شده است.شهردار مشهد با اشاره 
به اینکه رنگ آمیزی جداول باید هرچه سریع تر به اتمام برسد، افزود:در حوزه 
نظارت و بازرسی اقدامات در حال انجام است و باید عملکرد همه حوزه ها 
بازخورد مناسب بیرونی داشته باشد. در بخش عمران و با توجه بابارش های 
برف و باران اخیر، باید لکه گیری های آسفالت تا قبل از ورود زائران انجام 

شود و کیفیت معابر افزایش یابد. همچنین سازمان ترافیک در معابر اصلی از 
جمله وکیل آباد، کامیاب، خیابان امام رضا و فرودگاه باید خط کشی را سریع تر 
اجرا کند.وی در خصوص اطلاع رسانی مطلوب به زائران گفت: همچنین در 
پایانه های مسافری مختلف اعم از ترمینال، راه آهن و فرودگاه بایدبیلبورد های 
خوش آمدگویی و زیارت پررنگ تر شود.قلندرشریف بیان کرد:بحث بازرسی 
تاکسیرانی بسیار دارای اهمیت است و باید به این حوزه توجه جدی کنیم و با 
متخلفان برخورد جدی شود تا از این طریق شاهد رضایت مردم باشیم. حوزه 
اتوبوسرانی نیز باید سرویس دهی دائم ازصبح ٢٩ اسفند تا شب دوم فروردین 
ماه داشته باشند و قطار شهری نیز با تمام ظرفیت باید پای کار باشد.وی تصریح 
کرد:تمام تاکید ما این است که تمام موضوعات استقبال از بهار تا پایان امروز 
به اتمام برسد ومناطق و سازمان ها از تمام ظرفیت خود برای تحقق این هدف 
استفاده کنند. تا روز پنجشنبه ٢۴ اسفند،میانگین ٩٢درصدی پیشرفت را در 
حوزه های مختلف شهری برای استقبال از بهار داشته ایم و تاتکمیل آن فاصله 

بسیار کمی مانده است که باهمت مناطق مختلف این امر محقق خواهد شد.

شهردار مشهد خبرداد:

برخورد جدی با تاکسیرانان متخلف در ایام نوروز

صبوری: محمد امین بابایی مدیر کل تعاون،کار و رفاه 
اجتماعی خراسان رضوی،در راستای اطلاع رسانی مرحله 
دوم طرح کالا برگ الکترونیکی فجرانه در سطح استان 
درجمع خبرنگاران و اصحاب رسانه حاضر و به سوالات 

آنها پاسخ داد.
بابایی مرحله دوم طرح فجرانه کالابرگ الکترونیکی طی 
سخنانی اظهار کرد: ما در استان در هفت دهک جمعیتی 
با جمعیت ۵  یک میلیون و ۷٢٣ هزار و ٢۸۷ خانوار 
میلیون و ۸٢ هزار و ۶٢۵ نفر داریم که جمعیت خانوار 
یارانه بگیر در ٩ دهک استان ٢ میلیون و ٣٠۴ هزار و ٢۶۷ 
خانوار با جمعیت ۶ میلیون و ۷۵٣ هزار و ١۶۵ نفر است.

وی گفت:در مرحله اول طرح فجرانه ١٠٠ درصد خانوار 
مشمول طرح،خرید خود را انجام دادند و جزو استان هایی 
بالایی داریم و ٢٠  هستیم که در طرح کالابرگ رتبه 
درصد خرید کشور در مرحله اول توسط استان انجام شده 
است.انتظار ما هم غیر از این نبود زیرا استان نسبت به کل 
کشور فضای بهتری داشت.بابایی در ادامه بیان کرد: در 
حال حاضر تعداد فروشگاه هایی که فعال شده اند بیش 
از ١۸ هزار و ٣۷۶ فروشگاه خرد هستند که ١۸ هزار و 
۵١٣ پوز فعال دارند و ۵٠۶ فروشگاه زنجیره ای با ٩٩٠ 
پوز نیز فعال است. مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
خراسان رضوی ادامه داد: ازابتدای طرح کالابرگ تاکنون 

بیش از ١٢.۶ همت خرید در سامانه ثبت شده است و از 
١۸ اسفند تاکنون ١.٢ همت خرید اتفاق افتاده است.وی 
در خصوص مشکلات سیستم عنوان کرد: حجم مراجعاتی 
که در کل کشور اتفاق می افتد، بالا است و ازنظر سیستمی 
امکان خطا توسط فروشگاه وجود ندارد اما خطای انسانی 
کماکان وجود دارد که در این زمینه نظارت ها را فعال 
کردیم.بابایی خاطرنشان کرد:خرید از هربرندی آزاد است 
و فروشگاه نمی تواند برای خرید از یک برند اجبار کند. 
بانکی  همچنین سرپرست خانوار می تواند با هر کارت 
خریداری کند. در مجموع شرایط برای خرید تسهیل شده 

اما در برخی فروشگاه ها مشکل کم فروشی وبرندفروشی را 
داریم.مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوی 
اضافه کرد:عمده ترین تخلفات دوره قبل طرح این بود که 
در برخی فروشگاه های خرده وزن صوری می زدند،در برخی 
فروشگاه ها مشتری ها را به خرید تمام اعتبار کالابرگ در 
یک مرحله اجبار می کردند، برخی پرداخت وجه نقدی از 
یارانه داشتند وبرخی اجبار به خرید از نشان تجاری خاص 
می کردند. این موارد رصد و فروشگاه های دیگر جایگزین 
این فروشگاه های متخلف شد. فروشگاه هایی که تخلفات 
سنگین دارند را تحت هیچ شرایطی فعال نمی کنیم.بابایی 
در خصوص طرح امنیت غذایی کودکان گفت: ٢۷ هزار 
کودک در سطح استان توسط مراکز بهداشت به اداره کار 
معرفی شدند که به ازای هر نفر حساب سرپرست خانوار 
یک میلیون تومان شارژ می شود. ١١ قلم کالا به ١۶ قلم 
تبدیل و مغزدانه، هویج، میوه و خرما اضافه شده و نیاز 
نیست هزینه ای پرداخت شود.مدیرکل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی خراسان رضوی بیان کرد: افرادی که به دهک 
خود اعتراض دارند می توانند به سامانه حمایت مراجعه 
کنند. در این مرحله بیش از ۵٢ هزار خانوار که یارانه آن ها 
قبلا قطع بود اکنون وصل شده است. یارانه ٣۷٠٠ خانوار 
نیز قطع شده که می توانند برای اعتراض به سامانه حمایت 

مراجعه کنند.

مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوی  مطرح کرد:

تشریح جزییات مرحله دوم طرح فجرانه در خراسان رضوی

آزادراه شیراز – اصفهان ۷۰ درصد 
ترافیک بزرگراه را جذب خواهد کرد

مدیر عامل آزادراه شیراز – اصفهان گفت: پیش بینی ما این است 
که با آماده شدن و تکمیل تمام زیرساخت ها و امکانات آزادراه 
بزرگراه  از  خودروها  تردد  درصد  تا ۷٠  اصفهان، ۶٠   – شیراز 
شیراز – اصفهان)محور قدیمی( به این محور جدید منتقل شود.

رضا محمدیان، در نشست خبری با خبرنگاران در شیراز افزود: 
در حال حاضر با توجه به اینکه دستگاه های تردد شمار هنوز در 
محور آزادراه نصب نشده امکان ارائه آمار دقیقی از تردد خودروها 
وجود ندارد اما بررسی های اولیه نشان می دهد که تا این مقطع 
۴٠ درصد تردد بزرگراه شیراز – اصفهان به آزادراه منتقل شده 
است.وی، آزادراه شیراز – اصفهان را به لحاظ فنی یکی از ایمن 
ترین آزادراه های کشور دانست و ادامه داد: در این پروژه ٢۵ پل 
بزرگ و ۵٩٠ پل کوچک احداث شده و بزرگترین پل این مسیر 
یعنی پل شهید سلیمانی نیز یک شاهکار مهندسی است که در 
صدد هستیم با انجام یک سری نورپردازی ها این پل را بهتر و 
بیشتر در معرض دید کاربران این محور قرار دهیم.او اظهار کرد: 
در جریان اجرای این پروژه بسیاری از بخش های محیط زیست را 
حفظ کردیم و از مسیرهایی که کمترین آسیب را به محیط زیست 
وارد می کرد عبور کردیم و همچنین تلاش شد که مسیر آزادراه را 
به گونه ای بسازیم که در فصل زمستان کمترین سایه و یخبندان 
را داشته باشد تا مشکلی برای رانندگانی که از این مسیر عبور 
می کنند ایجاد نشود.مدیر عامل آزادراه شیراز – اصفهان افزود: 
روسازی بتنی که به طول ۵٠ کیلومتر در قطعه یک اجرا شده 
نیز یکی از شاهکارهای مهندسی است که به رغم مشکلاتی که 
نگهداری زمستانی آن ایجاد می کند این کار صورت گرفته است.

اصفهان نخستین آزادراه  محمدیان ادامه داد: آزادراه شیراز – 
کشور است که قبل از افتتاح، فیبرنوری در آن اجرا شد و در این 
محور هم اینک زیرساخت فیبرنوری و هوشمند وجود دارد که 
هم برای دوربین های ثبت تخلف، دوربین های نظارتی و دوربین 
های عوارضی مورد استفاده قرار خواهد گرفت و هم مجتمع های 
خدمات رفاهی و سایر خدمات می توانند از این زیرساخت استفاده 
کنند.وی در خصوص ایمنی آزادراه و کاهش تصادفات در این 
اصفهان در  محور نیز گفت: در ماههای اخیر آزادراه شیراز – 
مقایسه با سایر محورهای مواصلاتی استان فارس کمترین میزان 
حوادث رانندگی و تلفات ناشی از آن را داشته است هرچند بابت 
وقوع چند حادثه رانندگی که علت آن فقدان مباحثی که خارج 
از حوزه فعالیت و وظایف ما است متاثر هستیم.او اظهار کرد: در 
آزادراه شیراز – اصفهان هشت مجتمع خدماتی رفاهی بین راهی 
پیش بینی شده که از این تعداد ٢ مجتمع مجهز به جایگاه ثابت 
سوخت راه اندازی شده و سه جایگاه سیار سوخت نیز در این 
محور پیش بینی کرده ایم.وی ادامه داد: تابلوها و علائم راهنمایی 
و  کامل نصب شده  به طور  نیز  راهنمای مسیر  و  رانندگی  و 
دوربرگردان ها هم به میزان کافی و به طور میانگین در فاصله ٢٠ 
کیلومتری یکدیگر ایجاد شده اند.او اظهار کرد: همزمان با افتتاح 
آزادراه، سه گشت حراست آزادراه به طور ٢۴ ساعته در این محور 
حضور دارند که از تاسیسات آزادراه حراست می کنند و علاوه بر 
این کار، به خودروهایی نیز که دچار سانحه شده اند امدادرسانی 
اولیه انجام می دهند.مدیر عامل آزادراه شیراز – اصفهان با اشاره 
به استقرار پنج گشت راهداری در این محور افزود: برای پلیس 
راه، هلال احمر و اورژانس نیز ایستگاه های موقت احداث و تجهیز 
کرده ایم تا بتوانند با حضور در این محور به کاربران جاده های 
خدمات ارائه دهند.محمدیان درباره زمان تکمیل و بهره برداری 
از قطعه هفت آزادراه که هم اینک با مختصات بزرگراهی زیر 
بار ترافیک است گفت: این قطعه را در صورت تامین اعتبار ، 
وزارت راه و شهرسازی تا قبل از نیمه اول سال ١۴٠٣ تکمیل 
خواهد کرد.پروژه آزادراه شیراز - اصفهان در ۶ قطعه به طول 
٢١٢ کیلومتر در مسیر شاهراه شمال-جنوب، صبح پنجشنبه 
٢٠مهرماه ١۴٠٢ با حضور رییس جمهور افتتاح و اعلام شد با 
بهره برداری از این طرح، علاوه بر مزیت هایی همچون کاهش 
مصرف سوخت، مسیر شیراز تا استان اصفهان و شهرهای مرکزی 
و شمال کشور ١٣۵ کیلومتر کوتاه تر شد.رییس هیات مدیره 
شرکت احداث آزادراه شیراز – اصفهان هم، با اشاره به اقدامات 
انجام شده در پروژه آزادراه شیراز - اصفهان گفت: این پروژه نیز 
همانند بسیاری از دیگر پروژه ها که در گام نخست با کمبودها و 
نواقصی همراه است، کاستی هایی دارد که رفع سریع این کاستی 
ها و کمبودها را در دستور کار داریم.حسین مینایی افزود: عملیات 
اجرایی پروژه آزادراه شیراز – اصفهان از سال ۸۸ با مشارکت 
وزارت راه و شهرسازی و وزارت دفاع با سهم مساوی آغاز شد 
و چند سال بعد شرکت عمران صدرا نیز به جمع شرکای این 
پروژه پیوست و ١٠ درصد از سهم ۵٠ درصدی وزارت دفاع به 
این مجموعه منتقل شد.وی ادامه داد: زمانی که وزارت دفاع با 
وزارت راه و شهرسازی در این پروژه قرارداد منعقد کرد به بنیاد 
تعاون وزارت دفاع این ماموریت داده شد که از طرف این وزارتخانه 
وارد این پروژه شود و این بنیاد به عنوان یک نهاد غیر انتفاعی 
مسئولیت سرمایه گذاری و ساخت این آزادراه را بر عهده گرفت.

او اظهار کرد: بنیاد تعاون وزارت دفاع یک مجموعه سازماندهی 
شده است که برخی شرکت های این بنیاد از جمله پارس گستر 
و راه سازی عمران ایران که ٢ شرکت بزرگ و منحصربه فرد در 
کشور هستند مامور شدند که این آزادراه را بسازند که تا قطعه ۶ 
که نهایی شده قرارداد کار با ما به اتمام رسیده و در ادامه قطعات 
هفت و هشت را نیز اجرا و تکمیل خواهیم کرد.رییس هیات 
مدیره شرکت احداث آزادراه شیراز – اصفهان افزود: آزادراه شیراز 
– اصفهان در ادامه به سمت بوشهر خواهد رفت که برای اجرای 
این محور حدود ٢١٠ کیلومتری نیز توافق اولیه انجام شده که بر 
اساس آن ۵٠ درصد سرمایه گذاری توسط وزارت راه و شهرسازی، 
٢٠ درصد وزارت دفاع و ٣٠ درصد باقیمانده نیز توسط سرمایه 
گذار سوم تامین شود.مینایی گفت: آزادراه شیراز – اصفهان علاوه 
بر کوتاه کردن مسیر و کاهش زمان سفر، کاهش حوادث جاده ای 
و تلفات ناشی از آن و همچینن کاهش ١٣۶ میلیون لیتری 
مصرف سالانه سوخت را به دنبال خواهد داشت.وی ادامه داد: 
بزرگراه شیراز – اصفهان همواره یکی از محورهای پرحادثه استان 
با تلفات بالا بوده که افتتاح آزادراه شیراز – اصفهان می تواند تا حد 
قابل توجهی مانع بروز حوادث جاده ای و جان باختن بسیاری از 
هموطنان شود که این برای همه ما بسیار ارزشمند است.او اظهار 
کرد: همچنین در کشور کمتر پروژه ای داریم که در جریان اجرا 
به محیط زیست آسیب وارد نشود یا طبیعت را تخریب نکند اما 
در این پروژه ما به ابتکار خودمان هرکجا که طبیعت و بخشی از 
جنگل دچار آسیب شد دقیقا از همان گونه گیاهی تهیه و دو 
باره اقدام به کاشت آن کردیم.رییس هیات مدیره شرکت احداث 
آزادراه شیراز – اصفهان، حمل و نقل را اساس توسعه اقتصادی 
دانست و گفت: همه نسبت به نقش آزادراه شیراز – اصفهان در 
اقتصاد کشور آگاهی داریم و هیچ توسعه ای در کشور شکل نمی 
گیرد که اساس آن حمل و نقل نباشد و یکی از اساسی ترین 
عناصری که در توسعه هر کشوری موثر است حمل و نقل است.

مینایی افزود: ما در این ۶ قطعه آزادراه که هم اینک زیربار ترافیک 
است ۸٠ هزار میلیارد ریال هزینه کرده ایم که اگر به ما اجازه داده 
شود که به ازای هر خودرو یک میلیون و ٣٠٠ هزار ریال عوارض 
آزادراه دریافت کنیم، ١۸ سال طول می کشد که این عددی که 

برای ساخت این پروژه هزینه شده باز گردد.

رییس شورای اسلامی رشت:
 ۶ تقاطع غیرهمسطح
 در دست ساخت است

عموئی:  رییس شورای اسلامی شهر رشت گفت: ۶ تقاطع 
غیرهمسطح در قالب طرح میثاق در این شهر در دست 
ساخت است که انجام و بهره برداری از آن نقش مهمی 
در کاهش ترافیک این شهر دارد.محمدحسین کارگرنیا 
در نشست خبری با اصحاب رسانه گیلان در رشت اظهار 
کرد: اجرای پروژه های شهرداری رشت در قالب طرح 
میثاق با جدیت در حال انجام است و از صبر و همکاری 
مردم در این رابطه قدردانی می کنیم.وی با بیان اینکه 
سال ١۴٠٢ برای مجموعه مدیریت شهری سال خوبی 
بود، افزود: اما پارسال بدترین سال برای شورای ششم و 
مدیریت شهری رشت بود که در پی آن امسال با اتحاد 
و همدلی اعضای شورا و همکاری مردم و کار جهادی 
عقب ماندگی ها گذشته را تا حدودی جبران کرده ایم.

رییس شورای اسلامی شهر رشت با گرامیداشت یاد و 
و خاطره شهدا و قدردانی از دلیل همراهی خبرنگاران در 
طول یک سال گذشته گفت: مدیون زحمات و تلاش های 
بی شائبه و به دور از چشمداشت مادی خبرنگاران هستیم.

شهردار رشت نیز در این نشست خبری گفت: طرح های 
میثاق شامل احداث تقاطع های غیرهمسطح، بازگشایی 
٢ محور و اجرای پروژه های آسفالت در سطح شهر رشت 
در دست اجراست.رحیم شوقی با بیان اینکه پیشرفت 
پروژه های در دست انجام شهرداری رشت در قالب طرح 
میثاق از برنامه های پیش بینی شده جلوتر است، افزود: 
مدیریت شهری رشت با پشتوانه رییس و اعضای شورای 
اسلامی این شهر با کنارگذاشتن حواشی و مسایل روزمره 
با برنامه ریزی دقیق کارها را پیش می برد و عملکرد قابل 
قبولی هم تا کنون اشته است.وی در ادامه درباره فعالیت 
کارخانه آسفالت شهرداری رشت بیان کرد: حدود ٩ ماه 
اول سال جاری روزانه ۵٠٠ تن آسفالت در این کارخانه 
تولید می شد اما با وقفه ایجاد شده و شکایت قضایی یکی 
از دستگاه ها این کارخانه بیش از یک ماه تعطیل شد که با 
پی گیری های اعضای شورا دوباره بازگشایی گردید.شوقی 
با بیان اینکه بعد از بازگشایی هم اکنون تولید کارخانه 
روزانه به ١٢٠ تا ١٣٠ تن رسیده است، افزود: با توجه به 
تولید این میزان آسفالت، اولویت اصلی شهرداری رشت 
معابر اصلی این شهر است.وی آرامش برای انجام امور 
در مدیریت شهری را مهم دانست و اضافه کرد: تعامل 
بین مدیریت شهری و مردم و همکاری دو طرف کارها 
را پیش می برددر غیر اینصورت کارها سخت می شود.

در این جلسه هر یک از روسای کمیسیون های شورای 
اسلامی شهر رشت مطالبی در ارتباط با عملکرد حوزه 
خود در سال ١۴٠٢ ارایه دادند.رشت دارای حدود ۷٠٠ 
هزار نفر جمعیت ثابت است که در طول روز به یک 

میلیون و ٢٠٠ هزار نفر می رسد.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری گلستان گفت: 
احیای اراضی شیبدار و کاشت درخت در اولویت کاری 
مسئولین قرار گیرد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی اداره 
سیدمهدی  گلستان،  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  کل 
مهیایی در آیین متمرکز افتتاحیه و کلنگ زنی پروژه 
های آبخیزداری گلستان در روز دوم هفته منابع طبیعی 
کرد:  اظهار  آبخیز  مدیریت جامع حوزه های  عنوان  با 
مدیریت آبخیزداری و آبخوانداری در واقع مدیریت خاک 
و آب است.وی ادامه داد: به دلیل لسی بودن اراضی به 
ناپایداری خاک موضوعات  و  استان  خصوص در شرق 
مربوط به اراضی شیبدار و کاشت درخت باید در دستور 

کار اقدامات مسئولین قرار گیرد. 
باعث  افتاده  اتفاق  های  رواناب  اینکه  بیان  با  مهیایی 
ایجاد سیل می شود، تصریح کرد: در شمال گلستان و با 

سرازیری سیل و حمل خاک باعث خسارت های زیادی به 
کشاورزی استان می شود. معاون هماهنگی امور عمرانی 
استانداری گلستان گفت: طرح مدیریت جامع آبخوانداری 
و آبخیزداری گلستان از سال گذشته شروع شده است 
و ۵ حوزه اصلی آبریز استان گلستان مورد مطالعه قرار 

گرفته است. 
کشور  در  استان  دومین  عنوان  به  گلستان  افزود:  وی 
این مطالعات را به اتمام رسانده و به وزارت کشور ارسال 
کرده است. مهیایی با تاکید براینکه این طرح به صورت 
جامع باید انجام شود، ادامه داد: دستگاه های دیگر مثل 
جهادکشاورزی و آب منطقه ایی که بخشی از زهکشی این 
اراضی را به عهده دارد می تواند به خروج آب هایی که در 
حوزه آبریز به دلیل فلت بودن و عدم شیب مناسب باعث 

خسارت به کشاورزی استان می شود کمک کند.

معاون عمرانی استانداری گلستان:

احیای اراضی شیبدار و کاشت درخت در اولویت کاری مسئولین 
قرار گیرد

مدیرکل امور مالیاتی گلستان: 

۱۰۰ درصد درآمدهای مالیاتی 
گلستان محقق شد

 

اسدی نیا: مدیرکل امور مالیاتی گلستان از تحقق ١٠٠ درصدی درآمدهای مالیاتی 
استان گلستان خبر داد. قربان حاجی مشهدی در نشست خبری گفت: مطابق بودجه 
درآمدهای مالیاتی استان سه هزار میلیارد تومان پیش بینی شده بود که با تلاش ها و 
کوشش ماموران مالیاتی ١٠٠  در صد مبلغ فوق تاکنون وصول شده است. مدیرکل 
امور مالیاتی گلستان  ادامه داد: براساس اطلاعیه سازمان امور مالیاتی اطلاعیه ای 
اشخاص حقوقی از ابتدای دی ماه سالجاری ملزم به صدور صورت حساب الکترونیکی 
از طریق سامانه مودیان هستند. حاجی مشهدی بیان کرد: در صورت عدم اقدام این 
اشخاص حقوقی از تمامی معافیت ها و بخشودگی های جرایم مالیاتی محروم خواهند 
شد. وی تاکید کرد: در راستای حمایت از تولید و اشتغال در سال جاری ٢۷ شرکت 
پیمانکار از ظرفیت قانون بودجه بابت صدور اسناد خزانه جهات تهاتر بدهی از دستگاه 

دولتی و مودیان مالیاتی به مبلغ ١٣ میلیارد و ٢٠٠ میلیون تومان استفاده کردند.

مدیر صندوق تأمین خسارتهای بدنی گلستان  خبرداد:

طرح بخشودگی جرایم انواع موتور 
سیکلت فقط تاچندروز دیگر 

اسدی نیا: فقط چندروز دیگر تا پایان طرح بخشودگی صد درصدی جرایم انواع موتور سیکلت 
فاقد بیمه شخص باقی مانده است. امین بهرامی مدیر صندوق تأمین خسارتهای بدنی گلستان 
در گفتگو با روابط عمومی اداره کل امور اقتصادی و دارایی گفت: تمامی دارندگان موتور سیکلت 
فاقد بیمه نامه شخص ثالث می توانند تا پایان اسفند ماه از تخفیف صد در صدی استفاده نمایند. 
امین بهرامی مدیر صندوق تأمین خسارتهای بدنی استان گفت: با عنایت به سیاست های کلان 
دولت محترم مبنی بر حمایت از اقشار کم برخوردار و هم چنین تعمیم و فرهنگ سازی امر 
بیمه با موافقت وزیر محترم امور اقتصادی و دارایی طرح بخشودگی صددرصدی جرایم انواع 
موتور سیکلت فاقد بیمه شخص ثالث از ١٢ بهمن الی ٢٩ اسفند شروع شده و مشمولین این 
طرح صرفأ ۶ روز فرصت جهت اخذ بیمه نامه موتور و بهره مندی از طرح بخشودگی را خواهند 
داشت. لذا از کلیه مردم شریف استان تقاضا داریم با خرید بیمه نامه موتور از هر یک نمایندگی 

های معتبر بیمه از فرصت باقی مانده استفاده نموده و از این طرح بهره مند گردند.

مسئول کمیته حمل ونقل و ترافیک ستاد دائمی 
خدمات سفر شهر اصفهان  خبرداد:

اتوبوس های گردشگری آماده 
سرویس دهی به شهروندان و

 مسافران نوروزی
مسئول کمیته حمل ونقل و ترافیک ستاد دائمی خدمات 
سفر شهر اصفهان گفت: اتوبوس های گردشگری آماده 
است. نوروزی  مسافران  و  شهروندان  به  سرویس دهی 

مسئول کمیته حمل ونقل و ترافیک ستاد دائمی خدمات 
سفر شهر اصفهان گفت: اتوبوس گردشگری از چهار ماه 
پیش در شهر اصفهان راه اندازی شد و روز های جمعه از 
٩:٠٠ تا ساعت ٢١:٠٠ به شهروندان ارائه خدمت می کرد، 
شهروندان و مسافران نوروزی می توانند از بیست وششم 
و  مسافران  روز،  هر  نیز  فروردین  سیزدهم  تا  اسفند 
شهروندان می توانند از اتوبوس های گردشگری بهره مند 
و  کمیته حمل ونقل  اینکه  بیان  با  آقایی  شوند. حمید 
ترافیک زیر مجموعه ستاد دائمی خدمات شهر اصفهان 
تشکیل شده افزود: با توجه به افزایش تردد ها در سال 
جدید و اتفاقاتی که در شهر به لحاظ ترافیکی رقم می خورد 
و مسافرت های نوروزی، مشکلات ترافیکی در شهر دو برابر 
می شود.او با بیان اینکه یکی از مراکز دیدنی شهر اصفهان 
میدان امام خمینی )ره( است که مسافرانی که وارد شهر 
می شوند، اول از آن بازدید می کنند گفت: در این راستا از 
شهروندان درخواست می کنم که در ایام نوروز سفر کمتری 
به این محدوده داشته باشند، یا با برنامه ریزی در زمان پیک 
ترافیک وارد این محدوده نشوند که قطعاً کمک خوبی 
است.آقایی از مهمانان نوروزی و شهروندان درخواست کرد 

با مترو به مرکز شهر سفر کنند و به مراکز دیدنی بروند.
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صبوری:  شهردار مشهد گفت: سال آینده 
بخش یک خط ۳ قطار شهری مشهد به 
طول ۶کیلومتر از میدان شهدا تا پایانه 
مسافربری با حضور رئیس جمهور به بهره 
قلندرشریف  می رسد.محمدرضا  برداری 
دسترسی  از  بهره برداری  مراسم  در 
اصلی ایستگاه »الندشت« خط دوم مترو 
ملی،  باحمایت های  مشهد،اظهارکرد: 
استانی و قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء 
)ص(، پروژه های قطار شهری برای شورا 
دارد. اولویت  مشهد  شهری  مدیریت  و 

موضوع  از  افزود:غفلت  مشهد  شهردار 
به  سنگینی  شهری،هزینه های  قطار 
کرد. خواهد  تحمیل  مشهد  کلانشهر 

قطار  حفاری  کرد:هرکیلومتر  بیان  وی 
شهری،سه هزار میلیاردریال هزینه دارد، 

می شود  تلاش  مالی  وجودمشکلات  با 
این پروژه به موقع به بهره برداری برسد.

آینده  سال  کرد:  بیان  شریف  قلندر 
بخش یک خط ۳ قطار شهری مشهد 
تا  شهدا  میدان  از  ۶کیلومتر  طول  به 
پایانه مسافربری با حضور رئیس جمهور 
به بهره برداری می رسد که برای اجرای 
این خط ١۵٠ هزار میلیارد ریال هزینه 
شده است.شهردار مشهد ادامه داد: امروز 
نیز دسترسی اصلی ایستگاه الندشت به 
عنوان یکی از ایستگاه های مهم خط ۲ 
قطار شهری با هزینه ۶ هزار میلیارد ریال 
به بهره برداری می رسد.وی گفت: یکی از 
ویژگی های این ایستگاه، وجود سه پله 
پدافند  به  توجه  راستای  در  اضطراری 

غیرعامل است.

با حضور رییس جمهور؛

بخش یک خط 3 قطار شهری مشهد به بهره برداری می رسد

تغییر اقلیم در استان اردبیل و ضرورت 
کارآمدی نظام برنامه ریزی

گسترده،  خشکسالی های  بروز  پیشرو:  اردبیل-خبرنگار 
بارش های نامنظم، تغییرات فاحش در رخدادهای حدی دما 
نشان دهنده تغییر اقلیم در کشور و استان اردبیل است و به 
نظر می رسد با توجه به تداوم این روند نظام برنامه ریزی 
استان و دستگاههای مرتبط با رویکردی آینده نگرانه، اهداف 
و برنامه های خود را با در نظر گرفتن این روندها تدوین کنند. 
توسعه و صنعتی شدن و به تبع آن افزایش تولید گازهای 
گلخانه ای در دهه های اخیر پیامدهای گسترده ای در مناطق 
مختلف کره زمین به همراه داشته است به طوری که به 
اذعان کارشناسان کره زمین در دهه های اخیر درگیر پدیه 
تغییر اقلیم شده است و در صورتی که اقدام عاجلی در این 
زمینه پیش بینی نشود ممکن است جامعه بشری متحمل 
آسیب های جبران ناپذیری شود.در این بین نباید فراموش 
کرد که آثار افزایش گازهای گلخانه ای و پدیده تغییر اقلیم 
به صورت فرامرزی همه ساکنان کره زمین را تحت تاثیر 
قرار می دهد به طوری که کشورها و ملت هایی که نقش 
چندانی در افزایش گازهای گلخانه ای نداشته اند، باید درگیر 
پیامدهای تغییر اقلیم از جمله خشکسالی و بارش های سیل 
آسا باشند.در همین زمینه مدیرکل هواشناسی استان اردبیل 
در گفت و گو با ایرنا گفت: بعد از انقلاب صنعتی دمای کره 
زمین ١.١ درجه سلسیوس افزایش یافته است این در حالی 
است که تنها در نیم قرن اخیر دمای هوای ایران ۲ درجه 
افزایش یافته است و نکته حائز اهمیت اینکه میانگین دمای 
هوای استان اردبیل در این مدت ۳ درجه افزایش یافته است 
به طوری که میانگین دمای هوا در این استان از ١٠ درجه 
سانتیگراد در دهه ۶٠ به ١۳ درجه سانتیگراد در دهه اخیر 
افزایش یافته است.مجید کوهی افزود: بررسی های اداره کل 
هواشناسی استان اردبیل نشان می دهد بارش ها با شیب۲.١ 
میلیمتر در سال روند کاهشی داشته است به طوری که 
میانگین بارش های استان اردبیل از ۳٠٠ میلیمتر در دهه 
۵٠ به ۲٠٠ میلیمتر در دهه اخیر کاهش یافته است.وی 
یادآورشد: استان اردبیل در دهه های اخیر در رخدادهای 
حدی هم شاهد تغییرات مشهودی بوده است. برای مثال در 
دهه ۸٠ در نهایت دو مورد دمای بالای ۳۵ درجه در استان 
وجود داشت در حالی که در سال گذشته دمای هوای شهر 
اردبیل هفت مرتبه به بالای ۳۵ درجه رسید. از سوی دیگر 
روزهای یخبندان استان از ١۴٠ روز در دهه ۷٠ به ١١٠ و 
یا ١٠٠ روز در سال های اخیر کاهش یافته است.مدیرکل 
هواشناسی استان اردبیل با بیان اینکه شرایط آب و هوایی 
کشور و استان در سال ها و دهه های اخیر تغییر یافته و این 
روند همچنان ادامه دارد، گفت: این در حالی است که پدیده 
اقلیم در استان های سردسیر نسبت به استان های  تغییر 
گرمسیر ظهور و بروز بیشتری یافته است و تغییرات در 
منطقه ای مثل استان اردبیل مشهودتر بوده است.مدیرکل 
هواشناسی استان اردبیل با اشاره به خشکسالیهای سالهای 
اخیر استان اردبیل خاطرنشان کرد: طی ١٠ سال اخیر ۹۹ 
درصد استان درگیر لایه های مختلف خشکسالی بوده و ۴۸ 
درصد استان شاهد خشکسالی شدید و بسیار شدید بوده 
است که همه اینها از نشانه های تغییر اقلیم به شمار می رود.

چه باید کرد؟
صورتی  در  ای  منطقه  و  کشور  هر  برنامه ریزی  نظام 
کارآمد و موثر خواهد بود که از داده های مستند و علمی 
بهره برداری کند. در واقع اگر نظام برنامه ریزی متوجه 
مدیریت  تحت  بر مجموعه  فرایندهای حکم  و  روندها 
خود نباشد، بدیهی است با مشکل مواجه شده و نتیجه 
آن هدررفت منابع خواهد بود.دستگاه های مختلفی اعم 
از مجموعه مدیریت بحران، شرکت های آب منطقه ای و 
آب و فاضلاب، سازمان جهاد کشاورزی، محیط زیست، 
شهرداری ها، دستگاه های مرتبط با گردشگری به اشکال 
مختلفی با پدیده تغییر اقلیم مواجه هستند.برای مثال 
سدها،  پایاب  شبکه های  و  سدسازی  پروژه های  اجرای 
پروژه های  اجرای  کشاورزی،  محصولات  انواع  کشت 
زیرساختی مثل شبکه های حمل و نقل، خطوط انتقال 
انرژی مستلزم اطلاع از رفتارهای طبیعت است و برنامه 
ریزی این دستگاه ها در صورتی موثر خواهد بود که مبتنی 
بر داده های معتبر علمی باشد.از این جهت راه اندازی مرکز 
مطالعات اقلیم – کشاورزی در استان اردبیل می تواند 
نقش بسیار مهمی در نظام برنامه ریزی استان و منطقه 
داشته باشد. موضوعی که در جریان سفر هفته گذشته 
مهدی رهنما، رئیس پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو به 
استان اردبیل و امضای تفاهم نامه همکاری تحقیقاتی دو 
جانبه با اداره کل هواشناسی استان اردبیل کلید خورد.طبق 
این تفاهم نامه طرفین توافق کردند در خصوص تدوین و 
اجرای دوره های آموزشی تخصصی، دوره های بازآموزی 
برگزاری  تحقیقاتی،  قراردادهای  تدوین  کارآموزی،  و 
و  مقالات  کتب،  نشر مجلات،  و  مشترک  سمینارهای 
کنند.مدیرکل  نیاز همکاری  مورد  ایجاد وب سایت های 
هواشناسی استان اردبیل بر لزوم مطالعات تخصصی این 
پدیده تاکید کرد و گفت: با توجه به ماهیت اقتصاد استان 
و ابتنای آن بر کشاورزی، راه اندازی مرکز مطالعات اقلیم 
و هواشناسی یکی از بنیادی ترین اقدامات این اداره کل 
در طول سال های اخیر خواهد بود.کوهی یادآورشد: این 
مرکز می تواند با توجه به ظرفیت های توانمند انسانی و 
زیرساختی موجود در استان، داده های مورد نیاز را در 
نظام  ارتقای  با  و  داده  قرار  ذیربط  دستگاه های  اختیار 
برنامه ریزی استان، مانع از هدررفت منابع و هزینه ها شود.

مدیرکل هواشناسی استان اردبیل یادآورشد: ما خود را 
موظف می دانیم ضمن اعلام هشدارهای لازم، داده های 
بینانه و  با تعریف سناریوهای خوش  استخراج شده را 
بدبینانه در اختیار دستگاه ها و نهادهای تصمیم ساز قرار 
دهیم.بدیهی است با بهره گیری از این داده ها دستگاه های 
ذیربط می توانند با تغییر در روش های مرسوم مدیریتی 
فراهم  اقلیم  تغییر  پدیده  با  سازگاری  برای  را  زمینه 
سازند.علاوه بر این می توان زیرساخت های مرتبط برای 
واکنش سریع دستگاه ها را راه اندازی کرد و با استفاده از 
ظرفیت های شرکت ها و مجموعه های دانش بنیان شرایط 

را برای سازگاری با تغییر اقلیم فراهم کرد.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان گلستان :
4۸0 تن شکر تنظیم بازار در گلستان 

توزیع شد 

استان  بازرگانی  خدمات  و  غله  مدیرکل  نیا:  اسدی 
گلستان از توزیع ۴۸٠ تن شکر تنظیم بازار به قیمت ۲۸ 
هزار تومان در استان خبر داد. روح اله مهری در گفتگو با 
خبرنگاران اظهار کرد: به مناسبت فرارسیدن ماه مبارک 
رمضان و ایام پایانی سال با مجوز شرکت بازرگانی دولتی 
بازار به میزان ۴۸٠ تن در سطح  ایران، شکر تنظیم 
استان توزیع شد این قلم کالا به قیمت ۲۸ هزار تومان 
به دست مصرف کنندگان می رسد. وی افزود: عاملان 
فروش کالاهای اساسی می توانند با مراجعه به مدیریت 
جهاد کشاورزی شهرستان ها برای دریافت معرفی نامه به 

این اداره کل اقدام کنند.

زائرمیری: مدیر امور آب و فاضلاب زهک در شمال سیستان 
و بلوچستان در تشریح عملکرد برای گذر از روزهای سختِ 
تنش آبی در این شهرستان گفت: تیم های تعمیر، نگهداری 
و شبکه آبفا به طور شبانه روز در صدد رفع مشکلات آبی 
مردم هستند.غلامحسین لکزائیان پور بیان کرد: با کاهش 
منابع آبی چاه نیمه های منطقه  سیستان و بروز تنش آبی در 
برخی روستاهای بالا دستِ این شهرستان، تیم های تعمیر 
و نگهداری و اتفاقات شبکه به صورت شبانه روزی در صدد 

رفع مشکلاتِ آبی مردم برآمدند.
میان  و  مدت  کوتاه  اقدامات  مهمترین  به  اشاره  با  وی 
مدت شرکت آب و فاضلاب در جهت رفع تنش های آبی 
شهرستان زهک، از آبرسانی سیار ١۶ روستا در بخش های 
تانکر  دستگاه  با ١۲  شهرستان  این  جزینک  و  مرکزی 

آبرسانی سیار و انتقال ١٠۷ سرویس تانکر آبرسانی سیار و 
توزیع یک میلیون و ١۲۴ هزار لیتر آب در روستاهای دچار 

تنش آبی در یک ماه اخیر خبر داد.
مدیر امور آب و فاضلاب زهک افزود: یکی دیگر از اقدامات 
اضطراری جهت کاهش تنش آبی را ساخت سکو و نصب 
١۴ عدد مخزن ثابت پنج هزار لیتری آب در ١ ۲ روستای 
استقرار  برای  لازم  اقدامات  همچنین  است،  شهرستان 
مخازن ثابت آب در سایر روستاهای دچار تنش آبی در 
ادامه داد:  ادامه دارد.وی  این شهرستان در روزهای آتی 
شناسایی و قطع ١۵ فقره انشعاب غیر مجاز آب در سطح 
روستاهای شهرستان، در سه هفته اخیر از دیگر اقدامات 
صورت گرفته در جهت رفع تنش آبی است که ۲ تیم 
استانی و شهرستانی اجرائیات در سطح شهرستان در جهت 

شناسایی و قطع انشعابات غیرمجاز آب هم حضور دارند.
لکزاییان پور تعویض بیش از ۲۵ فقره کنتور معیوب در 
۲ هفته اخیر در سطح روستاهای زهک را به عنوان یکی 
دیگر از اقدامات مدیریت شبکه و کاهش هدر رفت ظاهری 
آب برشمرد و از تعویض تعداد زیادی از کنتورهای خراب 
مشترکین در چند ماه آینده خبر داد و گفت: تعویض 
آب  شبکه  کردن  پایدار  و  معیوب  اتصالات  و  شیرآلات 
آشامیدنی روستاهای قلعه نو و کد خدا رستم و همچنین 
اجرای ۵٠ متر خط انتقال کمکی سایز ١۶٠میلیمتر در 
روستاهای  آبی  تنش  اساسی  رفع  و  کوهک  مجموعه 
کوهک،جریکه و حاجی عیسی اشترک از دیگر اقداماتی 
هزار  از ١۲  بیش  آشامیدنی  آب  آن  انجام  با  که  است 

مشترک پایدار شد.

مدیر امور آب و فاضلاب زهک در شمال سیستان و بلوچستان :

تلاش شبانه روزی کارکنان آبفای زهک در سخت ترین روزهای آبی 
تداوم دارد

نادری مقدم:  سرپرست معاونت مسکن وساختمان اداره 
کل راه وشهرسازی کردستان گفت: تاکنون ۲۵ هزار نفر از 
متقاضیان نهضت ملی مسکن از مجموع واجدین شرایط در 
استان ساماندهی شدند.امیر حسین جمشیدی اظهار کرد: 
از سال ١۳۹۸ ثبت نام متقاضیان، پالایش آن ها و به تبع 
شناسایی اراضی دولتی برای بارگذاری پروژه های طرح اقدام 
ملی مسکن )نهضت ملی مسکن( در استان آغاز شده است.

وی افزود: از زمان ابلاغ قانون جهش تولید مسکن و ابلاغ 
آیین نامه اجرایی و راه اندازی سامانه در همه شهرستان 

های استان تعداد ۲٠۴ هزار و ۲۹۹ نفر ثبت نام کردند که 
از این تعداد ١١۶ هزار و۷۵۲ نفر حائز شرایط نهایی برای 
دریافت مسکن شناخته شده اند.سرپرست معاونت مسکن 
و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی کردستان ادامه داد: 
از میان تایید شدگان تعداد بیش از ۲۵ هزار نفر در قالب 

پروژه های انبوه سازی و واگذاری زمین ساماندهی شده اند.
جمشیدی اظهار کرد: پروژه های انبوه سازی نهضت ملی 
مسکن، با تولیت اداره کل راه  و شهرسازی به تعداد ١۴ 
یادآور  است.وی  فعال  سازندگان  با  قرارداد  دارای  سایت 

شد: در این راستا برای هر پروژه مشاور طراح، نظارت و 
آزمایشگاه مکانیک خاک تعیین و با تاکید بر کیفیت ساخت 
و اجرای پروژه ها طبق ضوابط و مقررات ملی ساختمان 
معاونت  است.سرپرست  انجام  درحال  اجرایی  عملیات 
مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی کردستان 
گفت: امیدواریم با تلاش مجموعه همکاران راه وشهرسازی 
و دیگر سازمانها و نهادهای مرتبط و تصویب زمین های 
پیشنهادی برای الحاق در شورای عالی شهرسازی ومعماری 

شاهد ساماندهی همه متقاضیان باشیم.

اسدی نیا:  رئیـس مجـمع خیـریـن اسـتان گلسـتان در 
آئین تکریم از خانواده هــای شهـــدا و توزیع کمک های 
مومـنانه به مناسبت مـاه مـبارک رمضـان)بهـار قرآن( و 
عیـد نــوروز )بهـار طبیـعت( تحــت عنـــوان بهــار در 
بهــار ضـمن گـرامی داشت مقام شهدا از نقـش بی بدیـل 
و فـوق العـاده شهـدا، جانبازان، آزادگان ایثارگران و خانواده 
های شان به نیکی یاد کرد و گفت؛ خیرین واقعی شهدائی 
هستند که خون خودشان را برای حفـظ انقـلاب و نظام و 
تامین آرامش ما اهدا نموده اند. محمـد شهـــرکی اضـافه 
کرد؛ تحـولات مثبت و سیر صعـودی نظــام مقـــدس 
جمهوری اسلامی ایران در عرصه هـای مختلف به واسطه 
ی از جـان گذشتگی شهـدای والامقام حـاصل شده و 

مقـام معظم رهبری با نگاه تیزبینانه و تدابیر هوشمندانه به 
زیبایی چنین فرموده اند؛ امروز فضیلت زنده نگه داشتن یاد 
شهدا کمتر از شهادت نیست و ما باید ممنـون این عزیزان 
و خـانواده هـای صبور شان باشیم. شـایان ذکــر است در 
این مراسم محمد شهرکی، خیر نیک اندیش گلستانی مثل 
سنوات گذشته بیش از ده هزار بسته ی معیشتی توزیع 
و در حضور علمای تشیع و اهل تسنن از جمله حجت 
الاسلام ترابی امـام جمعه گنبد کاووس، آخـوند غــراوی 
منتخب مردم در مجلس خبـرگان رهبری مسئولان از 
جمله مهــدی دهـرویه معاون استانـدار و فرمانـدار ویژه 
شهرسـتان و فرماندهان نظامی و انتظامی از خانواده سه 

شهید هشت سال دفاع مقدس تجلیل شد.

 رئیـس مجـمع خیـریـن اسـتان گلسـتان :

خیرین واقعی شهدائی هستند که خون خودشان را برای حفـظ 
انقـلاب و نظام و تامین آرامش ما اهدا نموده اند

سرپرست معاونت مسکن وساختمان اداره کل راه وشهرسازی کردستان :

2۵ هزار نفر از متقاضیان نهضت ملی مسکن در کردستان 
ساماندهی شدند

معاون خدمات شهری شهرداری همدان :
حمل زباله شهری همدان روزانه به 

۷00 تن رسید
شهری  خدمات  پیشرو:معاون  خبرنگار  همدان- 
شهرداری همدان گفت: حمل زباله در نقاط مختلف 
نیز  و  تکانی شهروندان  خانه  به  باتوجه  شهر همدان 
تنظیف معابر به ۷٠٠ تن در روز رسید.حامد جلیلوند 
اظهار کرد: طبق برنامه ریزی های صورت گرفته مجموعه 
نظافت  راستای  در  مطلوب  عملکرد  خدمات شهری، 
شهر داشتند و ۲۴ ساعته مشغول پاکسازی هستند و 
حجم جمع آوری زباله در این روزهای پایانی سال که 
مردم نیز در تکاپوی نونوار کردن منزل خود هستند، 
افزایش یافته است.وی یکی از مهم ترین اقدامات حوزه 
خدمات شهری شهرداری در این روزهای پایانی سال 
را ساماندهی دستفروشان عنوان کرد و افزود: با همراهی 
بازاریان خیابان بوعلی و دستفروشان، با کمترین تنش، 
انضباط در این نقطه ایجاد شد و برنامه های مناسب از 
جمله تعیین فضای استاندارد، صدور کارت شناسایی، 
رعایت ساعت عبور و مرور و توجه به ملاحظات فرهنگی 
توسط آنها پیگیری می شود.جلیلوند از آمادگی کامل 
اداره بحران در ایام تعطیلات عید نوروز خبر داد و افزود: 
تمهیدات لازم برای آمادگی و حضور نیروها به ویژه در 
مواقع بارندگی و شرایط اضطراری و بازدید دریچه های 
آب و فاضلاب، مسیل ها، نهرها و رودخانه ها با تدارک 
در خصوص  است.وی  شده  اندیشیده  لازم  تجهیزات 
کاشت گل های فصلی در روزهای پایانی امسال گفت: 
یک میلیون و پانصد هزار بوته گل فصلی و درخت و 
درختچه در نقاط مختلف شهر همدان در حال کاشت 
است و همچنین به مناسبت هفته درختکاری طرح 
توزیع هشت هزار نهال مثمر رایگان بین شهروندان انجام 
شده است.بر اسای آخرین گزارش ها تولید روزانه زباله 

در همدان حدود ۶٠٠ تن بود. 

 پویش نوروزی » چشم به راهیم« در 
کردستان آغاز شد

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای کردستان 
گفت: با هدف ارتقای ایمنی و کاهش حوادث رانندگی، 
پویش سراسری »چشم به راهیم« در استان از امروز 
طرح  قالب  در  کرد:  اظهار  حسنی  خورد.فرزاد  کلید 
های نوروزی پویشی با عنوان »چشم به راهیم« از ۲۵ 
اسفند تا ١۳ فروردین همزمان با سراسر کشور در استان 
کردستان به اجرا درآمده است.مدیر کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای کردستان با اشاره به اینکه این پویش برای 
دومین سال متوالی در استان اجرا می شود، افزود: محل 
اجرای آن در محور سنندج_ کرمانشاه جنب فرودگاه 
_روبه روی پایانه بار سنندج در نظر گرفته شده است.

وی با بیان اینکه این پویش به منظور فرهنگ سازی 
به مسافران برای ارتقای ایمنی سفرهای برون شهری 
و کاهش سوانح رانندگی است، افزود: رویکرد اصلی این 
پویش، تشویق سرنشینان خودروهای شخصی و حمل 
برای رفع  استراحت در طول سفر  به  نقل عمومی  و 

خستگی و کاهش سوانح رانندگی است.

مدیر کل تشخیص و وصول درآمد شهرداری کرج گفت: تخفیفات شهرداری کرج 
در حوزه عوارض صدور پروانه، بهای خدمات و عوارض صنفی، نوسازی و عوارض 
خودرو تا پایان سال ١۴٠۲ ادامه دارد.علی خدابنده لو  اظهار کرد: با توجه به برنامه 
ریزی های صورت گرفته جهت تکریم ارباب رجوع  استفاده از مشوق های قانونی 
در وصول مطالبات شهرداری پیش بینی شده است.خدابنده لو گفت: در صورت 
پرداخت نقدی عوارض صدور پروانه ۳١ درصد تخفیف و در موضوع عوارض 
صنفی و بهای پسماند ۳۴ درصد و عوارض نوسازی ١٠ درصد و در عوارض خودرو 
در سال ١۴٠۲ مشمول ۳٠ درصد تخفیف خوش حسابی شده است.وی ادامه 

داد: شهروندان جهت استفاده و بهره مندی از این تخفیفات تا پایان سال ١۴٠۲ 
فرصت دارند تا با مراجعه به مناطق ١٠ گانه شهرداری کرج و یا از طریق سایت 

karaj. ir و فیش های توزیعی به درب منازل بهره مند شوند.
این مسئول افزود: با بررسی به عمل آمده استقبال خوبی از سوی شهروندان 
صورت گرفته که باعث جدب حداکثری و وصول مطالبات شورا خصوصا در 
عرصه کدهای در آمد پایدار شهرداری شده است.خدابنده لو بیان کرد: قطعا به 
لطف خدا، تلاش همکاران و مشارکت شهرداری در سال ١۴٠۲ نیز جذب صد در 

صدی بودجه اتفاق خواهد افتاد.

مدیر کل تشخیص و وصول درآمد شهرداری کرج 

تخفیفات شهرداری کرج تا پایان سال ۱۴۰۲ 
ادامه دارد
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انتقادات  از  با دفاع  والیبال  سرپرست فدراسیون 
ملی  تیم  انتخاب سرمربی  پیرامون  مطرح شده 
ارزیابی ها  و  بررسی ها  اساس  بر  را  »پائز«  گفت: 
انتخاب کردیم و از جایی به فدراسیون تحمیل 

نشده است.
کمتر از یک هفته دیگر دوران سرپرستی وحید 
مرادی در فدراسیون والیبال به پایان می رسد و 
والیبال با ریاست جدید سال نو را آغاز می کند. 
فدراسیون  رئیس سابق  داورزنی  دوره چهارساله 
آبان ماه به پایان رسید و در آن مقطع زمانی وزارت 
ورزش با برگزاری مجمع فوق العاده مخالفت کرد و 
بعد از چند هفته بلاتکلیفی در آذرماه سرپرستی 
فدراسیون به وحید مرادی رسید. دوران مربی با 
چالش انتخاب سرمربی تیم ملی همراه بود که در 
نهایت سکان هدایت تیم ملی به پائز مربی گمنام 
برزیلی - فرانسوی رسید. در روزهای پایانی دوره 
سرپرستی با وحید مرادی در مورد شرایط والیبال 
و انتخاب سرمربی صحبت کردیم که به شرح زیر 

است:
دستیار  انتخاب  مورد  در  ابتدا  در  مرادی  وحید 
ایرانی پائز گفت: هنوز در مورد دستیاران ایرانی 
پائز تصمیم نگرفتیم، البته همه مربیان در لیست 
ما هستند. در برخی رسانه ها دیدیم که نام علیرضا 
طلوع کیان را به عنوان دستیار عنوان کردند که 
چنین چیزی نیست ما هنوز انتخاب نکردیم اما 
نام او هم در لیست دستیاران هم قرار دارد. گاهی 
وقت ها برخی مسائل در رسانه ها منتشر می شود 
که واقعاً خنده دار است. من دیدم برخی نوشته 
انتخاب  به عنوان دستیار  بودند که طلوع کیان 
شده و مرادی هم قصد دارد کرسی های فدراسیون 
جهانی را از طریق او بگیرد در صورتی که چنین 
مسائلی اصلاً مطرح نیست. ما کارمان را براساس 
استدلال های اعضای کمیته فنی پیش می بریم. 
درست است که فدراسیون تصمیم می گیرد اما 

هنوز هیچ انتخابی هنوز صورت نگرفته است.
مقصر طولانی شدن روند انتخاب سرمربی تیم ملی 

نبودیم
وی در پاسخ به این سوال که چرا پروسه انتخاب 
سرمربی تا به این حد طولانی شده و نتیجه این 
بود، گفت:  فدراسیون  تبلیغات  برخلاف  انتخاب 
ما تلاشمان را کردیم و همه همکاران در جریان 
هستند که حتی یک روز را هم از دست ندادیم. من 
با تمام مربیان بدون دلال و واسطه صحبت کردم. 
در مصاحبه با مربیان یک تعداد علاقه نداشتند به 
ایران بیایند. تعدادی هم علاقمند بود مثل پیاتزا و 
دجورجی به ایران بیایند اما همگی زمان آن را به 
بعد از المپیک موکول می کردند. در روند طولانی 
شدن مذاکرات با مربی و انتخاب سرمربی تیم ملی 

مقصر نبودیم.
هدایت  برای  من  کرد:  عنوان  ادامه  در  مرادی 
تیم ملی با لورنزتی توافق کرده بودم، او روحیه 
جنگندگی داشت و همین موضوع برای قرارداد با او 
من را ترغیب می کرد. با وجود اینکه شرایط صعود 
ایران به المپیک سخت است اما لورنزتی به این 
مسائل توجه نمی کرد و فقط به رسیدن به هدف 
فکر می کرد و همین موضوع برای ما اهمیت داشت. 
اما به یک باره همه چیز تغییر کرد. در حالی که او 
به من گفته بود که برای دستمزدش دوباره چهارم 

ژانویه با او ارتباط برقرار کنم اما چند روز گفت من 
پشیمان شدم و قصد آمدن به ایران را ندارم. همه 

ما از این موضوع شوکه شدیم.
پیاتزا می خواست هدایت تیم ملی را همزمان با 

هلند داشته باشد
با  والیبال خاطرنشان کرد:  سرپرست فدراسیون 
پیاتزا هم صحبت کردم، او خودش تمایل داشت 
که به ایران بیاید اما گفت تا آگوست با تیم هلند 
قرارداد دارد. او به من پیشنهاد داد که ما توتولو را 
به عنوان سرمربی تیم ملی انتخاب کنیم بعد از آن 
در لیگ ملت ها او به صورت همزمان هم سرمربی 
هلند باشد هم تیم ملی ایران که ما این موضوع را 
قبول نکردیم. در واقع پیاتزا می گفت توتولو را به 
عنوان سرمربی انتخاب کنید، من در لیگ ملت ها 
به تیم ملی ایران هم توجه می کنم و اگر نکته ای 
بود به بازیکنان می گویم. طبیعی است در چنین 
او  نمی پذیریم.  را  موضوع  این  اصلاً  ما  شرایطی 
حتی هیچ زمانی نگفته بود که با تیم ملی هلند 
قراردادش تمام می شود، قصد داشت که هدایت 
هر دو تیم را با هم برعهده بگیرد که مورد موافقت 

ما قرار نگرفت.
پائز باید ببیند یک ایران از او حمایت می کند تا 

انگیزه بگیرد
وی در ادامه عنوان کرد: با جولیانی هم صحبت 
کردم ولی او با باشگاه مودنا مذاکره کرده بود و 
هدایت  برای  ما  پیشنهاد  از  کردم  احساس  من 
تیم ملی برای قراردادش با باشگاه مودنا استفاده 
می کند. در نهایت دستمزدی به ما اعلام کرد که 
بسیار بالا بود. در این شرایط دو راه جلوی ما بود 
یا با المپیک خداحافظی می کردیم و من کارهای 
روتین فدراسیون را انجام می دادم یا خودمان را با 
چالش انتخاب سرمربی تیم ملی درگیر می کردیم 
که من راه دوم را انتخاب کردم. در نهایت به پائز 
رسیدیم، او رزومه خوبی دارد و دستیار رزنده و 
فیلیپ بلین بوده، او مربی توانمندی است بنابراین 
ما اگر نگاه مان ملی است باید از او حمایت کنیم. 
وقتی یک مربی ببیند که یک ایران از او حمایت 

می کنند قطعاً انگیزه اش دو چندان می شود.
کسی را به عنوان دستیار پائز انتخاب می کنیم که 

حاشیه نداشته باشد
انتخاب  برای  فدراسیون  پیشنهاد  مورد  در  وی 
دستیاران پائز گفت: ما ۵ نفر می توانیم در نیمکت 
تیم ملی داشته باشیم که دو نفر از آنها با خود پائز 
به ایران می آیند. ۱۲ مربی ایرانی هم در لیست ما 
هست که در کمیته فنی تصمیم گیری می کنیم. 
مهم ترین ویژگی افرادی که به عنوان دستیار باید 
در نیمکت تیم ملی باشند، این است که پائز را 
قبول داشته باشند و او را حمایت کنند. بعد از آن 
هم ذهن برنده داشته باشند و شناخت کافی از 
تمامی بازیکنان در تمامی رده های سنی داشته 
باشند. در کنار همه این موارد مربی برای ما قابل 

قبول است که حاشیه نداشته باشد.
پائز از جایی به ما تحمیل نشد

بین  در  پائز  که  سوال  این  به  پاسخ  در  مرادی 
باره چطور  به یک  او  نبود،  تیم ملی  گزینه های 
به لیست اضافه شد و آیا این گزینه از جایی به 
از  وقتی  گفت:  شد،  تحمیل  والیبال  فدراسیون 
به  شروع  گرفتیم،  منفی  جواب  مربیان  تمامی 

طلایی  نسل  از  کردیم،  گزینه ها  دیگر  بررسی 
والیبال هم پرس و جو کردیم و همه از پائز به 
خوبی یاد کردند. مربیانی در چنین سطح انگیزه 
رسیدن به المپیک دارند و این موضوع برای ما 
از جایی به ما تحمیل  او  اهمیت زیادی داشت. 
نشده بود و با بررسی و جست وجوهایی که داشتیم 

به این گزینه رسیدیم.
همیشه با داورزنی اختلاف دیدگاه داشتم و دارم

وی در واکنش به این سوال که او و داورزنی از 
در  هنوز  آیا  و  هستید  ورزش  باسابقه  مدیران 
کنار والیبال می مانید، اظهار داشت: من در بحث 
و  داشتم  داورزنی  با  نظرهای  اختلاف  مدیریتی 
همیشه  اما  هست  جایش  سر  ما  رفاقت  دارم. 
اختلاف دیدگاه داریم. بنابراین اگر من قرار باشد 
جایی مسئولیت بگیرم براساس اندیشه های خودم 
جلو می روم. دغدغه همیشگی ما منافع والیبال 
است. از بین ۶ نفر نامزدهای ریاست ۵ نفر آن ها 
والیبالی هستند و تنها یک نفر سابقه مدیریتی 
دارد. به اعتقاد من مدیریت در ورزش و کار فنی دو 
مقوله کاملاً جدا از یکدیگر هستند. مدیریت یک 
فدراسیون به توانایی و دانش مدیریت نیاز دارد و 
این موضوع هیچ ارتباطی با مسائل فنی ندارد. همه 
گزینه های ریاست فدراسیون، من را به عنوان نایب 
رئیس معرفی کردند اما هنوز تصمیمی نگرفتم و 

این موضوع برعهده خودم است.
اداره فدراسیون برای کسی که سابقه مدیریت ندارد 

سخت است
در  درست  مدیریت  یک  نمونه  داد:  ادامه  وی 
ورزش ایران، دوره ریاست یزدانی خرم و داورزنی 
در والیبال بود که همگی منشأ خیر بودند چون 
دیدگاه مدیریتی داشتند. نمونه خارجی آن هاولانژ 
بود که در اصل یک شناگر بود اما زمانی که در 
فیفا مدیریت کرد آنجا را متحول کرد. والیبال هم 
به چنین مدیری نیاز دارد. ما الان سال گذشته 
گرفتیم  بودجه  وزارت  و  کمیته  از  میلیارد   ۲۰
که در کنار آن ۱۲۰ میلیارد هم هزینه کردیم. 
امسال والیبال دوباره به اسپانسر جدید نیاز دارد 
در چنین شرایطی اداره کردن این فدراسیون برای 
کسی که یک روز هم سابقه مدیریت ندارد اداره 
این فدراسیون واقعاً سخت است. به نظرم اعضای 

مجمع باید به این مسائل توجه کنند.
سعید معروف پیشنهاد دستیاری در تیم ملی را 

قبول نکرد
انتخاب  این سوال که دلیل  به  مرادی در پاسخ 
نکردن سعید معروف به عنوان سرمربی چه بود، آیا 
مسائل غیر از فنی مطرح بود، گفت: به هیچ عنوان. 
من با سعید صحبت کردم او یکی از گزینه های ما 
بود. او باهوش تر از حرف هاست که وارد بازی کسی 
شود. من با او صحبت کردم و گفت من تنها به 
دنبال سرمربیگری تیم ملی هستم. او گفت ما برای 
این المپیک شانسی نداریم که به او گفتم به استناد 
صحبت کارشناسان ۵ تا ۱۰ درصد شانس برای 
این تیم قائل هستم اما سعید نظرش چیز دیگر 
بود و حتی می گفت من این تیم را برای المپیک 
۲۰۲۸ آماده می کنم. حتی من به او پیشنهاد دادم 
به  او  و  انتخاب کنیم  که یک سرمربی خارجی 
عنوان دستیار در کنار تیم باشد که این موضوع 

را قبول نکرد.

بهروز عطایی  با  ایران  وی عنوان کرد: تیم ملی 
نتیجه ضعیفی کسب کرد و در رنکینگ جهانی هم 
افت کرد. سعید سرمایه والیبال ایران است و وقتی 
خودش هم برای این تیم شانسی قائل نمی شود، ما 
نباید این سرمایه را بسوزانیم. به هیچ عنوان مسائل 
دیگر مطرح نبود و تنها هدف ما این بود که این 

سرمایه ملی را حفظ کنیم.
پائز از سوی فدراسیون جهانی به ما معرفی نشد

سرپرست فدراسیون والیبال در پاسخ به این سوال 
که آیا پائز با توجه به اینکه برزیلی است از سوی 
فدراسیون جهانی به تیم ملی ایران معرفی شده 
است، عنوان کرد: به هیچ عنوان فدراسیون جهانی 
پائز را به ما پیشنهاد نداد. او پاسپورت فرانسوی 
دارد و ۲۸ سال است که در فرانسه حضور دارد. 
با برزیلی ها هم زیاد کار نکرده و بسیار مستقل 
است. کار صعود ما به المپیک بسیار سخت است. 
ما تلاش می کنیم با این مربی به المپیک صعود 
حداقل  ندهد  رخ  هم  اتفاق  این  اگر  اما  کردیم 

امیدوارم رنکینگ تیم ملی ارتقا پیدا کند.
مطالبات ایران را برای توسعه والیبال بانوان زنده 

کردم
مرادی در مورد وضعیت بانوان و عدم رسیدگی 
از  یکی  کرد:  عنوان  تیم  این  به  فدراسیون 
دغدغه های ما در فدراسیون رسیدگی به وضعیت 
بانوان بود که امیدوارم در فدراسیون بعدی هم این 
موضوع در اولویت قرار بگیرد. ما باید بهترین ها را 
برای بانوان انتخاب کنیم، اما واقعیت این است که 
پیدا کردن سرمربی خانم که همسو با قوانین کشور 
ما باشد کار ساده ای نیست. ما در بخش مردان 
مشکل تکنیک دارم اما در بانوان این اشکال فنی 
جدی تر است بنابراین اگر کار را از پایه شروع کنیم 
به رشد و توسعه این رشته کمک خواهیم کرد. 
به خانم محمدیان هم همین موضوع را گفتم و 
حتی به او تأکید کردم نگران مسائل مالی نباشد 
و گزینه ای پیدا کند که تیم ملی بانوان در مسیر 
پیشرفت قرار بگیرد. »کمپدلی« گزینه ای بود که از 
سوی فدراسیون جهانی به تیم ملی والیبال بانوان 
ایران معرفی شده بود، من در این مدت توانستیم 
مطالبات ایران را برای توسعه والیبال بانوان به مدت 
یک سال زنده کنم تا با حمایت فدراسیون جهانی 

بتوانیم یک سرمربی خوب انتخاب کنیم.
در کمیته فنی تصمیم گیرنده جنسیتی نداشتیم

وی در مورد حضور بانوان در کمیته فنی و انتقادها 
به اعضای کمیته فنی گفت: برای حضور در جلسه 
کمیته فنی ۳۸ نفر از اهالی والیبال را دعوت کردیم 
که برخی دوستان خارج از ایران بودند که با آن ها 
تماس تصویری داشتیم. همه نظرات را شنیدیم. 
از آنها خواستیم افرادی انتخاب کنند که منافعی 
نداشته باشند. نفراتی که انتخاب شدند بهترین ها 
نداشتند. کمیته  با آن ها  منافع  تعارض  و  بودند 
فنی ما هم شناور بود و عضو دائم نداشت. در مورد 
حضور بانوان در کمیته فنی برای انتخاب سرمربی 
تیم ملی مردان انتقادهایی مطرح بود که به نظرم 
تنها کسی که حرف درست و با پشتوانه علمی 
مطرح کرد خانم بلوری زاده بود. در کمیته فنی 
تصمیم گیرنده جنسیتی نداشتیم و براساس یک 
سری ویژگی سرمربی تیم ملی انتخاب شد./سیده 

فرزانه شریفی

خبر خبر

»ذهنیت برنده« تعیین کننده تیم 
برتر در پلی آف لیگ والیبال است

حافظ حاجیان: سرمربی تیم والیبال شهرداری ارومیه گفت: 
شرایط برای همه تیم ها در سالن فدراسیون یکسان است و در 
این موقعیت تیمی برنده خواهد بود که تلاش بیشتری کند 
و ذهنیت برنده داشته باشد.عبدالرضا علیزاده درباره حضور 
تیم شهرداری ارومیه در مرحله پلی آف لیگ برتر والیبال و 
جدال با تیم طبیعت گفت: لیگ خیلی سختی را پشت سر 
گذاشتیم، اول فصل در جایگاه سیزدهم بودیم و در نیم فصل 
دوم با همه توان به میدان آمدیم و توانستیم ۹ برد و چهار 
باخت ثبت کنیم و در جایگاه هفتم قرار بگیریم. شرایط پلی 
آف کاملاً متفاوت است و مثل دور رفت و برگشت لیگ نیست. 
الان شرایط برای همه تیم ها در سالن فدراسیون یکسان است 
و در این موقعیت تیمی برنده خواهد بود که تلاش بیشتری 
کند و ذهنیت برنده داشته باشد.وی گفت: طبیعت تیم بسیار 
خوبی است که دو بار در رفت و برگشت تیم ما را شکست داده 
و هم اکنون در جایگاه دوم جدول قرار دارد. اما ما هم دیگر 
آن تیمی نیستیم که همچون دور برگشت شکست بخوریم. 
قطعاً بهتر بازی خواهیم کرد، این مدت هم با برنامه پیش 
رفتیم و تمرین کردیم. قطعاً هواداران بازی متفاوتی از تیم 
شهرداری ارومیه خواهند دید.سرمربی تیم شهرداری ارومیه 
در واکنش به این که در ترکیب تیم بازیکن مصدوم دارد یا 
خیر، گفت: خوشبختانه بازیکن مصدوم نداریم، البته در بازی 
آخر آرمین تشکری از ناحیه کمر کمی ناراحت بود و او را 
تعویض کردیم، اما دیگر بازیکنان همگی شرایط خوبی دارند. 
امیدوارم در بازی فردا نمایش قابل قبولی داشته باشیم.علیزاده 
در پاسخ به این سوال که »چه اتفاقی افتاد که تیم شهرداری 
ارومیه نسبت به نیم فصل اول کاملاً متحول شد؟«، گفت: 
قطعاً در موفقیت تیم همه تأثیرگذار هستند. من از نیم فصل 
دوم به تیم اضافه شدم و تلاش کردم که تیم به شرایط قابل 
قبول برسد. قطعاً در چنین شرایطی نباید از هواداران خوب 
ارومیه غافل شویم. روزهایی که تیم در ارومیه بازی را واگذار 
می کرد هواداران همچنان ما را حمایت و تشویق می کردند. 
این موضوع باعث دلگرمی بازیکنان و اعضای کادر فنی شد و 
دیگر از باخت نمی ترسیدیم.وی گفت: از زمانی هم که من به 
تیم آمدم حس رفاقت و روحیه جنگندگی را در تیم تقویت 
کردم. من بارها به بازیکنان هم گفتم از جنس خود آن ها 
هستم. گاهی وقت ها هم فکر می کنم بازیکنان خسته هستند 
خودم شروع به تمرین کردن می کنم و با آن ها کری می خوانم 
تا انگیزه پیدا کنند. این موارد همگی باعث شد تا شرایط تیم 
روز به روز تغییر کند. برخی بازیکنان در نیم فصل در کارهای 
والیبالی مثل اسپک زدن نمره منفی گرفته بودند اما از زمانی 
که به تیم اضافه شدم کاملاً متحول شدند و تا ۵۰- ۶۰ درصد 
عملکرد آن ها بهتر شد.سرمربی تیم شهرداری ارومیه عنوان 
کرد: برخی بازیکنان باتجربه هم واقعاً به تیم کمک می کنند. 
آرمین تشکری، فیاضی و آرمان صالحی به بهبود شرایط تیم 
خیلی کمک کردند. همگی دست به دست هم دادیم و این 
نتیجه تقریباً قابل قبول را کسب کردیم. امیدوارم در سال های 
آینده این روند ادامه داشته باشد و نتایجی کسب شود که 
درخور و شأن ارومیه باشد.علیزاده با اشاره به وضعیت تیم 
طبیعت گفت: تیم طبیعت اولین سال حضور در لیگ را تجربه 
کرد اما کادر فنی باتجربه ای در اختیار دارد. وادی سال های نه 
چندان دور در لیگ برتر بوده است. بازیکنان باکیفیت بالا در 
تیم طبیعت هستند که چهار تن از این بازیکنان سال گذشته 
در تیم هراز آمل در فینال حضور داشتند. چند بازیکن هم در 
پاس گرگان بازی کردند که این تیم جز چهار تیم برتر بود. 
بقیه بازیکنان هم در تیم های پلی آفی بازی کردند. در واقع 
این تیم درست است که اولین سال حضور در لیگ را تجربه 
می کند اما بازیکنان باتجربه در ترکیب تیم دارد که این باعث 
می شود خیلی خوب بازی کنند. به نظرم این بازی هم برای 

تیم ما و هم برای تیم طبیعت سخت خواهد بود.

فدراسیون چوگان به دنبال جذب 
مربی خارجی

فدراسیون چوگان تصمیم دارد برای هدایت تیم ملی 
چوگان  کند.فدراسیون  جذب  خارجی  مربی  مردان 
ایران این روزها به دنبال جذب یک گزینه خارجی برای 
سرمربیگری تیم ملی مردان است. طبق گفته اصغر 
ناظری رییس فدراسیون، مذاکرات برای انتخاب مربی 
خارجی آغاز شده و تاکنون با سه مربی از کشورهای 
استرالیا و آرژانتین در این خصوص صحبت شده است.
مهمترین هدفی که فدراسیون برای استفاده از یک 
چهره اثرگذار در راس تیم ملی مردان تعریف کرده 
است، ورود این تیم به مسابقات جام جهانی ۲۰۲۶ 
امارات است.رقابت های مقدماتی جام جهانی چوگان 
تابستان سال آینده در عربستان برگزار خواهد و امارات 

نیز میزبان مسابقات جام جهانی خواهد بود.

وحید مرادی :

با پیروزی برابر حریف ژاپنی؛»پائز« به فدراسیون تحمیل نشد
بانوی تکواندو ایران تاریخ ساز شد

عضو تیم ملی تکواندو بانوان با برتری مقابل تکواندوکاری 
بازی های  در  حضور  سهمیه  کسب  به  موفق  ژاپن  از 
در  ایران  تکواندو  بار  نخستین  برای  تا  شد  المپیک 
بخش بانوان با دو سهمیه راهی المپیک شود.رقابت های 
تکواندو کسب سهمیه المپیک در قاره آسیا با حضور 
۹۴ تکواندوکار از ۳۳ کشور به میزبانی چین در سالن 
»شانگسی« شهر »تای آن« آغاز شد که مبینا نعمت 
زاده در وزن ۴۹- کیلوگرم موفق به کسب سهمیه حضور 
قرعه  با  را  نخست  دور  شد.وی  المپیک  بازی های  در 
استراحت پشت سر گذاشت و سپس »داکاستا« از تیمور 
را در دو راند متوالی شکست داد و به مرحله نیمه نهایی 
صعود کرد. وی در این مرحله در مبارزه با »اوکاموتو« از 
ژاپن در دو راند و با نتایج ۸ بر صفر و ۱۱ بر ۴ صاحب 
برتری شد و با صعود به دیدار نهایی سهمیه حضور در 
المپیک را کسب کرد.تیم ملی تکواندو ایران پیش از این 
توسط ناهید کیانی و مهران برخورداری برای حضور در 
بازی های المپیک ۲۰۲۴ پاریس دو سهمیه کسب کرده 
بود و این سومین سهمیه حضور در المپیک تکواندو ایران 
بود.در روز دوم این مسابقات تکواندوکاران اوزان ۵۷- و 
۶۷+ کیلوگرم در گروه زنان، ۵۸- و ۸۰+ کیلوگرم در 
گروه مردان به مصاف هم خواهند رفت که آرین سلیمی 
در وزن ۸۰+ کیلوگرم پیکار می کند.مینو مداح و مجید 
یاوری  تکواندو، دکتر  تیم های ملی  افلاکی سرمربیان 
پزشک تیم ملی و هادی ساعی رئیس فدراسیون، در این 

سفر تیم ملی راه همراهی خواهند کرد.

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائم شهر

نظر به دستور مواد ۱و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک 
متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر 
در واحد ثبتی قائم شهر   مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و 
بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع 

عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریه لاله زار کتی  پلاک ۹ اصلی 

بخش ۴ 
به  نسبت  درزی  میرزاده  زهرا  سیده  خانم  بنام  فرعی   ۶۶
مربع  متر  به مساحت ۶۹۸۲.۷۷  باغ  قطعه  ششدانگ یک 

خریداری مع الواسطه از خانم ژاله خلیل زاده مالک رسمی 
لذا به موجب ماده ۳- قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳- آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه محلی 
و کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق 
تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض 
داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی در روستاها از 
تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
تقدیم دادخواست  نماید و گواهی  به دادگاه عمومی محل 
به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی 
که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 
مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .بدیهی است برابر ماده 
۱۳ آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهار 
نامه ثبتی پذیرفته نشده ، واحد ثبتی با رای هیات پس از 
تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین اگهی 
نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان باطلاع عموم می 
رساند و نسبت به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید 
حدود ، واحد ثبتی اگهی تحدید حدودرا به صورت اختصاصی 

منتشر می نماید .
شناسه آگهی :۱۶۷۴۹۴۲

تاریخ  انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۱۲/۱۲
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۲/۲۷

مرتضی قاسم پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر

نظر به  آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائم شهر  
دستور مواد ۱و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک متقاضیانی 
که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی قائم شهر   مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان 

محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریه آسیاب سر  پلاک ۱۵ اصلی بخش ۳ 

۴۰ فرعی بنام خانم زبیده اولادی قادیکلائی نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی که مقدار ۲۰۱ سیر مشاع از ۲۴۰ سیر 
ششدانگ عرصه موقوفه می باشد به مساحت ۱۶۷۶ متر مربع خریداری مع الواسطه از مرحوم حاج خان آقا اولادی مالک رسمی. 
لذا به موجب ماده ۳- قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳- آئین نامه مربوطه این 
آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در 
صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی در روستاها از تاریخ الصاق در 
محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد 
که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 

سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
شناسه آگهی :۱۶۷۶۱۳۴

تاریخ  انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۱۲/۱۲تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۲/۲۷
مرتضی قاسم پور - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائم شهر   
نظر به دستور مواد ۱و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک 
متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی قائم شهر   مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و 

بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریهکشکا پلاک ۲۰ اصلی بخش ۵

۵۵۵ فرعی بنام خانم سودابه مهری نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۳۲۳۵ متر مربع پلاک شماره ۲ فرعی از 
۲۰ اصلی بخش ۵ خریداری بدون واسطه از آقای علی مهری تالارپشتی   مالک رسمی 

لذا به موجب ماده ۳- قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳- آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای 
هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم 
دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در 
صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند 
اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .   شناسه 

آگهی :۱۶۷۷۰۵۶    تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۱۲/۱۲
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۲/۲۷        مرتضی قاسم پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه 

ثبتی قائم شهر 
نظر به دستور مواد ۱و ۳ قانون تعیین تکلیف 

وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک متقاضیانی که در هیات 

موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی قائم شهر   مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه 
و بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده 
جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :

املاک متقاضیان واقع در قریه سیاهکلا پلاک ۴۷ 
اصلی بخش ۱۶ 

قادیکلائی  عزیزی  آقای حسن  بنام  فرعی   ۴۰۴۱
به مساحت  باب  خانه  به ششدانگ یک  نسبت  
۲۱۴.۷۸ متر مربع خریداری بدون واسطه از آقای 

مراد علی تقوی مالک رسمی  
لذا به موجب ماده ۳- قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 
۱۳- آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار 
در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق 
تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اولین  انتشار  تاریخ  از  باید  باشند  داشته  اعتراض 
آگهی در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم 
و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
تقدیم  گواهی  و  نماید  محل  عمومی  دادگاه  به 
دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در 
این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 
صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 
مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .  شناسه 

آگهی :۱۶۷۱۴۰۶
تاریخ    ۱۴۰۲/۱۲/۱۲ اول  نوبت  انتشار  تاریخ¬¬ 

انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۲/۲۷
مرتضی قاسم پور

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
قائم شهر

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه 

ثبتی قائم شهر
نظر به دستور مواد ۱و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت 
مصوب  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 
۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک متقاضیانی که در هیات موضوع 
ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی قائم شهر   
مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان 
محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به 

شرح ذیل آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریهقراخیل پلاک ۶ اصلی 

بخش ۵
آهنگری  شیرخانی  مریم  خانم  بنام  فرعی   ۲۲۰۰
مساحت  به  باغ  قطعه  یک  ششدانگ  به  نسبت 
۹۴۶.۳۰ متر مربع خریداری مع الواسطه از آقای علی 

رضا حسین زاده  مالک رسمی 
لذا به موجب ماده ۳- قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 
به  نوبت  این آگهی در دو  نامه مربوطه  آئین   -۱۳
فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار 
الصاق  در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات 
تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی 
در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید 
اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی 
که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می 
نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 
دادگاه نیست .شناسه آگهی :۱۶۷۶۹۱۴  تاریخ  انتشار 

نوبت اول ۱۴۰۲/۱۲/۱۲
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۲/۲۷

مرتضی قاسم پور- رئیس اداره ثبت اسناد و 
املاک شهرستان قائم شهر
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اقتصادی

روزنامه           پیشروروزنامه
گزارش خبر

یکشنبه  27  اسفند    1402/شماره 4959 
17 مارس  2024/ 6 رمضان  1445

آگهی اختصاصی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 140260310006011585 مورخ 1402/9/28 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد  ثبتی شهرستان نور تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای عبداله صالحی فرزند حسین ششدانگ یک قطعه باغ  مشجر ) کاربری 
باغی ( به مساحت 2551/56 متر مربع پلاک 4062 فرعی 3 اصلی واقع در قریه رستمرود بخش 10 حوزه ثبت نور محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز روزنامه سراسری و محلی اگهی می گردد در صورتی که اشخاص ذی نفع به آراء اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اگهی تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست 

را به اداره ثبت محل تحویل دهد بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.شناسه 1679015
تاریخ انتشار اول 1402/12/13
تاریخ انتشار دوم :1402/12/27

علی سعادتی 
رئیس ثبت  اسناد و املاک شهرستان نور 

نظارت سامانه ای سازمان ملی استاندارد 
با سامانه مردم دار

رییس سازمان ملی استاندارد ایران اعلام کرد: طرح های 
ویژه سازمان ملی استاندارد ایران در ایام ماه مبارک رمضان 
و نوروز، از 22 اسفند در سراسر کشور آغاز می شود و تا 
13 فروردین 1403 ادامه دارد.به گزارش دولت، مهدی 
اسلام پناه در یک برنامه تلویزیونی گفت: محور نظارت بر 
ترازوهای سبک، با تعیین صنوفِ کبابی )فروش حلیم 
و آش(، میوه و تره بار، سوپرمارکت و خواربارفروشی، 
قصابی و پروتئینی، فروشگاه های زنجیره ای، شیرینی و 
قنادی، آجیل و خشکبار است و در مسیر صیانت حقوق 
مردم، طرح خالص فروشی در صنوف قنادی و خشکبار 
در این ایام مورد نظارت مضاعف کارشناسان سازمان ملی 
استاندارد ایران قرار خواهد گرفت.وی با اشاره به ارتقای 
جایگاه سازمان ملی استاندارد ایران در ایزو، این افتخار 
بین المللی را به مردم ایران تبریک گفت و اظهار داشت: 
این سازمان در 100 سالگی خود توانست با تلاش همه 
همکاران و صاحبان علم و خرد، رتبه بیستم نظامات بین 
المللی را کسب کند. در این رتبه بندی توانستیم بعد از 
کشورهای چین، ژاپن و کره جنوبی و هند در جایگاه 
پنجم آسیا و همچنین در جایگاه نخست منطقه قرار 
بگیریم که بیانگر بهترین رتبه کشور در زمینه استاندارد 
در طول عمر این سازمان است.اسلام پناه افزود: به رغم 
شرایط تحریمی که بطور مستقیم بر انجام فعالیت های 
تکنولوژیکی و تجهیزات آزمایشگاهی اثرگذار است، برای 
این سازمان مردمی در سال های آینده  ارتقای رتبه 
ملی  سازمان  داد:  ادامه  پناه  داریم.اسلام  هدفگذاری 
استاندارد ایران طرح های ویژه خود را در بستر سامانه 
هوشمند اجرا می کند تا با انجام بازرسی های دقیق 
و شفاف، کیفیت خدمات در کشور را ارتقا دهد.رییس 
سازمان ملی استاندارد ایران گفت: اجرای این طرح با 
هدف افزایش سطح کیفیت خدمات در 12 گروه مختلف 
از جمله هتل ها، فروشگاه های مواد غذایی، رستوران ها، 
اتاق مادر و کودک، خانه سالمندان اماکن ورزشی و غیره 
درنظرگرفته شده است.وی افزود: با اجرای تعیین نرخ 
کیفیت دریافتیم در مواردی که محصول از نرخ کیفیت 
بالایی برخوردار بوده، مصرف کننده کالا و خدمات ایرانی 
را به مشابه خارجی  آن ترجیح داده و وفاداری خود را 
به محصول ایرانی ثابت کرده است.قانون، سازمان ملی 
استاندارد ایران را موظف به استانداردسازی خدمات کرده 
است و در این راستا، در خصوص خدمات هتل ها، طرح 
های مشترکی را با وزارت گردشگری و میراث فرهنگی 
استاندارد خدمات  اجرای  در  این همکاری  و  داشتیم 
در سفره خانه ها و قهوه خانه ها نیز ادامه دارد.رییس 
سازمان ملی استاندارد ایران در ادامه با بیان اینکه نظام 
استاندارد کشور با حکمرانی جدید و هدفگذاری روشن با 
رویکرد تشویقی در خدمت مردم است، گفت: نظرسنجی 
که اخیرا انجام شد، نشان داد که 73.8 مردم ایران نشان 
ملّی استاندارد ایران را کاملاً می شناسند و با دیدن این 
نشان از »ایمن بودن کالا« اطمینان حاصل می کنند.وی 
اذعان داشت: همه طرح های این سازمان در راستای 
دفاع از حقوق مردم انجام می شود چرا که سازمان ملی 
استاندارد ایران متعلق به مردم است و از حقوق مردم 

دفاع می کند.
اسلام پناه ادامه داد: با آغاز طرح کنترل کمیت فرآورده 
های بسته بندی، در تیرماه 1401 میزان کم فروشی 42 
درصد را شاهد بودیم که این آمار در زمستان امسال به 
17 درصد کاهش پیدا کرد. در این بازه زمانی اقداماتی 
و  شفاهی  تذکرهای  سازی،  فرهنگ  و  آموزش  نظیر 
پرونده  تشکیل  موارد  برخی  در  و  کتبی  اخطارهای 
واحدهایی  درصد  حدود 73  شد  باعث  قضایی  های 
سازمان  شوند.رییس  اصلاح  داشتند،  فروشی  کم  که 
ملی استاندارد ایران با اشاره به سامانه مردم دار گفت: 
عنوان مردم دار برگرفته از فرهنگ و تمدن اصیل ایرانی 
است.وی افزود: این سامانه در بستر فناورانه و با هدف 
رسیدگی به گزارشات، درخواست ها و نظرات شهروندان، 
همچنین دادخواهی مردم در کیفی گرایی محصولات و 
خدمات ایجاد شد.به گفته اسلام پناه، درگاه الکترونیکی 
مردم دار این امکان را برای شهروندان فرآهم آورده تا 
نظرات، پیشنهادات و انتقادات خود را از طریق شماره 
پیامکی 10001517  یا شماره  گویای 1517  تماس 

ثبت و پیگیری کنند.

بانک مرکزی در بخشنامه ای خطاب به شبکه بانکی
 ابلاغ کرد؛

دستورالعمل نحوه 
واگذاری سرمایه گذاری غیربانکی 

موسسات اعتباری
 بانک مرکزی دستورالعمل »نحوه واگذاری سرمایه گذاری 
غیربانکی موسسات اعتباری« را به شبکه بانکی ابلاغ کرد.

بانک در بخشنامه شماره  این  بانک مرکزی،  به گزارش 
02.317016 مورخ 24 اسفند ماه سال جاری موارد زیر 
را ابلاغ کرد:به موجب بند )الف( تبصره ماده )17( »قانون 
رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور«، در 
مواردی که بانک یا مؤسسه اعتباری غیربانکی حسب مورد 
به تأیید بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران یا سازمان 
بورس و اوراق بهادار اقدامات لازم برای واگذاری دارایی های 
موضوع آن ماده را انجام داده ولی به عللی خارج از اراده 
بانک یا مؤسسه اعتباری، واگذاری آن ممکن نشده باشد، از 
شمول مجازات های مقرر در ماده مذکور مستثنی می باشد.

بر همین اساس و به منظور ایجاد سازوکار واحد برای اجرای 
بند )الف( تبصره ماده )17( قانون یاد شده، »دستورالعمل 
نحوه واگذاری سرمایه گذاری غیربانکی مؤسسات اعتباری« 
تدوین و در جلسه مورخ 2 /12 /1402 کمیسیون مقررات 
و نظارت موسسات اعتباری بانک مرکزی مورد تأیید واقع 
شد.همچنین از تاریخ ابلاغ این بخشنامه، مفاد دستورالعمل 
اعمال  خصوص  در  تصمیم گیری  ملاک  موصوف، 
مجازات های مقرر در ماده )17( »قانون رفع موانع تولید 
رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور«، می باشد. اهم مفاد 

دستورالعمل حاضر به شرح زیر است:
1- شرایط و تشریفات واگذاری سرمایه گذاری غیربانکی 
بازار  در  پذیرفته شده  در شرکت های  اعتباری  مؤسسات 
سرمایه  بازار  بر  حاکم  مقررات  و  ضوابط  تابع  سرمایه، 

می باشد.
2- واگذاری سرمایه گذاری غیربانکی مؤسسه اعتباری در 
شرکت هایی که در بازار سرمایه پذیرفته نشده اند، باید از 

طریق مزایده صورت پذیرد.
3- تعیین قیمت پایه سرمایه گذاری غیربانکی مؤسسه 
پذیرفته  سرمایه  بازار  در  که  شرکت هایی  در  اعتباری 
نشده اند،   باید با مراجعه به کارشناس /کارشناسان رسمی 
شامل کارشناسان کانون کارشناسان رسمی دادگستری 
یا مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه 

قضاییه خارج از مؤسسه اعتباری صورت  پذیرد.
4- در واگذاری سرمایه گذاری غیربانکی مؤسسه اعتباری 
نشده اند،  پذیرفته  سرمایه  بازار  در  که  شرکت هایی  در 
تعیین قیمت پایه ی سرمایه گذاری مزبور توسط کارکنان و 
سهامداران شرکت هایی که سهام و یا سهم الشرکه ی آن ها 
واگذار می شود، ولو آن که کارشناس رسمی باشند، ممنوع 

است.
5- در واگذاری سرمایه گذاری غیربانکی در شرکت هایی که 
در بازار سرمایه پذیرفته نشده اند، مدت اعتبار ارزیابی که 
توسط کارشناس رسمی انجام شده، حداکثر شش ماه از 

تاریخ ارزیابی است.
6- واگذاری سرمایه گذاری غیربانکی مؤسسه اعتباری در 
شرکت هایی که در بازار سرمایه پذیرفته نشده اند، به صورت 
نقدی و اقساطی و با اولویت واگذاری نقدی، مجاز است. 
در صورت واگذاری به صورت اقساطی، پرداخت حداقل ده 

درصد از قیمت واگذاری به صورت نقدی، الزامی است.
مدت بازپرداخت اقساط با لحاظ یک سال دوره تنفس، 
حداکثر پنج سال است. نرخ سود در واگذاری اقساطی 
سرمایه گذاری غیربانکی مؤسسه اعتباری در شرکت هایی 
که در بازار سرمایه پذیرفته نشده اند، معادل حداکثر نرخ 
سود مصوب شورای پول و اعتبار برای اعطای تسهیلات در 

قالب عقود غیرمشارکتی می باشد.
7- مؤسسه اعتباری باید حداقل چهار بار در سال، نسبت 
به برگزاری مزایده برای واگذاری سرمایه گذاری غیربانکی 
در شرکت هایی که در بازار سرمایه پذیرفته نشده اند، اقدام 
نماید. فاصله زمانی بین برگزاری هر مزایده با مزایده قبلی 

همان سرمایه گذاری غیربانکی، حداکثر دو ماه است.
8- انجام حداقل چهار بار عرضه ی سرمایه گذاری غیربانکی 
در شرکت هایی که در بازار سرمایه پذیرفته شده اند، با فاصله 
زمانی حداکثر دو ماه در طول یک سال الزامی است مگر 
آن که در ضوابط و مقررات حاکم بر بازار سرمایه، به نحو 

دیگری مقرر شده باشد.
9- در صورتی که مزایده ی سرمایه گذاری غیربانکی مؤسسه 
اعتباری در شرکت هایی که در بازار سرمایه پذیرفته نشده اند 
به صورت ارائه ی پاکت های حاوی قیمت و بازگشایی آن ها 
ارائه ی پاکت های  باشد، تعیین مهلت  در روز مشخصی 
مزایده در فاصله ی زمانی بیستم اسفند ماه هر سال تا 
برگزاری  است.  ممنوع  بعد،  سال  ماه  فروردین  پانزدهم 
مزایده ی حضوری در فاصله ی زمانی فوق نیز ممنوع است.

10- واگذاری سرمایه گذاری غیربانکی به سایر مؤسسات 
اعتباری، شرکت های تابعه ی موسسه اعتباری متبوع یا 
شرکت های تابعه ی سایر مؤسسات اعتباری ممنوع است؛ 
بانکی/غیربانکی  سرمایه گذاری های  توثیق  که  همچنان 
مؤسسه اعتباری نزد سایر اشخاص حقیقی و حقوقی اعم 
از مؤسسات اعتباری و غیر آن ها، به استثنای بانک مرکزی، 

ممنوع می باشد.
11- ارایه گزارش مربوط به جزییات سرمایه گذاری های 
غیربانکی واگذار شده ازجمله نام و مشخصات خریدار، 
قیمت پایه سهام و سهم الشرکه غیربانکی، قیمت واگذاری، 
شرایط واگذاری و سایر اطلاعات مورد نیاز بانک مرکزی 
سرمایه گذاری های  مشخصات  و  فهرست  همچنین  و 
غیربانکی که بنا به دلایل خارج از اراده، مؤسسه اعتباری 
قادر به واگذاری آن ها نشده به همراه دلایل عدم امکان 
واگذاری، هر سه ماه یک بار به بانک مرکزی الزامی است.

در پایان، ضمن ایفاد یک نسخه از دستورالعمل موصوف، 
خواهشمند است دستور فرمایند مراتب به قید تسریع 
مورخ   96/ 149153 شماره  بخشنامه  مفاد  لحاظ  با  و 
بانک /  آن  ذی ربط  واحدهای  تمامی  به   ،1396/ 5/ 16
مؤسسه اعتباری غیربانکی ابلاغ شده و بر حُسن اجرای آن 

نیز نظارت دقیق به عمل آید.  

ایران ۹۰ درصد زعفران دنیا را 
تامین می کند

نایب رئیس شورای ملی زعفران گفت: ایران به عنوان 
زعفران،  استراتژیک  محصول  تولیدکننده  بزرگترین 
90 درصد زعفران دنیا را تامین می کند.غلامرضا میری  
گفت: قیمت کنونی هرکیلو زعفران دسته را 55 تا 56 
میلیون تومان، پوشال 70 تا 71 میلیون تومان، سرگل 
73 تا 75 میلیون تومان و نگین 74 تا 82 میلیون تومان 
است.به گفته او، با توجه به کاهش عرضه ناشی از افت 
تولید و نگهداری زعفران توسط کشاورزان و دلالان 
در انبارها پیش بینی می شود که قیمت زعفران در 
افزایش  بازار  تقاضا در  ازدیاد  بدنبال  پایانی سال  ایام 
و  ارز  بازگشت  با رفع مشکلات  داد:  ادامه  یابد.میری 
موانع پیش روی صادرکنندگان در سال آینده جهش 

چشمگیری در صادرات  خواهیم داشت.
نایب رئیس شورای ملی زعفران با بیان اینکه ایران بیش 
از 90 درصد زعفران دنیا را تامین می کند، گفت: همه 
ساله 70 تا 80 درصد زعفران تولیدی به بازار های هدف 
صادرمی شود و مابقی در بازار داخل مورد استفاده قرار 
می گیرد.  او گفت: بار ها خواستار حذف بازگشت ارز به 
سامانه نیما بودیم؛ البته این امر بدان معنا نیست که 
صادرکنندگان ارز حاصل از صادرات را به کشور نیاورند، 
اختیار  را در  ارز  فراهم شدن سازوکاری  با  باید  بلکه 

واردکنندگان بگذاریم.

مشاور وزیر راه وشهرسازی گفت: برای نیرو های مسلح در قالب 
طرح نهضت ملی مسکن 500 هزار واحد مسکونی در نظر گرفته 
شده که از این تعداد عملیات اجرایی 200 هزار واحد مسکونی 
شروع شده است.سید جوادت سادات مشاور وزیر راه وشهرسازی 
با بیان اینکه امروز پانزدهمین  جلسه شورای عالی مسکن   با 
حضور رئیس جمهور برای  تامین مسکن نیرو های مسلح  از 
جمله سپاه و ارتش  وزارت دفاع برگزار می شود گفت:  در برنامه 
4 ساله نهضت ملی مسکن منعقد شده بود که  500 هزار واحد 
مسکونی به این بخش  تخصیص یابد که تا به امروز  عملیات 
اجرایی 200 هزار واحد مسکونی آغاز شده است.به گفته وی در 
قانون جهش تولید مسکن دستور العملی برای تامین مسکن 
نیرو های مسلح آمده است که در راستای همین موضوع امروز 
تفاهم نامه ای بین وزارت دفاع و وزارت راه وشهرسازی منعقد 

می شود و طبق این دستورالعمل تمامی اراضی بلااستفاده وزارت 
دفاع با اولویت ساخت مسکن برای نیرو های مسلح وارد شبکه 
زمین وزارت راه وشهرسازی شده است و بسیاری از نیاز های 
ما که مربوط به مسئله زمین  بوده رفع می شود و  و با اولویت 
خانواده های نیرو های مسلح عملیات ساخت این واحد ها آغاز 
می شود.او می گوید: امروز همزمان با امضای این دستورالعمل 
10 هزار واحد مسکونی به خانواده های نیرو های مسلح اهدا 
واحد  هزار  این 200  از  بخشی  اجرایی  عملیات  و  می شود  
مسکونی باقی مانده هم شروع می شود.  سادات بیان کرد: بعد 
از تعین و تکلیف شدن اراضی بحث کاربری مشخص می شود با 
توجه به آنکه نیرو های مسلح در قالب تعاونی ها برنامه های را در 
حوزه ساخت مسکن داشته اند عملیات اجرایی ساخت برای این 
متقاضیان به سرعت انجام می شود.مشاور وزیر راه وشهرسازی 

با بیان اینکه به طور قطع مدت زمان برگزاری جلسات شورای 
عالی مسکن با حضور رئیس جمهور کوتاه تر شده است گفت: 
در جلسات گذشته  عملیات ساخت 60 هزار واحد مسکونی 
برای اعضای هئیت عملی دانشگاه ها و همچنین ساخت مسکن 
با محور صنعت شهر ها برگزار شد و از سوی دیگر عملیات اجرایی 
ساخت مسکن برای کارگران به تعداد 140 هزار وحد مسکونی  
انجام و اراضی این واحد ها تعیین و تکلیف شدند.او گفت: در 
آینده نزدیک عملیات ساخت مسکن خبرنگاران، هنرمندان و 
ورزشکاران و بحث مسکن اقشار ضعیف جامعه از جمله کمیته 
امداد اجرایی می شود.سادات یادآور شد: عملیات اجرایی ساخت 
2 میلیون و 400 هزار واحد مسکونی آغاز شده و تزریق این 
تعداد واحد مسکونی به طور قطع آثار خود را در بازار مسکن طی 

سال های آینده نشان می دهد.

مشاور وزیر راه وشهرسازی اعلام کرد:

اختصاص ۵۰۰ هزار واحد مسکونی در قالب نهضت ملی
 برای نیرو های مسلح

وزیر راه و شهرسازی از اتمام طرح مسکن مهر تا پایان دولت 
سیزدهم خبر داد و گفت:  دولت شجاعانه پای کار آمده و در حال 
اتمام پروژه های نیمه تمام است. مهرداد بذرپاش با بیان این که یکی 
از سیاست های دولت سیزدهم تکمیل واحدهای باقیمانده مسکن 
مهر است، اظهار کرد:  در ابتدای دولت سیزدهم 240 هزار واحد 
مسکن مهر نیمه تمام به ارث رسید که اکنون 124 هزار واحد 
این طرح به مردم تحویل شده است.وی با بیان این که ما هم 
می توانستیم مانند دولت قبل بگوییم مردم مسکن مهر را تکمیل 
کنند، ادامه داد: اما این دولت شجاعانه پای کار آمد و در حال اتمام 
پروژه های نیمه تمام طرح مسکن مهر آمده است. رییس جمهوری 

وضعیت را می دانست و شجاعانه وارد شد، اقدامی که رشد منفی 
مسکن را  مثبت کرده است.وی با بیان این که مسکن مهر تا پایان 
دولت سیزدهم به اتمام می رسد، افزود: دولت سیزدهم تلاش دارد 
تا قبل از اتمام فعالیت، سرانه های شهرهای جدید را تکمیل و با 
استاندارد به مردم تحویل دهد. ابوالفضل نوروزی مدیرکل دفتر 
اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی نیز درباره طرح مسکن مهر 
گفته است: تاکنون 124 هزار واحد در کل کشور به بهره برداری 
رسیده و به مردم قول می دهیم تا پایان سال آینده )1403( 
کل پرونده مسکن مهر را در شهرهای مختلف ببندیم.وی با بیان 
این که پیشرفت فیزیکی 68 هزار واحد مسکن مهر به 75 درصد 

رسیده است، افزود:  30 هزار واحد مسکن مهر مشکل حقوقی و 
تعاونی دارند که از طریق وزارت تعاون و سازمان ملی زمین پیگیر 
رفع مشکلات آنها هستیم.وی گفت: دلیل اصلی عدم پیشرفت و 
تکمیل واحدهای مسکن مهر آن بوده که دولت در گذشته در 
پروژه های مسکونی نقش پیمانکار را داشته و همین امر دلیل اصلی 
تاخیر در تحویل واحدهای مسکونی بوده است. در صورتی که اگر 
خود مردم کارفرما شوند و ما بتوانیم از ظرفیت های مردمی سازی 
استفاده کنیم سرعت اجرا پروژه ها دوبرابر می شود و در این بخش 
دولت باید خود نظارت بر پروژه ها را برعهده بگیرد تا سرعت اجرا 

افزایش یابد.

وزیر راه و شهرسازی:

مسکنمهرتاپایاندولتسیزدهمبهاتماممیرسد

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگری کشوردر انتقاد 
به اینکه گفته می شود »اگر واحدی با مشکل کمبود نیرو و 
عدم تقاضای استخدام به خاطر مزد کم مواجه است، خود اقدام 
به افزایش مزد کند« گفت:کارگران توان چانه زنی مزدی در 
واحدها را ندارند.سمیه گلپور ،رئیس کانون عالی انجمن های 
صنفی کارگری کشور  درباره دستمزد کارگران گفت: سیاست 
مزدی دولت ضد ماده 5سیاست های ابلاغی تأمین اجتماعی 
رهبری است. در جمهوری اسلامی هیچ حجتی بالاتر از قوانین 
بالادستی و سخنان صریح رهبری نداریم.وی  با بیان اینکه »رهبر 
انقلاب در آخرین دیدار خود با جامعه کارگری به مناسبت روز 
کارگر باز هم بر صیانت از معیشت کارگران تاکید داشتند« اظهار 
کرد: علاوه بر نظر مقام معظم رهبری، ما در اسناد بالادستی 
نیز می بینیم که در ماده پنجم سیاست های کلی ابلاغی تامین 
اجتماعی، حفظ قدرت خرید برای تمام اقشار ذکر شده است. در 
این ماده تاکید شده که قدرت خرید باید از طریق متناسب سازی 
مزد شاغلین، مستمری بازنشستگان و حتی مقرری بیکاران 
حفظ شود و صراحتاً مشی دولت در تصویب مزد کارگر و حقوق 
کارمندان کمتر از تورم در این بند قانونی زیر سوال رفته است. 
گلپور با تأکید بر اینکه  ما در جمهوری اسلامی هیچ حجتی 
بالاتر از قوانین بالادستی و سخنان صریح رهبری نداریم گفت: 
آیا مذاکرات مزدی مطابق با ماده چهل و یکم قانون کار و مواضع 
رهبری و نهادهای بالادستی نظام است یا مسیری در خلاف 
جهت طی می شود. اگر  مسئولان دلسوز کارگران نیستند، 

دست کم دلسوز نظام بوده و سخنان رهبری این حاکمیت را 
روی زمین نگذارند.وی در انتقاد به اینکه برخی مسئولان وزارت 
کار می گویند »اگر واحدی با مشکل کمبود نیرو و عدم تقاضای 
استخدام به خاطر مزد کم مواجه است، خود اقدام به افزایش مزد 
کند« گفت: چه برای گروه کارگری، چه برای گروه کارفرمایی 
و دولت هیچ چیز بالاتر از شفافیت و صداقت در گفتار و رفتار 
نیست. ما در شرایطی هستیم که از نظر اقتصادی با خانوارهایی 
مواجه هستیم که قدرت تهیه سرپناه ندارند و در این شرایط 
اقتصادی و با این وضعیت امنیت شغلی، کارگران توان چانه زنی 
مزدی در واحدها را ندارند. رئیس کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگری کشور با اشاره به اینکه کارگر نمی تواند با کارفرما وارد 
مذاکر مزدی شود گفت: این اظهارات درباره اختیارات واحدها 
برای تصویب حداکثر مزد به منزله این است که گویی دولت 
صورت  به  را  مزد  خود  اختیار  به  کارفرمایان  که  داده  اجازه 

حداکثری پرداخت کنند! این گونه اظهارات بسیار عجیب است.
گلپور با اشاره به اینکه برخی واحدها هنوز هم برای کار کردن 
کارگران چک سفید امضا و قراردادهای موقت ماهیانه دارند گفت: 
در چنین شرایطی و با چنین کارفرمایانی، چه انتظاری وجود 
دارد که کارفرما خود داوطلبانه رقم عادلانه مزد پرداخت کند؟ 
این گفتارها اساس مذاکرات سه جانبه مزدی در سطح کلان را 
زیر سوال می برد و کارایی ندارد. جامعه کارگری در ایران چنان 
قدرتی ندارد که در موضوع مزد صدایش به جایی برسد. مساله ما 
با نیروی کاری است که کارفرما برای تداوم کار آن ها اساسا وارد 
مذاکره با آنان نمی شود. ضمن اینکه هنوز هم بخش قابل توجهی 
از کارگران ما در واحدهای مشمول طرح طبقه بندی مشاغل 
کار می کنند، اما پس از 20سال کار نه طبقه بندی شدند و نه 
از مبلغی بیش از حداقل حقوق برخوردار هستند. رئیس کانون 
عالی انجمن های صنفی کارگری کشور گفت:مطابق آمارهای 
بانک مرکزی خانوار ایرانی در گذشته 40درصد دستمزد خود را 
صرف خوراکی ها می کرد, اکنون با توجه به گرانی ها این رقم به 
26درصد رسیده است. یعنی سفره جامعه کارگری کوچک شده 
است.وی بیان کرد:هیچگاه در شبکه های اجتماعی مشاهده نمی 
کنیم که مطالبه دستمزد یک مطالبه همگانی باشد, درحالی که 
موضوعات بی ارزش این روزها ترند شبکه های اجتماعی است. 
صدای کارگران برای مطالبات دستمزد در هیچ کجا و شبکه 
اجتماعی خاصی شنیده نمی شود. این روزها شاهد گسترس فقر 

عمومی در کشور با سرکوب مزدی هستیم.

 صدای جامعه 
کارگری برای مزد 
شنیده نمی شود

آگهی قانون تعیین تکلیف اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی شهرستان الشتر-سری )146( جمعی
نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی ،املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی 
شهرستان الشتر  مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلا معارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل  در دو نوبت آگهی می گردد. در صورتی که هرکس 
نسبت به صدور سند مالکیت بنام متقاضیان اعتراض داشته باشد می تواند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه  اعتراض خود را کتباً به اداره ثبت اسناد واملاک محل تسلیم وپس 
از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خودرا به مراجع محترم قضایی تقدیم وگواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نماید، در صورتی که 
اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
تاریخ انتشار نوبت اول  : )1402/12/12( نوبت دوم:  )1402/12/27( 

1 – تقاضای »فضل اله حقیقی مقدم«فرزند »حمید« نسبت به »ششدانگ یکباب مغازه« بمساحت »15,27« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »31« فرعی از »101« اصلی واقع 
در بخش »11حوزه ثبت ملک الشتر)سلسله(« خروجی از مالکیت مالک اولیه »حسن منظمی«

 2- تقاضای »سعید مهری پیری«  فرزند »امیدعلی« نسبت به »ششدانگ یکباب عمارت مسکونی« بمساحت »192,93« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »18« فرعی از »90« 
اصلی واقع در بخش »11حوزه ثبت ملک الشتر)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »علی فلاح«

3- تقاضای »ثریا حسنوند« فرزند »حسینعلی« نسبت به »2,96 دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه باغ« بمساحت »3139,86« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »4« فرعی از »94« 
اصلی واقع در بخش »11حوزه ثبت ملک الشتر)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه » صیدمیرزا حسنوند«

4 - تقاضای »جهانگیر غلامیان علم« فرزند »صیدرضا« نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین زراعی« بمساحت »4123« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »189« اصلی واقع در 
بخش »11حوزه ثبت ملک الشتر)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »موسی غلامی«

5 - تقاضای »جهانگیر غلامیان علم« فرزند »صیدرضا« نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین زراعی« بمساحت »16210« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »189« اصلی واقع در 
بخش »11حوزه ثبت ملک الشتر)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »موسی غلامی«

6- تقاضای »جهانگیر غلامیان علم« فرزند »صیدرضا« نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین زراعی« بمساحت »4564« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »189« اصلی واقع در 
بخش »11حوزه ثبت ملک الشتر)سلسله(« خروجی از مالکیت مالک اولیه »موسی غلامی«

7 - تقاضای »جهانگیر غلامیان علم« فرزند »صیدرضا« نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین زراعی« بمساحت »4496« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »189« اصلی واقع در 
بخش »11حوزه ثبت ملک الشتر)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »موسی غلامی«

8 - تقاضای »جهانگیر غلامیان علم« فرزند »صیدرضا« نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین زراعی«  بمساحت »3313« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »189« اصلی واقع در 
بخش »11حوزه ثبت ملک الشتر)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »موسی غلامی«

9 - تقاضای »فتح اله غلامیان« فرزند »یداله« نسبت به »سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین زراعی« و »احمد غلامیان« فرزند »یداله« نسبت به »سه دانگ مشاع از ششدانگ 
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»گجر چراغی«
10- تقاضای »فرید مالمیر« فرزند »صیدحمید« نسبت به »ششدانگ یکباب عمارت مسکونی« بمساحت »184,69« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »83« فرعی از »104« اصلی 

واقع در بخش »11حوزه ثبت ملک الشتر)سلسله(« خروجی از مالکیت مالک اولیه »ابوالقاسم امیری« 
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استقبال از نوروز با شادپیمایی 
در کلاچای رودسر گیلان

آیین های نوروز و نوروز خوانی با رژه کارناوال فرهنگ ها و آداب و رسوم اقوام 
توسط گروه هنری سی گل کلاچای با همکاری اداره فرهنگ و ارشاد رودسر 
و میراث فرهنگی و گردشگری رودسر در خیابانهای شهر کلاچای برگزار شد

طرح:کیوان زرگری  منبع : خبرآنلاین 
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زنانی که یائسگی را پشت سر گذاشته اند و امیدوارند مکمل های ویتامین 
D به علاوه کلسیم از آنها در برابر بیماری محافظت کند، ممکن است از 

داده های جدید ناامید شوند.
 تجزیه و تحلیل داده های حاصل از کارآزمایی »ابتکار سلامت زنان« 
نشان داد که ترکیب مکمل ها احتمال مرگ زنان بر اثر سرطان را تا ۷ 

درصد کاهش می دهد.
با این حال، احتمال بیماری قلبی کُشنده را تا ۶ درصد افزایش داد.

نتیجه نهایی: نویسندگان مطالعه گفتند: »هیچ تأثیر خالصی بر مرگ 
و میر ناشی از همه علل در میان زنان مسن تری که ترکیب مکمل را 

مصرف کردند، وجود نداشت.«
»سینتیا تامسون«، سرپرست تیم تحقیق و استاد علوم ارتقای سلامت 
در دانشگاه آریزونا، گفت: »این امکان وجود دارد که مکمل های کلسیم، 
تشکیل کلسیم در عروق کرونر را افزایش دهند و در نتیجه مرگ و میر 

ناشی از بیماری های قلبی عروقی افزایش یابد.«
به مدت چندین سال، بسیاری از زنان مسن ترکیبی از مکمل های کلسیم 
و ویتامین D را برای کمک به تقویت استخوان های خود مصرف کردند.
کارآزمایی ابتکار سلامت زنان از سال ۱۹۹۱ شروع به ثبت نام ده ها هزار 

زن کرد و نتایج سلامت آنها را در دهه های بعدی دنبال کرد.
در سال ۲۰۰۶، اولین یافته )هفت ساله( در مورد اثرات مکمل کلسیم/
ویتامین D بر سلامت زنان اعلام شد. گروه تامسون خاطرنشان کرد که 

نتایج "تا حد زیادی بی اثر" بود.
اما آیا این نتیجه ممکن است چندین دهه بعد تغییر کرده باشد؟

برای پی بردن به این موضوع، تیم تحقیق، نتایج بیش از ۲۲ سال پس 
از آن را بررسی کردند.

آنها هیچ فایده کلی از نظر مرگ و میر زنان مسن به هر علتی پیدا 
نکردند.

در حالیکه نتایج نشان داد مصرف این مکمل ها با کاهش احتمال ابتلای 
زنان به سرطان های کشنده مرتبط است، اما این مزیت، با افزایش اندکی 

خطر مرگ ناشی از قلب تعدیل شد.
علاوه بر این یافته ها، مکمل های روزانه کلسیم/ویتامین D منجر به 

افزایش خطر سنگ کلیه برای زنان مسن تر هم می شود.
به طور کلی، به نظر می رسد مکمل های کلسیم و ویتامین D پس از 
بیش از ۲۰ سال پیگیری در میان زنان یائسه، مرگ و میر ناشی از 
سرطان را کاهش می دهند و مرگ و میر ناشی از بیماری های قلبی 
عروقی را افزایش می دهند، بدون اینکه تأثیری بر مرگ و میر ناشی از 

همه علل داشته باشند.

محققان پی بردند؛

مصرف ویتامین D همراه کلسیم تاثیر 
زیادی بر سلامت زنان مسن ندارد

سازمان نظام پزشکی اعلام کرد؛

توصیه های مهم پایان سال به 
جراحان

* مراقب بیماران باشید
بنابر آنچه سازمان نظام پزشکی اعلام کرده، بهتر است جراحان در روزهای پایانی سال به چند توصیه 
مهم گوش فرا دهند.جراحان به عنوان یک گروه مهم از کادر درمان بیمارستان ها تلقی می شوند که 

حضور آنها در مراکز درمانی از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
با توجه به آغاز سال نو، شرایط بیمارستان ها به ویژه در بخش خصوصی؛ به گونه ای است که 
اعمال جراحی تا حدود زیادی کاهش یافته و یا متوقف می شود. اما، در عین حال، جراحانی که 
در بیمارستان ها مسئولیت بر عهده دارند؛ می بایست چند نکته اساسی را مورد توجه قرار دهند تا 
مشکلاتی برای بیماران بستری و البته خودشان رخ ندهد.جراحان باید توجه داشته باشند که بسیاری 
از حوادث و اتفاقات غیر مترقبه منجر به نیاز اورژانس به حضور شما در روزهای تعطیل خصوصاً 
تعطیلات طولانی رخ خواهد داد.از همین رو، بهتر است چند نکته پزشکی و حقوقی، مورد توجه 
جراحان قرار گیرد.اول، از همین امروز برای تعیین برنامه کاری خود در تعطیلات نوروز و همچنین 
تعیین جانشین خود در مراکز درمانی که متعهد به ارائه خدمات هستید، برنامه ریزی و تکلیف 
روزهای عدم حضور خود را به صورت مکتوب به مسئول بیمارستان اعلام و در دبیرخانه ثبت نمائید 
و اگر مسئول بیمارستان هستید برنامه آنکالی یا کشیک های جراحی خود را با هماهنگی با جراحان و 
اطمینان از حضور آنان، تنظیم و به آنها کتبی اعلام و تأیید دریافت کنید.دوم، به آن دسته از همکاران 
جراح که قصد دارند از تعطیلات نوروز استفاده نموده و به مسافرت بروند یا استراحت نمایند، توصیه 
می شود حداقل در یک هفته آخر سال عمل جراحی نداشته باشند و تکلیف تعیین پزشک معالج 
مورد قبول بیماران بستری خود را مشخص فرمائید؛ چرا که اگر بیمار شما متعاقب عمل جراحی و 
در غیاب شما دچار عوارض گردد به عنوان پزشک معالج، مسئولیت پیگیری و درمان وی را بر عهده 
شماست. در چنین شرایطی اگر به دلیل عدم حضورتان، بیمار دچار عارضه ای گردد برایتان دردسر 

زا خواهد بود.
سوم، آن دسته از جراحان که از تعطیلات استفاده نمی کنند و مسئولیت آنکالی یا کشیک و جایگزینی 
را پذیرفته اند، با آغوش باز پیگیری بیماران خود و مراجعین و بیماران سایر همکاران خود را پذیرا 
باشند؛ مخصوصاً به این دسته از مراجعین بیش از معمول توجه کنند و برای هر اقدامی با پزشک اول 
بیمار هماهنگ و با اطلاع باشد و نظر ایشان را هم جویا شده یا حداقل در جریان بگذارند، و لزوم این 
امر را مهربانانه با بیمار هماهنگ و از هر گونه صحبت یا رفتاری که منجر به تحریک بیمار و همراهان 
شود پرهیز کنند.این کار فرهنگ همیاری و همکاری واقعی را افزایش می دهد و بخشی از مشکلات 

سر راه همکاران می کاهد و قطعاً در آینده هم جراح دیگری، همین همیاری را با ما خواهد داشت.

مرتضویان عنوان کرد؛

نان سالم چگونه تولید می شود
* اهمیت تخمیر نان

رییس انستیتو تحقیقات تغذیه، با اشاره به اینکه تولید نان سالم نیازمند ارتقای فناوری و پژوهش است، خواستار 
مشارکت بیشتر شرکت های دانش بنیان با هدف ارتقای سطح سلامت نان شد.امیرمحمد مرتضویان، در همایش 
آرد سالم نان کامل، گفت: انستیتو تحقیقات تغذیه و صنایع غذایی کشور بنا بر رسالتی که دارد مرجع تحقیقاتی، 

سیاست گذاری و سیاست سازی سلامت غذا در کشور است.
وی با بیان اینکه انستیتو تحقیقات تغذیه و صنایع غذایی کشور به حوزه های غذا، تکنولوژی و فناری ورود می کند، 
اضافه کرد: در زمینه نان کامل نیز فعالیتی که انستیتو در این همایش ملی انجام داده، همکاری با دبیرخانه سلامت 

امنیت غذایی و مدیریت موضوعات علمی مطرح شده است.
مرتضویان، مهم ترین دغدغه ها در زمینه تولید نان را، تخمیر عنوان کرد و گفت: نان تمام دانه اگر به درستی تخمیر 

نشود، حتی می تواند برای بدن مضر باشد، بنابراین باید تخمیر نان کاملاً صحیح، مناسب و به اندازه انجام شود.
وی، فرآیند تخمیر نان را پیچیده خواند و افزود: در تمام مواد غذایی می توانیم تخمیر داشته باشیم، در حوزه نان 
تخمیرهای باکتریایی و مخمری وجود دارد، شاید ده ها سویه مختلف از باکتری ها وجود داشته باشد که بتوانیم در 

فرآیند تخمیر استفاده کنیم، در مخمرها نیز سویه های متفاوتی وجود دارد که بحث های تخصصی دارد.
مرتضویان تاکید کرد: باید بتوانیم مایع تخمیر برای نان سنتی بسازیم، لازم است با کار بین بخشی زمینه های این 
فعالیت را فراهم کنیم.وی اضافه کرد: لازم است مایع خمیری تهیه شود که بین دو تا چهار ساعت تخمیر در آن 
به درستی صورت گیرد.فضای فیزیکی کافی، اصلاح چیدمان و تأمین دستگاه ها در نانوایی ها از مواردی بود که 
مرتضویان برای بهبود فرآیند تخمیر مورد توجه قرار داد و خاطرنشان کرد: تا زمانی که این موارد اصلاح نشود نان 
مطلوبی نخواهیم داشت و همچنان با هدر رفت نان نیز مواجه خواهیم بود.وی گفت: تخمیر درست دارای خواص 
بی نهایت برای سلامت نان است.ضرورت توجه به دما، زمان، روش پخت نان، تغییر در مهندسی ماشین آلات نانوایی ها، 
تعبیه اتاق تخمیر با دمای یکسان و بسته بندی نان با قابلیت ماندگاری بخش دیگری از سخنان مرتضویان را به خود 
اختصاص داد.وی گفت: در حال حاضر بهبود دهنده های نان بیشتر برای نان های حجیم، طراحی و کاربرد یافته اند و 

برای نان های سنتی باید به دنبال تولید بهبود دهنده های مجاز، کارآمد، ارزان و ویژه آنها بود.

رییس جمهور روسیه:

نئونازی های اوکراینی به دنبال اختلال 
در روند انتخابات روسیه هستند

رییس جمهور روسیه اعلام کرد که دولت و ارتش اوکراین به دنبال 
اختلال در روند برگزاری انتخابات ریاست جمهوری این کشور هستند.

رییس جمهور روسیه در نشست اعضای دائم شورای امنیت ملی روسیه 
با اشاره به تشدید حمله های موشکی و پهپادی ارتش اوکراین به مناطق 
مرزی روزسیه اعلام کرد که »رژیم نئونازی کی یف به دنبال اختلال در 
روند انتخابات ریاست جمهوری روسیه است.«وی با بیان اینکه »رژیم 
نئونازی کی یف به دنبال انجام عملیات های مسلحانه است و در تلاش 
است آن ها را عملی کند« گفت: حملات دشمن به خاک روسیه 
بدون مجازات نمی ماند و نخواهد ماند. اطمینان دارم ملت روسیه با 
اتحاد هر چه بیشتر به اقدامات تحریک آمیز پاسخ خواهند داد. ارعاب 
مردم روسیه غیرممکن است.پوتین با اشاره به اینکه »دشمن در هیچ 
محوری موفقیت به دست نیاورده و با تلفات سنگینی مواجه است« 
افزود: دشمن با اقدامات تحریک آمیز سعی دارد توجهات را از وضعیت 
واقعی در میدان نبرد منحرف کند.رییس جمهور روسیه در ادامه تشدید 
حمله های موشکی و پهپادی به مناطق مرزی روسیه را از نظر نظامی 
»بی معنا« و از نظر انسانی »جنایت کارانه« توصیف و تأکید کرد که این 
حمله های تلاش »رژیم نئونازی اوکراین« برای اختلال در روند انتخابات 
ریاست جمهوری روسیه است.«وی همچنین اشاره کرد که در روزهای 
اخیر » ما شاهد چهار تلاش نافرجام اوکراین برای حمله خرابکارانه در 
محور بلگورود و یک حمله در محور کورسک برای نفوذ به خاک روسیه 
بوده ایم« اما »حدود ۹5 درصد موشک ها و پرتابه های دشمن توسط 
پدافند هوایی روسیه منهدم می شود.«کمیته انتخابات فدراسیون روسیه 
بامداد شنبه در بیانیه ای با اشاره به استقبال گسترده شهروندان روسی 
در روز نخست رأی گیری برای تعیین رئیس جمهور جدید روسیه 
از میان نامزدها در انتخابات جاری ریاست جمهوری در روسیه اعلام 
کرد که ۳5 درصد از شهروندان روسیه در روز نخست رأی گیری برای 
انتخابات ریاست جمهوری در سرتاسر فدراسیون روسیه شرکت کردند.

پایگاه خبری اسپوتنیک به نقل از کمیسیون مرکزی انتخابات روسیه 
اعلام کرد: »بیش از ۳ میلیون نفر در حال حاضر به شکل آنلاین رأی 
داده اند و در مجموع، دست کم 5 میلیون نفر در نظر دارند با این مکانیزم 
در انتخابات روسیه شرکت کنند.«کمیسیون مرکزی انتخابات روسیه 
همچنین اعلام کرد که فرایند رأی گیری به پایان خواهد رسید. ولادیمیر 
کمیسیون  اعلام  کرد.براساس  شرکت  روسیه  رئیس جمهور  پوتین، 
مرکزی انتخابات روسیه، در این دوره از انتخابات، یکصدودوازده میلیون 
و سیصدوده هزار نفر در داخل روسیه و یک میلیون و هشتصد نود هزار 
نفر از شهروندان این کشور در ۱۴۴ کشور جهان، می توانند رأی خود را 
به صندوق بیندازند.از بین ۴ نامزد نهایی انتخابات، ولادیمیر پوتین، که 
به عنوان نامزد مستقل در انتخابات شرکت کرده است، بیشترین شانس 
را برای نشستن بر کرسی ریاست جمهوری دارد.»ولادیسلاو داونکوف« 
»شخصیت های  حزب  از  دوماً  مجلس  کنونی  نماینده  ساله،   ۴۰
جدید«، »لئونید اسلوتسکی« 5۶ ساله، نماینده مجلس دوماً و رئیس 
حزب لیبرال دمکراتِ، و »نیکلای خاریتونوف« ۷5 ساله، معاون حزب 
کمونیست روسیه با ولادیمیر پوتین رقابت می کنند.این نخستین بار در 
تاریخ برگزاری انتخابات های ریاست جمهوری روسیه است که فرایند 
اخذ رأی در ۳ روز انجام می شود.ناظران بین المللی از کشورهای مختلف 
انتخابات  برگزاری  روند  بر  ایران  اسلامی  از جمله جمهوری  جهان، 
روسیه نظارت می کنند: بیش از هزار و ۴5۰ خبرنگار از رسانه های 
 داخلی و نیز ۹۰ رسانه بین المللی انتخابات ریاست جمهوری روسیه

 را پوشش می دهند.


